
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Γυµνάσιο Καστελίου Ηρακλείου Κρήτης και το
4ο Γυµνάσιο Κατερίνης Πιερίας, σελ. 5864, 5871, 5876

2. Ειδική Ηµερήσια ∆ιάταξη:
Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής για τον

εορτασµό της ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς
Αλληλεγγύης, σελ. 5861

3. Συγχαρητήρια αναφορά στον πρώην Πρόεδρο της Βου-
λής, κ. ∆. Σιούφα για την πρωτοβουλία θέσπισης της Ηµέ-
ρας Φιλελληνισµού και ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης, σελ. 5862

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 5847
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

5848-5859
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 20 Απριλίου 2010, σελ. 5860
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε τον Υγειονοµικό Χάρτη της χώρας κ.λπ., σελ. 5868
β) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων:
i. σχετικά µε τα έργα συντήρησης του οδοστρώµατος στο

τµήµα της Εθνικής Οδού Αντιρρίου-Μενιδίου κ.λπ., σελ. 5869
ii. σχετικά µε τις αναθέσεις έργων στην Χαλκιδική κ.λπ.,

σελ. 5871
iii. σχετικά µε τη διακοπή της ταχυδροµικής εξυπηρέτησης

της περιοχής του Πειραιά κ.λπ., σελ. 5872
γ) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας, σχετικά µε την ελληνική βιοµηχανία συναρµολο-
γήσεως οχηµάτων κ.λπ., σελ. 5873

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στην εταιρεία
ΦΑΓΕ κ.λπ., σελ. 5874

5. Συζήτηση επερώτησης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις Ανανεώσιµες Πηγές
Ενέργειας και τα φωτοβολταϊκά συστήµατα, σελ. 5877

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση Εκθέσεως ∆ιαρκούς Επιτροπής:
Η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτη-
ρίων, υπερβάσεις δόµησης και αλλαγές χρήσης,
µητροπολιτικές αναπλάσεις και άλλες διατάξεις», σελ. 5887

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας ∆ιάταξης:
∆ΡΟΥΤΣΑΣ ∆., σελ. 5866
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 5865
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 5863
ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ Β., σελ. 5863
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 5862
ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ Φ., σελ. 5861, 5862
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 5864
ΣΙΟΥΦΑΣ ∆., σελ. 5866

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ., σελ. 5874
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ. 5873, 5874
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ. 5870
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ. 5875, 5876
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ. 5868, 5870
ΜΑΡΚΑΚΗΣ Π., σελ. 5872
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ., σελ. 5875
ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ Α., σελ. 5873
ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Μ., σελ. 5868, 5869
ΡΕΠΠΑΣ ∆., σελ. 5869, 5870, 5871,

5872, 5873

Γ. Επί της επερώτησης:
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ Σ., σελ. 5881
ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ Ε., σελ. 5878
ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ Ε., σελ. 5877, 5889
∆ΙΩΤΗ Η., σελ. 5888
ΖΙΩΓΑΣ Ι., σελ. 5886
ΚΑΝΤΕΡΕΣ Ν., σελ. 5881
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ., σελ. 5880
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ. 5879
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι., σελ. 5882, 5883, 5890,

5891
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ. 5884, 5885
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν., σελ. 5879
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ. 5885
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ. 5890, 5891
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ. 5887, 5888
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Αθήνα, σήµερα στις 19 Απριλίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.16’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Προέδρου αυτής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΥ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Ηρώ ∆ιώτη, Βου-
λευτή Νοµού Λάρισας τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη Απο-
χετευτικού ∆ικτύου και Βιολογικού Καθαρισµού Λυµάτων στους
∆ήµους Ακράτας και Αιγείρας Νοµού Αχαΐας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
δηµόσιας περίθαλψης στην περιοχή των Πατρών.

3) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί να ληφθούν τα αναγκαία µέτρα για
την αποφυγή της αναστολής λειτουργίας των σφαγείων Ν. Κα-
στοριάς.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στις
∆ΕΥΑ των ΟΤΑ Νοµού Χανίων ζητεί να εξαιρεθούν οι ∆ηµοτικές
Επιχειρήσεις Ύδρευσης-Αποχέτευσης από το ν. 3833/2010.

5) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μπόλα Φλωρεντία ζητεί
την καταβολή της οφειλόµενης αµοιβής της από το Γενικό Νο-
σοκοµείο Αθηνών «ΕΛΠΙΣ».

6) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κάτοικοι του Νοµού Φθιώτιδας ζητούν
την αποκατάσταση της βατότητας των επαρχιακών δρόµων του
νοµού.

7) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αγίου Κηρύκου Ικαρίας Σάµου
ζητεί έκτακτη επιχορήγηση για την αποκατάσταση των ζηµιών
από κατολισθήσεις στον οδικό άξονα Αγίου Κηρύκου-Ραχών.

8) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ξυλοκάστρου Κορινθίας ζητεί
χρηµατοδότηση για την κατασκευή των αναγκαίων έργων προ-
στασίας από τη διάβρωση του παραλιακού µετώπου στην πε-
ριοχή του κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Παµβώτιδος Ιωαννί-
νων ζητεί να µη λειτουργήσουν διόδια στην Εγνατία Οδό εντός
των ορίων του νοµού κ.λπ..

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Καλλιδένδρου, Κό-
ζιακα, Πιαλείων και Φαλώρειας ζητούν τη συνένωση τους σε
ενιαίο ∆ήµο.

11) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο ζητείται η επίλυση του στε-
γαστικού προβλήµατος του 5ου ∆ηµοτικού Σχολείου Καλαµπά-
κας.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αντινοµάρχης Ηλείας ζητεί τη
νοµοθετική ρύθµιση των µεταθέσεων των υπαλλήλων ΚΕΠ.

13) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι ∆ήµοι Αµπελώνα, Ναρθακίου, Νίκαιας και
Τυρνάβου ζητούν τη συνέχιση και ολοκλήρωση των µελετών κα-
τασκευής φραγµάτων στις περιοχές ∆ελερίων, Αγ.Αντωνίου Φαρ-
σάλων, Αγίας Τριάδας και Καλού Νερού.

14) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Καβάλας ζητεί
την παράταση του χρόνου καταβολής των δόσεων των χρεών
των επιχειρήσεων του Νοµού Καβάλας.

15) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιευθυντής του ΙΚΑ ΕΤΑΜ Νι-
καίας ζητεί την ανανέωση των συµβάσεων των ιατρών και
νοσηλευτών καθώς και τον υλικοτεχνικό εξοπλισµό της µονάδας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την άµεση λειτουργία
µονάδας τεχνητού νεφρού στη Μεσσαρά Κρήτης.

17) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
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ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύν-
δεσµος Τυφλών ζητεί να µεταβιβαστεί η αρµοδιότητα της Σχολής
Τυφλών Βορείου Ελλάδος από τη Νοµαρχία Θεσσαλονίκης στο
Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και να οριστεί
Υπηρεσιακό Συµβούλιο.

18) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέ-
κνων Θεσσαλονίκης «ΑΓΙΟΙ ΠΑΝΤΕΣ» ζητεί να διατηρηθεί το
σύστηµα πρόσληψης των πολυτέκνων εκπαιδευτικών στη δηµό-
σια εκπαίδευση.

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επι-
τροπή ∆ιοριστέων Εκπαιδευτικών ΑΣΕΠ 2008 ζητούν το διορισµό
τους εντός της επόµενης διετίας κ.λπ..

20) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ζητεί την εντατικοποίηση των ελέγχων στις
τιµές και την ποιότητα των υγρών καυσίµων.

21) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ζητεί τη στήριξη των επιχειρηµατιών που
επλήγησαν από τις καταστροφικές πληµµύρες του Φεβρουαρίου
και του Μαρτίου του 2010.

22) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Λάρισας ζητεί τη συνέχιση και ολοκλήρωση των µελετών, των
φραγµάτων στις περιοχές Λελερίων, Αγ.Αντωνίου Φαρσάλων,
Αγίας Τριάδας και Καλού Νερού Νοµού Λάρισας.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα λει-
τουργικά προβλήµατα του Ινστιτούτου Ελιάς στην Κρήτη.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Μανέτας Απόστολος ζητεί
να διατηρηθεί σε ισχύ το άρθρο 6 παράγραφος 3 του ν.3255/
2004.

25) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Καλάµου και Φορείς
της περιοχής ζητούν ο νέος ∆ήµος που θα δηµιουργηθεί να έχει
ως έδρα τον Κάλαµο και να φέρει την ονοµασία Κάλαµος ή Αµ-
φιάρειος.

26) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο «Πανελλήνιος Σύνδεσµος Τυ-
φλών» ζητεί να µεταβιβαστεί η αρµοδιότητα του Ιδρύµατος της
«Σχολής Τυφλών Βορείου Ελλάδος» από τη Νοµαρχία στο
Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης µε ορισµό Υπη-
ρεσιακού Συµβουλίου.

27) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων Τριών Τέκνων
Επαρχίας Εδέσσης «Οι Τρεις Ιεράρχες» ζητεί τη ρύθµιση φορο-
λογικών απαλλαγών κατά την αγορά αυτοκινήτου από τις τρίτε-
κνες οικογένειες.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανωτάτη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος ζητεί να παρακρατείται από τις συντάξεις του
ΟΓΑ η συνδροµή των πολύτεκνων προς τα σωµατεία τους.

29) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Αγίου Κηρύκου, Ευδήλου και Ραχών
Ικαρίας Νοµού Σάµου ζητούν να εξασφαλιστεί η τακτική ακτο-
πλοϊκή σύνδεση µε τον Πειραιά, του Αγίου Κηρύκου, της Νότιας
Ικαρίας και των Φούρνων.

30) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. Ο∆ΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟ-
ΠΟΥΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την τοποθέτηση
γιατρού παθολόγου για την εξυπηρέτηση των ασφαλισµένων του
ΙΚΑ στο ∆∆ Κερασίτσας Αρκαδίας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στις µε αριθµό 6910/3-3-2010 και 5471/02/02/2010 ερωτή-
σεις του Βουλευτή κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ.
694/730/19-3-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Με-
ταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

5848 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 6324/18/02/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 612/19-3-2010 έγ-

γραφο από την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:

5850 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 6501/23/02/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΥΠΠΟ.Τ/ΓΡ.

ΥΦΥΠ./ΚΕ./581/144/19-3-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5852 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



4. Στην µε αριθµό 6695/26/02/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Λεβέντη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 14991/19-3-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:
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5854 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 6748/01/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Πλακιωτάκη Ιωάννη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/63/19-3-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη η ακό-
λουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 6765/01/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠΠΟ.Τ/ΓΡ.

ΥΦΥΠ./ΚΕ./604/158/19-3-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:

5856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 6891/03/03/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παναγιωτόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1095Β/19-

3-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

5858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στις µε αριθµό 6910/03/03/2010 και 5472/2-2-2010 ερωτή-
σεις του Βουλευτή κ. Μπεκίρη Μιχαήλ δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

730/19-3-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μετα-
φορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε την κ.
Ηρώ ∆ιώτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο αναφορών και ερωτήσεων της Τρίτης 20ης
Απριλίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 6140/16-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Γεί-
τονα προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των φαινοµένων κερδο-
σκοπίας στην αγορά των καυσίµων.

2.- Η µε αριθµό 639/4-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνα Γαληνού προς την Υπουργό
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε οικονοµική ενί-
σχυση των κτηνοτρόφων λόγω καταρροϊκού πυρετού των προ-
βάτων στο Νοµό Λέσβου.

3.- Η µε αριθµό 1098/16-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλά-
µπους προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε τη λειτουργία του Γραφείου Συµβουλευτικής και Ψυ-
χολογικής Υποστήριξης Πολιτών στο Επαρχείο Καρπάθου-
Κάσου.

4.- Η µε αριθµό 1650/26-11-2009 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το εµ-
βόλιο της νέας γρίπης H1N1.

5.- Η µε αριθµό 7341/10-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη
προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-

µάτων, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των Κέντρων και των Προ-
γραµµάτων περιβαλλοντικής εκπαίδευσης.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 7676/18-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την κατασκευή της συνδετήριας πτέρυγας του Γενικού Νο-
σοκοµείου Λάρισας.

5860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην

ΕΙ∆ΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ∆ΙΑΤΑΞΗ

Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέλειας της Βουλής, για τον εορ-
τασµό της ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλλη-
λεγγύης.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα µιλήσουν, ο Πρόεδρος της Βου-
λής, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων, οι πρώην
Πρόεδροι της Βουλής, εφόσον το επιθυµούν και ο Αναπληρωτής
Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ηµήτριος ∆ρούτσας για πέντε λεπτά
έκαστος.

Σας γνωστοποιώ ότι κατά την Ειδική Συνεδρίαση της Ολοµέ-
λειας της Βουλής της σηµερινής για τον εορτασµό της ηµέρας
του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Σπύρος Χαλβατζής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο τη
Βουλευτή του κόµµατος και Ε’ Αντιπρόεδρο της Βουλής των Ελ-
λήνων κ. Νικολαΐδου Βέρα και επίσης ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς, κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο το Βουλευτή και Ζ’ Αντιπρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων
τον κ. Αθανάσιο Λεβέντη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα 19 Απριλίου 2010 γιορ-
τάζουµε για δεύτερη συνεχή χρονιά την ηµέρα του Φιλελληνι-
σµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης που καθιερώθηκε µε το
προεδρικό διάταγµα 130/2008.

Ανακαλούµε στο νου και τη µνήµη µας γεγονότα και εικόνες
που σηµατοδοτούν την ιστορία µας, τη συνείδησή µας και τρο-
φοδοτούν τη σχέση αλληλεπίδρασης µε τις πανανθρώπινες ευ-
ρωπαϊκές και παγκόσµιες αξίες του πολιτισµού µας.

Ο Φιλελληνισµός είναι ένα κίνηµα του οποίου η εµφάνιση ανα-
τρέχει ήδη στους αρχαίους χρόνους. Το ελληνικό πνεύµα σε µια
πολύ πρώιµη χρονική περίοδο της ιστορίας του παγκόσµιου πο-
λιτισµού γέννησε πρωτοπόρα χαρακτηριστικά και σκέψεις που
για να εδραιωθούν σε ευρεία έκταση χρειάστηκαν χιλιάδες χρό-
νια. Έννοιες όπως η ισότητα, η ελευθερία, η αλληλεγγύη, η δι-
καιοσύνη, η δηµοκρατία γεννήθηκαν µέσα από την ελληνική
φιλοσοφία και διαλεκτική.

Η ευρωπαϊκή διανόηση ανακαλύπτει µε συστηµατικό τρόπο
τον αρχαίο ελληνικό πολιτισµό από την Αναγέννηση και εντεύ-
θεν, µε αποκορύφωµα τον 18ο αιώνα όπου το ενδιαφέρον για
την Ελλάδα φτάνει στο απόγειό του.

Αυτό που στην αρχή εκδηλώνεται ως απλός θαυµασµός για
την αρχαία ελληνική τέχνη, την αισθητική, την έννοια του κάλους
ωριµάζει µέσα από την αφοµοίωση σηµαντικών διανοούµενων
και φιλολόγων προς την κατεύθυνση ενός ανυπολόγιστης αξίας
ερευνητικού έργου που θα έλεγε κανείς ότι αναγέννησε τον αρ-
χαίο ελληνικό πολιτισµό και τον απέδωσε εκ νέου στην Ευρώπη
του ∆ιαφωτισµού.

Το ελληνικό πνεύµα λειτούργησε ως µοντέλο και πηγή έµπνευ-
σης για τον ευρωπαϊκό πολιτισµό, σε µια εποχή που στην Ευ-
ρώπη αναδυόταν το φλέγον ζήτηµα των εθνικών ταυτοτήτων.

Από την άλλη, η προ επαναστατική Ελλάδα ανακάλυπτε µέσα
από το βλέµµα των Ευρωπαίων ένα χαµένο είδωλο του εαυτού
της που µετέπειτα αποτέλεσε κοµβικό στοιχείο της εθνικής ιδε-
ολογίας και της διαµόρφωσης του ελληνικού κράτους. Ο Φιλελ-
ληνισµός των διανοούµενων που εξαπλώθηκε στην Ευρώπη των
εθνικών κινηµάτων βοήθησε σηµαντικά την υπόθεση της ελληνι-
κής επανάστασης.

Τον 19ο αιώνα ο Φιλελληνισµός εκδηλώθηκε κυρίως σε σχέση
µε τον Εθνικοαπελευθερωτικό Αγώνα του 1821 ο οποίος συµπύ-
κνωνε την αξίωση ενός λαού για αυτόνοµη ύπαρξη.

Οι απανταχού Φιλέλληνες συνέδεσαν το δίκαιο αίτηµα ενός
καταπιεσµένου λαού µε τις προοδευτικές ιδέες του ∆ιαφωτισµού
και τη γενικότερη εξέγερση εναντίον των συντηρητικών και αντι-
δραστικών δυνάµεων που εκπροσωπούνταν κυρίως στους κόλ-
πους της Ιερής Συµµαχίας.

Υπέρµαχοι του ελληνικού αιτήµατος για ελευθερία υπήρξαν
πολλοί Ευρωπαίοι διανοούµενοι και καλλιτέχνες οι οποίοι επη-

ρεάστηκαν βαθύτατα από την εξέγερση των Ελλήνων, αυτή που
τους έδινε άλλωστε τροφή έµπνευσης και κίνητρα δηµιουργικό-
τητας. Ο Φιλελληνισµός εξάλλου ήδη από εκείνη την εποχή δεν
εξαντλείται στο θαυµασµό και τη συµπάθεια προς τους αγωνι-
ζόµενους Έλληνες ως έθνος. Λαµβάνει τη διάσταση της υπο-
στήριξης, της διαφύλαξης και της διεκδίκησης των δηµοκρατικών
αρχών. Αποτελεί µια πτυχή της ευρύτερης προοδευτικής θεώ-
ρησης του κόσµου µέσα από το πρίσµα της ∆ιεθνούς Αλληλεγ-
γύης που βασίζεται στις αρχές της ελευθερίας και της ισότητας.

Θα µπορούσαµε να πούµε ότι µε αφορµή και αφετηρία τον Φι-
λελληνισµό, αναµοχλεύονται και διακινούνται στους πνευµατι-
κούς προοδευτικούς κύκλους ιδέες για τη συγκρότηση µιας νέας
ιδεολογικής και πολιτικής ταυτότητας εναντίον των κατεστηµέ-
νων και ιδίως των αυταρχικών καθεστώτων.

Σε κάθε περίπτωση, το κίνηµα του Φιλελληνισµού και ό,τι αυτό
συµβολίζει δεν εδράζεται σε επίσηµες πολιτειακές σχέσεις αλλά
στην αυθόρµητη και πηγαία έκφραση των πνευµατικών ανθρώ-
πων. Ανάµεσα σε αυτούς ο Λόρδος Βύρων, κατέχει περίοπτη
θέση αφού η ζωή του και το έργο του ταυτίστηκαν µε την προ-
σπάθεια των υπόδουλων Ελλήνων για την ανεξαρτησία τους
αλλά και µε την υπεράσπιση των ανθρωπίνων δικαιωµάτων των
αδυνάτων που εναντιώνονταν σε κάθε µορφή καταπίεσης.

Ο Λόρδος Βύρων έµεινε γνωστός και ως πολίτης του κόσµου,
γεγονός που υπογραµµίζει, δικαίως, την καθολική, πανανθρώ-
πινη –θα έλεγα- διάσταση της προσωπικότητάς του, αλλά και της
έννοιας του Φιλελληνισµού. Προς αναγνώριση της µείζονος προ-
σφοράς του Λόρδου Βύρωνα στην Ελλάδα, η ελληνική πολιτεία
επέλεξε να ορίσει ως ηµέρα Φιλελληνισµού και ∆ιεθνούς Αλλη-
λεγγύης την 19η Απριλίου, ηµεροµηνία θανάτου του ποιητή.

Σήµερα, ο Φιλελληνισµός αποκτά µία σύγχρονη διάσταση, που
συνδέεται άρρηκτα µε την ανάπτυξη της συνεργασίας µε άλλα
κράτη σε διάφορους τοµείς, όπως αυτούς, πέραν της οικονο-
µίας, της εκπαίδευσης, της έρευνας, του πολιτισµού, της τεχνο-
λογίας, του τουρισµού. Συνδέεται µε τη διάδοση του ελληνικού
πολιτισµού, µέσω της ίδρυσης και στελέχωσης τµηµάτων ελλη-
νικών σπουδών σε ξένα πανεπιστήµια. Στο πλαίσιο αυτό οφεί-
λουµε να µεριµνήσουµε για το ζήτηµα της συρρίκνωσης ή και
κατάργησης εδρών νεοελληνικών σπουδών, που δυστυχώς πα-
ρατηρείται τελευταία.

Η παρουσία της δυναµικής ελληνικής οµογένειας στο εξωτε-
ρικό διαδραµατίζει αποφασιστικό, επίσης, ρόλο στη διάδοση του
Φιλελληνισµού και γι’ αυτό οι δικές της προσπάθειες και οι δικοί
της αγώνες χρειάζονται τη στήριξη όλων µας. Η διάσταση εξάλ-
λου της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης στο εννοιολογικό περιεχόµενο
του όρου «Φιλελληνισµός» αναδεικνύεται σήµερα ακόµη περισ-
σότερο, σε σχέση µε το παρελθόν. Και εξηγώ αµέσως τους λό-
γους.

Οι όροι λειτουργίας του οικονοµικού και πολιτικού συστήµα-
τος, η µεγαλύτερη ελευθερία κυκλοφορίας εργατικού δυναµι-
κού, η ταχύτατη µετάδοση της πληροφορίας από τη µία άκρη
της γης στην άλλη, η πολυπολιτισµικότητα της κοινωνίας µας,
ακόµη και οι δυσκολίες που υπάρχουν και στην παγκόσµια οικο-
νοµία, αλλά και η δηµοσιονοµική κατάσταση της χώρας µας,
προσδίδουν µία ανανεωµένη εννοιολογική χροιά στον όρο «Φι-
λελληνισµός».

Πλέον, µιλούµε για ένα κίνηµα που, στο πλαίσιο ενός πλανητι-
κού χωριού που ζούµε, συµβάλλει στην αποδοχή της διαφορετι-
κότητας και της προστασίας των ανθρωπίνων δικαιωµάτων.
Μιλούµε για ένα πνευµατικό ρεύµα που αντιτάσσεται στον εθνι-
κισµό, στην ξενοφοβία, στη µισαλλοδοξία και που στηρίζεται στις
πανανθρώπινες αξίες της ειρήνης, της ισότητας, της ελευθερίας
και της κοινωνικής δικαιοσύνης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα αγωνιζόµαστε για τη
διαµόρφωση µιας εικόνας αξιοπιστίας, πάνω απ’ όλα, της Ελλά-
δας, που δικαιούται να συνδιαλέγεται µε ισότιµους όρους µε
τους εταίρους της και που ανατρέπει τυχόν στερεότυπα, ακόµη
και παγιωµένες αντιλήψεις. Φιλελληνισµός είναι ένα κίνηµα µε
βαθιές ρίζες στο χρόνο.

Η σηµερινή µέρα θυµίζει σε όλους µας την προσφορά του Ελ-
ληνισµού µέσα από τους αγώνες του. Υπενθυµίζει, όµως, και τις
σύγχρονες απαιτήσεις και προκλήσεις, τις οποίες καλούµαστε
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να ανταποκριθούµε για τη συνέχιση των οραµάτων µας, για τη
συνέχιση και εξέλιξη του κινήµατος του Φιλελληνισµού, µέσα
από την υπέρβαση των σηµερινών εµποδίων και µέσα από την
οπτική της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χρήστος Παπουτσής.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-
µερα η Βουλή των Ελλήνων τιµά για δεύτερη χρονιά την ηµέρα
του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης, µετά από την
πρωτοβουλία την οποία πήρε την προηγούµενη χρονιά ο Πρόε-
δρος κ. ∆ηµήτρης Σιούφας και θεσµοθετήσαµε ακριβώς αυτήν
την ηµέρα.

Βρισκόµαστε, λοιπόν, σήµερα εδώ για να αποδώσουµε φόρο
τιµής σε όλους εκείνους τους ανθρώπους, που από κάθε γωνιά
της γης και σε οποιαδήποτε χρονική στιγµή, δεν δίστασαν να εκ-
φράσουν µε ενθουσιασµό τα αισθήµατα αγάπης και θαυµασµού
προς την πατρίδα µας, να προσφέρουν ουσιαστική βοήθεια σε
δύσκολες στιγµές, ακόµη και τη ζωή τους, για τη δικαίωση του
ελληνικού αγώνα, προσθέτοντας µία νέα και εξαιρετικά ηχηρή
έννοια στο λεξιλόγιό µας, αυτή του Φιλελληνισµού.

Μιλώντας, λοιπόν, για το Φιλελληνισµό και ξεφεύγοντας από
τα στεγανά, τα αρχικά όρια µιας ελιτίστικης αρχαιολατρίας, η
ταύτιση µε την ελληνική διεκδίκηση για ελευθερία και ανεξαρτη-
σία τις δύο πρώτες δεκαετίες του 19ου αιώνα, για να φθάσει στο
απόγειό της µε το ξέσπασµα της Ελληνικής Επανάστασης το
1821, γίνεται κίνηµα καταλυτικό για όλο τον τότε πολιτισµένο
κόσµο στη ∆υτική Ευρώπη, αλλά και στη Βόρειο Αµερική. Ενσω-
µατώνει παράλληλα και µια έντονη διαµαρτυρία απέναντι στις
συντηρητικές και καταπιεστικές κυβερνήσεις της Ευρώπης, που
αντιµετωπίζουν µε επιφύλαξη, αν όχι µε αποτροπιασµό, τα απε-
λευθερωτικά κινήµατα και τις δηµοκρατικές διαδικασίες, που
διεκδικούνται από τους λαούς την εποχή εκείνη.

Όπως έχει αναφέρει και ο Γερµανός ιστορικός Μέντελσον
Μπαρτόλντι, «ο Φιλελληνισµός είχε γίνει µία δύναµη. Ισοπέδωσε
τις µέγιστες πολιτικές αντιθέσεις και ένωσε τα εχθρικά πολιτικά
κόµµατα σε έναν κοινό ενθουσιασµό. Επέδρασε όπως συνήθως
επιδρούν µόνο τα θρησκευτικά κινήµατα, γκρέµισε τους µεσό-
τοιχους των κοινωνικών τάξεων και των εθνικών συνειδήσεων». Ο
Λόρδος Βύρωνας µέσα από την ποίησή του, ο Γάλλος Ντελα-
κρουά µε τους συγκλονιστικούς του πίνακες, ο Βίκτωρ Ουγκώ,
στη Γερµανία ο Γκαίτε, ο Σίλερ και ο Μίλλερ είναι µερικοί µόνο
από αυτούς που δεν δίστασαν ενάντια στο ρεύµα της εποχής,
στο συντηρητικό ρεύµα της εποχής, να αντιπαραθέσουν όχι µόνο
τη δύναµη του ταλέντου τους και του λόγου τους, αλλά και ορι-
σµένοι απ’ αυτούς και την ίδια τους τη ζωή, εµπνεόµενοι ακρι-
βώς από το δράµα του δικού µας λαού, ενός λαού µακρινού σε
αυτούς.

Μπορεί το κίνηµα του Φιλελληνισµού να έφτασε στο ζενίθ την
εποχή του ευρωπαϊκού ροµαντισµού, όµως, η ουσία του δεν είναι
καθόλου ροµαντική. Είναι απτή και συγκεκριµένη και αφορά στη
βίαιη παραβίαση θεµελιωδών αξιών της ανθρώπινης υπόστασης,
στην αποτίναξη του ζυγού κάθε µορφής, όπως ο καθένας το βλέ-
πει και το αντιλαµβάνεται µέσα από το δικό του πρίσµα και στο
πρόσταγµα της αλληλεγγύης και της από κοινού προσπάθειας.

Μετά την απελευθέρωση ο Φιλελληνισµός παρουσίασε, όµως,
µεταπτώσεις. Σε ορισµένες περιπτώσεις µάλιστα συνδυάστηκε
µε απόπειρες έµµεσης ή και άµεσης εµπλοκής στα εσωτερικά
της χώρας µας, µε επεµβάσεις και παρεµβάσεις, ανάλογα µε την
ιδεολογική τοποθέτηση και τα εθνικά συµφέροντα των µεγάλων
της εποχής.

Σήµερα, τιµούµε τους Φιλέλληνες, ιδιαίτερα σήµερα που η
χώρα µας ζει µία από τις δυσκολότερες στιγµές στη µεταπολι-
τευτική της ιστορία, σήµερα που βάλλεται από αήθεις επικοινω-
νιακές προσεγγίσεις σε διεθνές επίπεδο και βρίσκεται στο
στόχαστρο ως µάλιστα, παράδειγµα προς αποφυγή. Σήµερα,
στα µέσα του Απρίλη, του πιο σκληρού µήνα, όπως είχε πει ο
Τόµας Στέρνς Έλιοτ, στο µήνα που συγκρούεται η φύση µε τα
θέλω και τα µπορώ, εν µέσω σκληρών και δύσκολων αποφάσεων
και πρωτοβουλιών, σήµερα προτάσσουµε για µία ακόµη φορά

τις αξίες µας και το σκοπό της κοινής µας προσπάθειας. Και ο
σκοπός αυτός δεν αφορά µόνο εµάς.

Σήµερα, η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση αντιµετωπίζει µία µεγάλη
θεσµική, πολιτική και οικονοµική κρίση, γιατί δεν είχε ούτε προ-
βλέψει ούτε είχε δηµιουργήσει µηχανισµούς αντιµετώπισης της
κερδοσκοπίας εις βάρος του ευρωπαϊκού νοµίσµατος σε συνθή-
κες οικονοµικής ύφεσης. Σήµερα, όµως, η Ελλάδα δεν είναι µία
ξένη υπόθεση για τα άλλα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Η Ελλάδα, η περίπτωση της Ελλάδας, είναι µία καθαρά ευρω-
παϊκή υπόθεση.

Η Ελλάδα µπορεί σήµερα να έχει γίνει στόχος επιθέσεων από
κερδοσκόπους και Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, αλλά η ουσία
είναι µία. ∆εν είµαστε µόνοι µας. Και γι’ αυτό έχει εργαστεί
σκληρά ο Πρωθυπουργός, Γιώργος Παπανδρέου και η Κυβέρ-
νησή µας όλους τους τελευταίους µήνες. Για να ξαναφέρουµε,
ακριβώς, στην επιφάνεια εκείνες τις δράσεις που ενισχύουν την
κοινοτική αλληλεγγύη.

Στην εποχή µας, σε ένα περιβάλλον µε έντονα τα στοιχεία της
παγκοσµιοποίησης, όπου η αλληλεξάρτηση και η αλληλεπίδραση
σε όλους τους τοµείς, στην οικονοµία και στον πολιτισµό, είναι
ιδιαίτερα έντονη, η αλληλεγγύη είναι κάτι πολύ περισσότερο από
την παροχή ad hoc βοήθειας και υποστήριξης. Γίνεται ανάγκη
επιβίωσης για την ίδια την Ευρωπαϊκή Ένωση, για τα κράτη-µέλη
και τις ευρωπαϊκές κοινωνίες. Γιατί τα φαινόµενα και τα προβλή-
µατα της εποχής δεν περιορίζονται στα στενά γεωγραφικά όρια
ενός κράτους-µέλους.

Η κρίση, όπως αυτή που τώρα αντιµετωπίζουµε, δεν είναι µο-
νοδιάστατη. Αυτή η κρίση δεν είναι µόνο χρηµατοπιστωτική και
οικονοµική, είναι και κοινωνική και περιβαλλοντική, είναι πάνω
απ’ όλα, όµως, βαθύτατα πολιτική και δεν αφορά µόνο τη χώρα
µας. Η Ελλάδα είναι ένας κρίκος στην αλυσίδα των λαών της Ευ-
ρώπης. Και αυτή η κρίση αφορά στην πραγµατικότητα το σύ-
νολο, αλλά και την προοπτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο
µέλλον, τη δυνατότητα της ίδιας της Ευρώπης να οργανώσει το
δικό της µέλλον µε το δικό της ισχυρό νόµισµα.

Είναι ταυτόχρονα, όµως, και µία δοκιµασία της συλλογικής
βούλησης των λαών, αλλά και των κυβερνήσεων, να έχουµε µία
Ευρώπη ενωµένη, αξιόπιστη και αποτελεσµατική, αναπτύσσο-
ντας κοινές πολιτικές, ώστε να µπορέσουµε να ανταποκριθούµε
στις απαιτήσεις της εποχής και των καιρών µας.

Σε τέτοιες στιγµές γίνεται ακόµα πιο έντονη η ανάγκη για
φωνές και προσωπικότητες σε εθνικό και σε ευρωπαϊκό επίπεδο
που θα οραµατιστούν και θα τολµήσουν, έχοντας πάντοτε στο
επίκεντρο τον άνθρωπο.

Σ’ αυτήν την κρίσιµη εθνική συγκυρία, σ’ αυτήν την κρίσιµη συ-
γκυρία για την Ευρώπη, απαιτείται πάνω απ’ όλα, εδώ στην Ελ-
λάδα, ένα ισχυρό εσωτερικό µέτωπο των υγιών δυνάµεων της
κοινωνίας µας για να αναδείξουµε την Ελλάδα των αρχών και των
αξιών, για να δώσουµε µια αποφασιστική απάντηση στο σύγ-
χρονο ανθελληνισµό που αναπτύσσεται στις µέρες από όπου και
αν προέρχεται, να βάλουµε τέλος στις λοιδορίες για την πατρίδα
µας, να αρνηθούµε οριστικά την καταθλιπτική αυτοαπαξίωση και
το αυτοµαστίγωµα που καθηλώνει και ακυρώνει στην πράξη κάθε
συλλογική και ελπιδοφόρο προσπάθεια.

Σ’ αυτήν ακριβώς την κατεύθυνση πρέπει να δουλέψουµε από
κοινού αντλώντας δύναµη από το απόθεµα αισιοδοξίας εκείνων
που σήµερα πιστεύουν στην αξία και την προοπτική της σύγ-
χρονης Ελλάδας, αλλά και να εργαζόµαστε σκληρά για να είµα-
στε αντάξιοι της υποστήριξης και της αλληλεγγύης όσων
αγαπούν και υποστηρίζουν την Ελλάδα, για να δικαιώνουµε κα-
θηµερινά αυτούς που έχουν γράψει ότι το χρέος του πολιτισµέ-
νου κόσµου προς την γη, προς τη χώρα της επιστήµης, της
ελευθερίας, της δηµοκρατίας και των τεχνών είναι χρέος που δεν
µπορεί ποτέ να εξοφληθεί.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντί-
νος Μαρκόπουλος.

Θύµισα και νωρίτερα, κύριοι συνάδελφοι, ότι σήµερα γιορτά-
ζουµε για δεύτερη συνεχή χρονιά την ηµέρα του Φιλελληνισµού.
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Αναφέρθηκα στην καθιέρωσή της µε το προεδρικό διάταγµα του
2008, αλλά µου διέφυγε -και ευτυχώς ο κ. Παπουτσής αναφέρ-
θηκε σ’ αυτό- να πω ότι ήταν πρωτοβουλία του κ. Σιούφα, του
προκατόχου µου Προέδρου της Βουλής.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι συγχαρητήρια αξίζουν στον πα-
ριστάµενο σήµερα µεταξύ µας τέως Πρόεδρο της Βουλής τον κ.
∆ηµήτριο Σιούφα, για την πρωτοβουλία το 2008 προς τον τότε
Υπουργό Εσωτερικών και ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης να προαχθεί και
να υπογραφεί ένα προεδρικό διάταγµα, µε το οποίο σήµερα
έχουµε για δεύτερη χρονιά την ευκαιρία να τιµήσουµε, να συζη-
τήσουµε και να διαλεχθούµε γι’ αυτό που άφησε πίσω σαν φιλο-
σοφικό δηµοκρατικό κίνηµα, αλλά και σαν ελληνική ενόραση, ο
Λόρδος Βύρων.

Ο Λόρδος Βύρων υπήρξε ένας άνθρωπος-ενσάρκωση του Φι-
λελληνισµού, όχι µόνο ως χώρο, αλλά και ως ιδέα, ως πολιτιστική
παράδοση, ως συνεκτικός κρίκος της αλληλεγγύης των λαών
στην Ευρώπη και όχι µόνο. Ήταν ο άνθρωπος ο οποίος είχε την
ευκαιρία το 1812, στη Βουλή των Λόρδων για πρώτη φορά να µι-
λήσει εναντίον της θανατικής καταδίκης, όταν κάποιοι εργαζό-
µενοι τότε κατέστρεψαν τα µηχανήµατα της κλωστοϋφαντουρ-
γίας στο Νότιγχαµ.

Ήταν εκείνος που για πρώτη φορά ήγειρε το ανάστηµά του
απέναντι στην κλοπή των Μαρµάρων του Έλγιν και ήταν εκείνος
ο οποίος µε την ευκαιρία του Μεσολογγίου, θα έλεγα ότι έβαλε
τη σφραγίδα, πραγµατικά, της διάδοσης της βαθιάς ελληνικής
ψυχής και της πολιτιστικής κληρονοµιάς την οποία έχουµε σή-
µερα. ∆εν είναι τυχαίο ότι πολλοί φιλόσοφοι και σοβαροί µεγάλοι
άντρες της ιστορίας αναφέρθηκαν σε αυτόν. Αγέρωχο αγωνιστή
της ελευθερίας των λαών, τον είπε ο Γκόργκι. Νους φωτεινός,
κατά τον Γκαίτε, αλλά και ποιητική ιδιοφυία και διάνοια πολιτική
κατά τον Ελευθέριο Βενιζέλο.

Ο Λόρδος Βύρων αναδείχθηκε σε βάρδο της ελευθερίας και
κορυφαίο εκπρόσωπο του πνεύµατος και της αντίστασης κατά
των ισχυρών της εποχής. Και ουσιαστικά θα έλεγα για εµάς, για
τη δικιά µας ιστορία, αλλά και για τον κόσµο ολόκληρο και την
Ευρώπη θεµελίωσε τα βασικά χαρακτηριστικά και την αναγκαιό-
τητα της αλληλεγγύης µεταξύ των λαών, που αποτελεί, θα έλεγα,
τον πιο ισχυρό συνεκτικό κρίκο της ύπαρξης των διαφορετικών
πολιτισµών και της ίδιας ιστορίας.

Πράγµατι είναι εξαιρετική η σύµπτωση αυτήν την περίοδο,
στον πυρήνα της περιδίνησης µιας µεγάλης παγκόσµιας οικονο-
µικής κρίσης που µπήκε και στην Ευρώπη και πέρασε και στην
Ελλάδα, η υπόθεση της αλληλεγγύης να είναι µια εξαιρετικά σο-
βαρή ιστορία, η οποία αναδεικνύεται σήµερα ως µείζον προβλη-
µατισµός στο εσωτερικό της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Πράγµατι η Ευρωπαϊκή Ένωση καλείται σήµερα µετά τη Νο-
µισµατική Ένωση, την οποία έχει φτιάξει, να ανακαλύψει τις
όποιες χορδές εσωτερικής ευρωπαϊκής αλληλεγγύης και νότες
εσωτερικές έχει. Μπορεί η Ευρωπαϊκή Ένωση σήµερα να έχει
αναδειχθεί σε ένα νοµισµατικό γίγαντα, αλλά αποδεικνύεται στα
ζητήµατα της αλληλεγγύης ότι δεν έχει µηχανισµό και προφα-
νώς αναδεικνύεται και σε ένα δηµοσιονοµικό νάνο, σε ό,τι αφορά
την εσωτερική της στήριξη.

Ασφαλώς εµείς, η Ελλάδα, είναι προφανές ότι είµαστε η εστία
ενός παγκόσµιου πειράµατος για µεν την Ευρωπαϊκή Ένωση σε
ό,τι αφορά τη στήριξη του ευρώ, για δε τις παγκόσµιες αγορές
η απαρχή ενός καινούργιου, µιας σύγκρουσης κάποιων συµφε-
ρόντων µε παρονοµαστή τη χώρα µας και µε στόχο, ενδεχοµέ-
νως, βεβαίως, το κέρδος και ίσως εδώ να διακυβεύεται και η
συνοχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Και εδώ η πολιτική, αυτό που εµείς κάνουµε εδώ και ο δηµό-
σιος πολιτικός διάλογος, έχει ξεχωριστή αξία για την προστασία
της χώρας µας, που είναι κοιτίδα των πολιτιστικών αγαθών, κοµ-
µάτι των οποίων ανέδειξε ο Λόρδος Βύρων.

Και είναι βέβαιο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και προφανές,
για να µπούµε στην επικαιρότητα τη σηµερινή, ότι κοινωνική αλ-
ληλεγγύη µεταξύ των λαών δεν αποτελεί το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο. ∆εν είναι κοινωνική αλληλεγγύη. Είναι ετερόκλητα συµ-
φέροντα που έχουν αναγκαστικά µια αριθµητική στόχευση. Και

εδώ χρειάζεται κοινή στράτευση, αλλά µε µια κατεύθυνση.
Εµείς να αποτελέσουµε την εστία και την απαρχή, από την

οποία η Ευρωπαϊκή Ένωση καλείται εκ των πραγµάτων να ανα-
πτύξει το δικό της µηχανισµό και εµείς, η χώρα µας και ο εσωτε-
ρικός διάλογος, τον οποίο οφείλουµε να καταρτίσουµε, πρέπει
να είναι εκείνος που δεν θα επιτρέψει σε αυτά τα ετερόκλιτα συµ-
φέροντα να µπουν στη χώρα, να µπουν στην Ευρώπη µέσα από
τη χαραµάδα την οποία έχει αφήσει η Ελλάδα.

Οι Έλληνες δεν είναι µόνοι, αλλά αυτό πρέπει να αποδειχθεί.
Οι Έλληνες δεν πρέπει να αισθάνονται µόνοι, γιατί πρέπει κάθε
φορά την περηφάνια των Ελλήνων να την αισθανόµαστε και να
είναι αυτή που θα κινητοποιεί την παγκόσµια ∆ιεθνή Αλληλεγγύη
και το Φιλελληνισµό.

Άρα, οφείλουµε να αποδεικνύουµε και να καταδεικνύουµε σε
κάθε δύσκολη στιγµή ότι ούτε τεµπέληδες είµαστε ούτε ανίκανοι
είµαστε ούτε διεφθαρµένοι είµαστε. Πρέπει αυτό να το δηλώ-
νουµε επισήµως, όπου και να στεκόµαστε, όπου και αν ανήκουµε
ως πολιτικό σύστηµα. ∆εν πρέπει να καλλιεργείται ούτε ο φόβος
ούτε η µιζέρια ούτε να εξευτελίζεται ένας λαός, ο οποίος στο
τέλος-τέλος της γραφής δεν υποφέρει καθόλου περισσότερο και
καθόλου λιγότερο από πολλούς άλλους σ’ αυτήν την οικονοµική
συγκυρία. Το αίσθηµα αισιοδοξίας την Ελλήνων πρέπει να είναι
ψηλά. Κανένα κόµµα, καµµία κυβέρνηση, κανένα πολιτικό σύ-
στηµα δεν πέτυχε ποτέ, όταν έχει ένα λαό καταρρακωµένο και
όχι περήφανο και κυρίως όταν είναι ένας λαός χωρίς αυτοπε-
ποίθηση.

Έτσι, λοιπόν, σήµερα σ’ αυτήν τη συγκυρία µπορούµε να
πούµε ότι κρίνεται ασφαλώς ένα µεταβατικό µοντέλο στη χώρα,
αλλά κρίνεται και µια πολιτική. Μια πολιτική, η οποία θα αφήσει
αποτύπωµα στην οικονοµική και την κοινωνική ιστορία αυτού του
τόπου. Γιατί η έξοδος από την κρίση θέλει όραµα, πρόγραµµα,
θέλει κοινωνικό συµβόλαιο και θέλει οπωσδήποτε διατήρηση της
κοινωνικής συνοχής. Και αυτό δεν είναι το ∆ιεθνές Νοµισµατικό
Ταµείο που τα συντηρεί.

Και κλείνω λέγοντας ότι είπε ο Λόρδος Βύρων: «Θα ξεσηκώσω
αν µπορέσω και τις πέτρες ακόµα ενάντια στους τυράννους
αυτής της γης.» Εµείς, λοιπόν, καλούµαστε σήµερα και η Κυ-
βέρνηση περισσότερο από το υπόλοιπο πολιτικό σύστηµα, για
ευνόητους λόγους, να ξεσηκώσει αν µπορέσει ακόµα και τις πέ-
τρες και όχι να τις πετάει ψηλά γιατί θα πέσουν στα κεφάλια µας.
Γιατί πρέπει να ξαναποκτήσουµε την αυτοπεποίθηση για να
εµπνεύσουµε πάλι τα φωτισµένα µυαλά του κόσµου, για να κι-
νητοποιηθεί ο νέος Φιλελληνισµός, όχι γιατί τον έχουµε ανάγκη
για την επιβίωσή µας -είναι βέβαιο ότι έχουµε τις δικές µας δυ-
νάµεις- αλλά κυρίως για να αποδείξουµε εµείς οι Έλληνες, στον
εαυτό µας πρώτα απ’ όλα και στους υπόλοιπους, ότι είµαστε πε-
ρήφανος λαός.

Η πρόκληση για την Κυβέρνηση νοµίζω ότι είναι προφανής και
οι κίνδυνοι από το σχέδιο για το οποίο συζητάµε και µπαίνουµε
σιγά-σιγά είναι επίσης, προφανείς.

Οι εποχές, λοιπόν, είναι επείγουσες και οι καιροί, δυστυχώς,
είναι «ξεροκέφαλοι».

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδος και Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ.
Βέρα Νικολαΐδου.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καθιερώθηκε από πέρυσι, µετά
από πρωτοβουλία του τέως Προέδρου της Βουλής κ. ∆ηµητρίου
Σιούφα ως ηµέρα του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλληλεγ-
γύης η 19η Απριλίου, ηµέρα του θανάτου, ενός από τους πλέον
γνωστούς εκπροσώπους αυτού του ρεύµατος, που αναπτύχθηκε
στην Ευρώπη τα χρόνια της επανάστασης του 1821, δηλαδή, του
Λόρδου Βύρωνα, που ανέπτυξε πλούσια δράση εκείνη την πε-
ρίοδο, στηρίζοντας τον απελευθερωτικό αγώνα του λαού µας.

Εµείς δεν προσδίδουµε στους όρους Φιλελληνισµός και Φι-
λέλληνες φυλετικά και εθνικά χαρακτηριστικά. ∆εν τους ερµη-
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νεύουµε µε προσωπικούς όρους και χαρακτηριστικά. Τους ερ-
µηνεύουµε µε κοινωνικούς και ιστορικούς όρους.

Είναι γνωστό ότι η επανάσταση του 1821 έγινε σε εξαιρετικά
αντίξοες συνθήκες, σε συνθήκες που ήταν παντοδύναµη και έµοι-
αζε ακατανίκητη η Ιερά Συµµαχία που εκπροσωπούσε τις πιο
αντιδραστικές κοινωνικές και πολιτικές δυνάµεις της εποχής, που
απεχθάνονταν κάθε τι το προοδευτικό, που ήταν επηρεασµένο
από την Γαλλική Επανάσταση του 1789. Ήταν η επανάσταση που
ταρακούνησε τη φεουδαρχία και τη µοναρχία στην Ευρώπη.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες, η ελληνική επανάσταση, ενώ
από τη µία έφερε ταραχή και µίσος στις δυνάµεις της αντίδρα-
σης, που εξέφραζαν τη φεουδαρχία και την µοναρχία, από την
άλλη προκάλεσε τη συµπάθεια και τον ενθουσιασµό σε φιλελεύ-
θερες και επαναστατικές δυνάµεις της εποχής.

Η αντίδραση τότε µεσουρανούσε στην Ευρώπη. Το επανα-
στατικό κύµα, που είχε πυροδοτήσει τη Γαλλική Επανάσταση
µπροστά στην κυριαρχία και την επίθεση των αντιδραστικών δυ-
νάµεων, που ήθελαν να σταµατήσουν κάθε τι προοδευτικό στον
τροχό της ιστορίας, υποχωρούσε. Παρά την προσωρινή ήττα και
την υποχώρηση, τα επαναστατικά κινήµατα δεν έσβησαν.

Χαρακτηριστικά παραδείγµατα εκείνη την περίοδο, τα ξεσπά-
σµατα στη Νεάπολη και τη Σικελία το 1720. Γι’ αυτό και στο άκου-
σµα της εξέγερσης άρχισαν να έρχονται εθελοντές στη χώρα
µας για να αγωνιστούν στο πλευρό του λαού µας, απέναντι στην
Οθωµανική Αυτοκρατορία και γενικότερα να αναπτύσσεται ένα
κίνηµα αλληλεγγύης προς τον αγωνιζόµενο λαό µας. Ποιοι ήταν
αυτοί οι εθελοντές που έτρεξαν να βοηθήσουν τον ξεσηκωµένο
αγωνιζόµενο λαό µας; Ήταν οι Καρµπονάροι της Ιταλίας, οι ∆η-
µοκράτες της Γαλλίας, οι Ελευθερόφρονες Επαναστάτες της
Ισπανίας και από τους Άγγλους φυσικά, που δραστηριοποιήθη-
καν στο πλευρό του ξεσηκωµένου λαού µας, ανάµεσα σε πολ-
λούς επώνυµους και ανώνυµους ξεχωρίζει ο Λόρδος Βύρων.

Βέβαια, θα ήταν παράλειψη, εάν δεν αναφερθούµε στη συµ-
βολή των προοδευτικών διανοουµένων της εποχής του Βίκτωρος
Ουγκώ, του Πούσκιν, του Γκαίτε, του Ντελακρουά και µιας σει-
ράς άλλων, που αναφέρονται σε µια σειρά ιστορικά βιβλία.

Στη συνέχεια και µε πρόσχηµα την αλληλεγγύη στο λαό µας εί-
χαµε, όµως, και την εµφάνιση σχηµάτων που ήθελαν τη χειρα-
γώγηση του αγώνα. Είχε αρχίσει ο ανταγωνισµός ανάµεσα στις
κυρίαρχες δυνάµεις, που βλέποντας ότι δεν µπορούσαν να στα-
µατήσουν την εξέλιξη, επεδίωκαν, η κάθε µια για λογαριασµό
της, τον έλεγχο της περιοχής.

Εποµένως, από την ιστορία της Επανάστασης του 1821 και
από την ιστορία των άλλων κινηµάτων, επιβεβαιώνεται ότι ο Φι-
λελληνισµός και η αλληλεγγύη δεν έχουν αφηρηµένο περιεχό-
µενο. Υπάρχει πάντα το ερώτηµα: Αλληλεγγύη σε ποιον και για
ποιον; Αλληλεγγύη στους λαούς που αγωνίζονται για την ελευ-
θερία, τα κοινωνικά και πολιτικά δικαιώµατα, ενάντια στην εθνική
και κοινωνική καταπίεση που εξέφραζαν αυτοί που στην ιστορία
έµειναν ως Φιλέλληνες ή αλληλεγγύη ανάµεσα στους τυράννους
και τους καταπιεστές, που εξέφραζε η Ιερά Συµµαχία και οι αντι-
δραστικές δυνάµεις της εποχής;

Ο λαός µας, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε όλες τις κρίσιµες
καµπές της ιστορίας µας δέχθηκε την αλληλεγγύη και στήριξε
µε την αλληλεγγύη του τους λαούς που αγωνίζονταν. Τα µηνύ-
µατα αυτά παραµένουν διαχρονικά, παραµένουν διδακτικά και –
θα έλεγα- πολύ επίκαιρα, σήµερα που οι λαοί έχουν να
αντιµετωπίσουν την καπιταλιστική οικονοµική κρίση και τις ιµπε-
ριαλιστικές επιθέσεις απέναντι στους λαούς, απέναντι στις δυ-
νάµεις της αντίδρασης του ιµπεριαλισµού και του κεφαλαίου, σε
αυτές τις πιέσεις και τους εκβιασµούς σήµερα των κυβερνήσεων
της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της ελληνικής Κυβέρνησης, του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και όσων τους στηρίζουν για να
σκύψουν οι λαοί, για να σκύψει ο λαός µας το κεφάλι. Πρέπει οι
λαοί και ο λαός µας να ξεσηκωθούν και να αντιτάξουν τη δική
τους αλληλεγγύη, την αλληλεγγύη των εργαζοµένων, την αλλη-
λεγγύη των λαών.

Με αυτές τις σκέψεις θα τιµούµε τη µνήµη όλων εκείνων που
στάθηκαν στο πλευρό του αγωνιζόµενου λαού µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και για τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθήτριες και µαθητές και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το Γυµνάσιο Καστελίου Ηρακλείου Κρήτης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το 2008 ένας πολύ σοβαρός άνθρωπος

και καθηγητής στο Πανεπιστήµιο Αιγαίου, ο κ. Κωνσταντίνος Ρω-
µανός, ασχολήθηκε µε το φαινόµενο του Φιλελληνισµού και µε το
αντίθετό του τον ανθελληνισµό, κάνοντας λόγο για ένα δίπολο,
που το έχουµε δει κατά καιρούς µέσα στο ιστορικό γίγνεσθαι.

Ο κύριος καθηγητής έθεσε, λοιπόν, το ερώτηµα: Από πού πή-
γασε ο Φιλελληνισµός; Πήγασε, προφανώς, από την αγάπη, από
τον έρωτα κάποιων ανθρώπων, έναντι του ελληνικού ιδανικού,
έναντι όλων αυτών των πραγµάτων που πρόσφερε στην ανθρω-
πότητα ο ελληνικός πολιτισµός, είτε πρόκειται για τις τέχνες, τα
γράµµατα, την αρχιτεκτονική, τη γλυπτική, είτε για την ίδια τη
δηµοκρατία.

Το ενδιαφέρον, όµως, της προσέγγισής του είναι, το πώς
όρισε τον αντίθετο πόλο, τον ανθελληνισµό. Σύµφωνα, λοιπόν,
µε τον αξιότιµο καθηγητή, ο ανθελληνισµός πηγάζει από την εξής
διαδικασία: Ένας Φιλέλληνας απογοητεύεται κατά την επαφή
του µε το σύγχρονό του Έλληνα, τον Έλληνα της καθηµερινό-
τητας –όλους εµάς, δηλαδή- και µεταβάλλει στάση και άποψη.
Γιατί; ∆ιότι, σύµφωνα µε τους όρους της πολιτικής ψυχολογίας,
βάσει των οποίων όρων προσέγγισε το φαινόµενο αυτό, το δί-
πολο αυτό ο αξιότιµος καθηγητής, όταν κάποιος από κάτι το ιδα-
νικό περνάει σε κάτι το πραγµατικό, τότε είναι δυνατόν να
απογοητευθεί. Έχουµε δηλαδή, τη διαδικασία µιας ανώµαλης
προσγείωσης. Προσγειωνόµαστε από κάτι το ιδεατό, το ιδανικό,
σε κάτι το πραγµατικό, που µας απογοητεύει.

Και ο καθηγητής κατέληξε ότι εξ αυτού του λόγου παρατηρή-
θηκε το φαινόµενο του ανθελληνισµού.

Η ιστορία µε ιστορικά παραδείγµατα δικαιώνει την προσέγγιση
αυτή; Τη δικαιώνει. ∆ιότι, φαντασθείτε ότι οι Ρωµαίοι από την µία
πλευρά εναγκαλίσθηκαν οτιδήποτε το ελληνικό και ταυτόχρονα
από την άλλη πλευρά µισούσαν τους Έλληνες. Τους ονόµαζαν
«Γραικύλους» διπλοπρόσωπους, οποιαδήποτε βρισιά µπορείτε
να φαντασθείτε.

Αν πάµε τώρα στο Μεσαίωνα, το ίδιο φαινόµενο παρατηρή-
θηκε και στους Φράγκους και στους Άραβες. Και αν πάµε στους
νεοτέρους χρόνους του 1821, είχαµε τη µία πλευρά του Φιλελ-
ληνισµού, οι οποίοι όµως Φιλέλληνες, οι ίδιοι σε πολλά γραπτά
τους αναφέρονταν σε αυτήν την απογοήτευση που τους προκα-
λούσε η συµπεριφορά ή τα ανθρώπινα πάθη και οι αδυναµίες –
ας το πω έτσι- των συγχρόνων τους Ελλήνων.

Άρα, λοιπόν, υπάρχουν και ιστορικά προηγούµενα, που πιστο-
ποιούν, δίνουν εγκυρότητα στην τοποθέτηση αυτή.

Τι πρέπει να κάνουµε, λοιπόν, εµείς οι σύγχρονοι, τώρα; Πρέ-
πει να εφοδιάσουµε µε νέα επιχειρήµατα, µε µία νέα δυναµική το
φιλελληνισµό και ταυτόχρονα να κλείσουµε µε τη συµπεριφορά
µας τις πηγές του ανθελληνισµού. Πώς µπορεί να επιτευχθεί κάτι
τέτοιο; Μπορεί να επιτευχθεί, αγαπητοί συνάδελφοι, µόνο µέσα
από ένα σύστηµα παιδείας, ελληνοπρεπές, ελληνοκεντρικό, που
στις µέρες µας λείπει. Ένα σύστηµα παιδείας που θα δίνει στον
Έλληνα την ιστορική προσέγγιση των πραγµάτων που θα πρέπει
να προσλάβει ως άτοµο, αλλά και ως συλλογική οντότητα, να του
γνωρίζει τη γλώσσα του, που την αγνοεί. Με λίγες εκατοντάδες
λέξεις µιλούν πλέον οι µαθητές και επικοινωνούν οι νέοι µας. Βε-
βαίως, θα του δώσει και αυτή την προοπτική για το µέλλον που
χρειάζεται, µαθαίνοντάς του όµως τις αρχές, τις ιδέες, τις αξίες
που δηµιούργησαν αυτό το ρεύµα του Φιλελληνισµού, τονώνο-
ντας την εθνική του αυτοεκτίµηση, µε λίγα λόγια.

∆υστυχώς, κατά την άποψή µας, δεν υπάρχει αυτό το ελληνο-
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πρεπές, ελληνοκεντρικό εκπαιδευτικό σύστηµα στις µέρες µας
και δεν αναφέροµαι µόνο στην τρέχουσα κυβερνητική πολιτική,
αλλά αναφέροµαι και στις προγενέστερες δεκαετίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. Μόνο τότε θα µπορέσουµε να δεί-
ξουµε την πρέπουσα ευγνωµοσύνη στους Φιλέλληνες, αποκτώ-
ντας αυτοσεβασµό πρώτα εµείς οι ίδιοι.

Υπ’ αυτή την έννοια, θέλω να θέσω ένα ερώτηµα, για να το
ακούσει και ο αξιότιµος αναπληρωτής Υπουργός Εξωτερικών σή-
µερα. Κύριε Υπουργέ, υπάρχουν σήµερα σύγχρονοι Φιλέλληνες;
Βεβαίως και υπάρχουν. Θα σας δώσω ένα παράδειγµα. Τριακό-
σιοι πενήντα εκπαιδευτικοί, αγαπητοί συνάδελφοι, από όλο τον
κόσµο, υπό την καθοδήγηση και το συντονισµό του Μίλερ, ενός
εξαίρετου καθηγητή της αρχαιολογίας στο Μπέρκλεϊ, έκαναν µία
επιστολή προς τον Πρόεδρο της Αµερικής Μπαράκ Οµπάµα, λέ-
γοντάς του ότι η πολιτική Μπους που αναγνώρισε τα Σκόπια είναι
µία αποτυχηµένη πολιτική, γέµισε ιστορικά αποκαΐδια την πε-
ριοχή των Βαλκανίων και θα πρέπει πάραυτα να αποσυρθεί γιατί
στο κρατίδιο των Σκοπίων υπάρχουν Σλάβοι και Αλβανοί. Πά-
ντως, δεν υπάρχουν Έλληνες.

Αυτοί οι τριακόσιοι πενήντα άνθρωποι έστειλαν στον Πρόεδρο
της Αµερικής αυτή την επιστολή, την οποία και καταθέτω στα
Πρακτικά για να υπάρχει. Επίσης, καταθέτω τα ονόµατα αυτών
των τριακοσίων πενήντα σύγχρονων Φιλελλήνων, για να υπάρ-
χουν στα Πρακτικά της Βουλής.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού καλούµε
τον Πρόεδρο της Βουλής και θέλουµε και τη συνδροµή των
πρώην Προέδρων της Βουλής στο να κληθούν αυτοί οι άνθρωποι
στην Ελλάδα, να γίνει µία τιµητική εκδήλωση υπέρ τους, να τους
δώσουµε κάποιο µετάλλιο τιµής, να τους ονοµάσουµε επίτιµους
Έλληνες πολίτες και να τους δείξουµε, µε λίγα λόγια, την ευ-
γνωµοσύνη µας, κάτι που κάναµε και µε τον κ. Μπαρόζο και µε
τον κ. Μπάνκι Μουν, χωρίς όµως, να έχουν προσφέρει αυτοί,
αυτά που θα έπρεπε να προσφέρουν στην Ελλάδα.

Μια που µιλάω για ευγνωµοσύνη και αγνωµοσύνη, κύριε Πρό-
εδρε και για να µην καταχρώµαι το χρόνο θέλω να κάνω µία δεύ-
τερη ερώτηση στον παριστάµενο Αναπληρωτή Υπουργό.

Κύριε Υπουργέ, χρόνια τώρα πίσω από το γραφείο του Πρω-
θυπουργού στο Μαξίµου, υπήρχε ένας πίνακας. Ήταν ο πίνακας
του Βρυζάκη, «η ευγνωµονούσα Ελλάδα», γνωστός πίνακας σε
όλους από το 1858. ∆εν είναι τόσο ο πίνακας, είναι ο συµβολικός
αλληγορικός του χαρακτήρας. Η Ελλάδα, δηλαδή, ευγνωµονεί τα
τέκνα της, αλλά και όλους εκείνους τους ανθρώπους που προ-
σέφεραν στην υπόθεση της ελληνικής ανεξαρτησίας. Αυτός ο πί-
νακας έχει αποσυρθεί από το γραφείο του Πρωθυπουργού, που
ήταν επίτηδες τοποθετηµένος πίσω από το γραφείο του, για να
το βλέπουν οι ξένοι ηγέτες και να αντιλαµβάνονται το συµβολισµό
που σας ανέπτυξα πριν από λίγο.

Εµείς, θέλουµε να µάθουµε. ∆εν θα κάνω καµία αξιολογική κρι-
τική της ενέργειας αυτής. Πρέπει, όµως, να δώσετε µία ξεκά-
θαρη απάντηση εάν ο πίνακας έχει αποσυρθεί για λόγους
συντήρησης, που µπορεί να είναι και αυτό, εάν έχει αποσυρθεί
εντελώς και αν ισχύει το δεύτερο, για ποιο λόγο ο Πρωθυπουρ-
γός της χώρας –και αφού µιλάµε για το γραφείο του, µε προσω-
πική του ευθύνη- κινήθηκε προς αυτή την κατεύθυνση: Εµείς δεν
θέλουµε να πιστεύουµε ότι ο κ. Παπανδρέου εσκεµµένα ή για άλ-
λους λόγους προχώρησε σε µία τέτοια ενέργεια. ∆ιότι δεν είναι
δυνατόν σήµερα να µιλάµε για φιλελληνισµό, για ευγνωµοσύνη
της Ελλάδας που οφείλεται σε κάποιους ανθρώπους και παράλ-
ληλα µε συµβολικές πάλι κινήσεις εµείς να υποδηλώνουµε πιθα-
νόν –το τονίζω- κάτι άλλο.

Περιµένουµε, λοιπόν, συγκεκριµένες απαντήσεις γιατί, κύριε
Υπουργέ, η ιστορία δεν διαγράφεται, όσο και αν κάποιοι θέλουν
να τη διαγράψουν. Ούτε οι πορείες των λαών µέσα στην ιστορία
διαγράφονται, ούτε το περιεχόµενο της ίδιας της ιστορίας δια-
γράφεται.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο φιλελληνισµός είναι παλιά έννοια,
πανάρχαια, όσο και ο ελληνισµός και ακόµα και στους αρχαίους
χρόνους και στους ρωµαϊκούς χρόνους υπήρχαν φιλέλληνες
όπως ο Αδριανός, ο Ηρώδης Αττικός και τόσοι άλλοι και βέβαια
και στο Μεσαίωνα και στην Αναγέννηση και στο ∆ιαφωτισµό.

Η ελληνική επανάσταση του 1821 δηµιούργησε ένα κλίµα φι-
λελληνισµού και φιλελληνικών πράξεων και βέβαια πολλοί, χι-
λιάδες ενίσχυσαν, προσέτρεξαν, ήρθαν και πάλεψαν, µάτωσαν,
έδωσαν τη ζωή τους εδώ µε κορυφαίο παράδειγµα το Λόρδο Βύ-
ρωνα, ο οποίος δεν ξεκίνησε τότε το 1821. Είχε έρθει νωρίτερα.
Είχε επισκεφθεί την Ελλάδα και είχε κατακεραυνώσει τον άλλον,
το ληστή Λόρδο Έλγιν που κατέβασε τα γλυπτά του Παρθενώνα
και τα µετέφερε, µε την κατάρα της Αθηνάς, και σε πολλές άλλες
περιπτώσεις, όπως ξέρουµε όλοι µας.

Βέβαια, δεν είναι µόνο αυτοί που ήρθαν και προσέφεραν.
Υπήρξαν και άλλοι που ήρθαν και επωφελήθηκαν το ξέρουµε
πολύ καλά. Λεηλάτησαν και µετέφεραν στο εξωτερικό ανεκτίµη-
της αξίας αρχαιότητες. Αυτό, όµως, είναι µία άλλη ιστορία. Όπως
µία άλλη ιστορία είναι και το πώς εκφράζονται και σήµερα µία
σειρά από παράγοντες διεθνείς και άλλους, µε τις δυσκολίες τις
οποίες παρουσιάζει η χώρα µας. Και σήµερα, όµως, ο Φιλελλη-
νισµός έχει έννοια και ανάµεσα στα άλλα, η ελληνική γλώσσα η
οποία κάποια στιγµή, µετά την αµερικανική επανάσταση, παρά
λίγο να ήταν η επίσηµη γλώσσα των Ηνωµένων Πολιτειών της
Αµερικής. Η ελληνική γλώσσα έχει επίσης τους θαυµαστές της,
τους εραστές της και αυτούς που θέλουν να την µάθουν.

Κύριε Υπουργέ, είχαµε πάει στην Αµερική πριν από τρία χρό-
νια, στην τελετή της Εθνικής Ανεξαρτησίας και ο Αρχιεπίσκοπος
της Αµερικής και άλλοι παράγοντες της οµογένειας µας είπαν τη
µεγάλη δίψα που έχουν όχι µόνο Έλληνες για να µάθουν ελλη-
νικά, αλλά και χιλιάδες άνθρωποι που δεν έχουν καµία σχέση από
πλευράς ελληνικής καταγωγής. Ζητούν να µάθουν και υπάρχουν
µεγάλες δυσκολίες να ενισχύσουµε µε δασκάλους αυτούς τους
ανθρώπους, την Εκκλησία, την Αρχιεπισκοπή, τους οµογενείς και
άλλους που παλεύουν για να διαδοθεί η ελληνική γλώσσα, στην
Αµερική αλλά και σε µία σειρά άλλες χώρες στην Αφρική, στην
Ευρώπη και παντού και δυστυχώς υπάρχει κίνδυνος να κλείσουν
µία σειρά από σχολές ανά την υφήλιο αυτή τη στιγµή, γιατί εµείς
δεν έχουµε κάνει αυτό που θα έπρεπε να κάνουµε.

Βέβαια, ο Φιλελληνισµός το 19ο αιώνα παύει να αποτελεί µία
προέκταση της αρχαιολατρείας και ενσωµατώνει ταυτόχρονα και
µία έντονη διαµαρτυρία απέναντι στις συντηρητικές και καταπιε-
στικές κυβερνήσεις της Ευρώπης, τους τυράννους, όπως τους
λέει ο Λόρδος Βύρωνας, που δεν ήταν καθόλου ευνοϊκές απένα-
ντι στα απελευθερωτικά κινήµατα και τις δηµοκρατικές διαδικα-
σίες.

Η δεύτερη και τρίτη δεκαετία του 19ου αιώνα ήταν περίοδοι
κοινωνικής οπισθοδρόµησης. Η προωθητική δύναµη του ∆ιαφω-
τισµού, που πολιτικά είχε εκφραστεί µε τις τρεις µεγάλες επα-
ναστάσεις, την Αγγλική, την Αµερικανική και τη Γαλλική,
φαινόταν να έχει εξαντληθεί.

Μέσα σε αυτό το τοπίο η εξέγερση των κατοίκων µιας µικρής
χώρας, όπως ήταν η Ελλάδα, τότε επαρχία της Οθωµανικής Αυ-
τοκρατορίας, ενώ φάνηκε ασήµαντη στην αρχή, έπαιξε καθορι-
στικό ρόλο για τα παγκόσµια πράγµατα. Εξέχοντα ρόλο, βέβαια,
στο Κίνηµα του Φιλελληνισµού επετέλεσαν οι προοδευτικοί δια-
νοούµενοι, ο Ουγκώ, ο Ντελακρουά, ο Γκαίτε, ο Σίλλερ, ο Πού-
σκιν και τόσοι άλλοι, µε κορυφαίο όπως είπαµε το λόρδο
Βύρωνα.

Ο φιλελληνισµός, βέβαια, δεν ήταν σηµαντικός µόνο για την
Ελλάδα, αλλά και για την Ευρώπη και για τον πολιτισµένο κόσµο.
Στην επανάσταση του 1821 µέσα από το Φιλελληνικό Κίνηµα εκ-
φράστηκε ο αντιϊµπεριαλισµός και η πίστη στη δηµοκρατία. Το
1821 ήταν µια χρονιά επαναστάσεων. Οι δηµοκρατικές επανα-
στάσεις της χρονιάς αυτής, όµως, δεν αφορούσαν την καρδιά
της Ευρώπης, αλλά την περιφέρειά της. Αφορούσαν την Ελλάδα
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και αφορούσαν και τις αποικίες της Ευρώπης, ιδιαίτερα στη Λα-
τινική Αµερική.

Μετά το 1815 και την τελική ήττα του Ναπολέοντα οι δυνάµεις
της δηµοκρατίας φαίνονταν ηττηµένες. Ο κόσµος, που πίστευε
στη δηµοκρατία, βρήκε στην ελληνική επανάσταση µια ευκαιρία
να επανασυνταχθεί και να οργανωθεί. Βέβαια, ο Φιλελληνισµός
δεν τελείωσε το 1829, µε την οριστική επιβίωση του Ελληνικού
Κράτους. Συνέχισε να υφίσταται σε όλο τον 19ο αιώνα, µε πιο
χαρακτηριστικό παράδειγµα το Γαριβάλδη, αλλά και τους Ιτα-
λούς αναρχικούς, αρκετοί από τους οποίους εγκαταστάθηκαν
στη χώρα µας.

Ένα γεγονός, όµως, που δεν πρέπει να ξεχνάµε είναι ότι και
πολλοί φιλέλληνες απογοητευθήκανε όταν ήρθαν εδώ, γιατί ενώ
περίµεναν να βρουν στην Ελλάδα, στο ροµαντισµό της εποχής,
το Σοφοκλή και τον Πλάτωνα, διαπίστωσαν ότι υπήρχαν τύραν-
νοι, οι Οθωµανοί, υπήρχαν κοτζαµπάσηδες σκληροτράχηλοι και
υπήρχαν και γενναίοι οπλαρχηγοί. Στις συνθήκες που επικρα-
τούσαν τότε στην Ελλάδα, δεν µπορούσαν τα πράγµατα να ήσαν
πολύ διαφορετικά.

Ο Φιλελληνισµός, βέβαια, είναι µία µορφή του κινήµατος ∆ιε-
θνούς Αλληλεγγύης, ενός κινήµατος που ουσιαστικά δηµιούρ-
γησαν η αµερικανική και η γαλλική επανάσταση. ∆εν είναι του
παρόντος να ανατρέξουµε στη δηµιουργία και τους σταθµούς
του κινήµατος αυτού ανά τους αιώνες, όµως ας περιοριστούµε
στο τι σηµαίνει σήµερα αυτό το κίνηµα και να δούµε την προέ-
κτασή του στη διεθνή αλληλεγγύη, αυτή τη διεθνή αλληλεγγύη
που εκφράστηκε σε πολλές περιπτώσεις και πρόσφατα από τη
χώρα µας, µε τις βιβλικές καταστροφές, µε το τσουνάµι στην Ιν-
δονησία ή µε τη συµφορά, που έπληξε µε τους σεισµούς την
Αϊτή.

Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι αυτή η διεθνής αλληλεγγύη δεν πρέ-
πει να χαλαρώσει. Απεναντίας, πρέπει να ενισχυθεί και να εντα-
θεί. Και βέβαια, η διεθνής αλληλεγγύη προϋποθέτει και διεθνή
συνεργασία. Και από αυτήν την άποψη, θα πρέπει να δούµε ότι
µπορεί µεν οι πολίτες να συµβάλλουν, αλλά βασικός µοχλός της
διεθνούς αλληλεγγύης οφείλει να είναι το ίδιο το κράτος.

Ο δυτικός κόσµος στο σύνολό του χρωστάει πάρα πολλά στον
αναπτυσσόµενο κόσµο. Από αυτόν έχει –αν θέλετε- απορροφή-
σει πάµπολα από αυτά που δηµιούργησαν την ανάπτυξή του. Και
σε αυτόν τον κόσµο που υποφέρει, στον τρίτο κόσµο, πρέπει να
προσφερθούν πολύ περισσότερα. Βέβαια, µέχρι στιγµής οι ανε-
πτυγµένες χώρες, η Ευρώπη, η Αµερική, δίνουν πολύ λιγότερα
από όσα θα όφειλαν και από όσα οφείλουµε όλοι µας.

Σήµερα, λοιπόν, θα πρέπει να δούµε τη νέα έννοια και το νέο
µήνυµα που ενσωµατώνεται στον Φιλελληνισµό και στη διεθνή
αλληλεγγύη και να µην ξεχνάµε ότι ο λόρδος Βύρων, που έδωσε
εδώ τη ζωή του ανάµεσα στα άλλα, ήταν αυτός που κατακεραύ-
νωσε τη λεηλασία του Παρθενώνα. Και αν θέλουµε να έχουµε µια
άλλη ευρύτερη, µια διεθνή ανταπόκριση ανά την υφήλιο, δεν
πρέπει αυτό να το ξεχνάµε. Και να το προβάλλουµε, κύριε
Υπουργέ. Μπορεί αυτή η διαµαρτυρία του λόρδου Βύρωνα και η
κατάρα της Αθηνάς να είναι η προµετωπίδα και σε πολλά πράγ-
µατα να βοηθήσει.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο πρώην
Πρόεδρος της Βουλής, κ. ∆ηµήτριος Σιούφας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι η καθιέρωση της 19ης

Απριλίου ως Ηµέρας του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς Αλλη-
λεγγύης έγινε µε πρωτοβουλία της Βουλής των Ελλήνων και της
Βυρωνικής Εταιρείας και στη συνέχεια η τότε Κυβέρνηση µε τον
Υπουργό Προκόπη Παυλόπουλο και τον Υφυπουργό Θανάση
Νάκο προχώρησαν στην έκδοση του σχετικού προεδρικού δια-
τάγµατος.

Σήµερα, όπως και πέρσι η µέρα αυτή και πιστεύω για πολλά,
µα πάρα πολλά χρόνια, γιορτάστηκε σε ολόκληρη την Ελλάδα η
Ηµέρα του Φιλελληνισµού και της ∆ιεθνούς αλληλεγγύης, αλλά
και στον όπου γης Ελληνισµό.

Τιµούµε, οι Ελληνίδες και οι Έλληνες, τους πολίτες του κό-
σµου οι οποίοι στο πέρασµα των αιώνων τίµησαν έµπρακτα την

Ελλάδα, τους Έλληνες και τον πολιτισµό µας δίνοντας τη στή-
ριξή τους και πολλές φορές τη ζωή τους, στους αγώνες του λαού
µας για την ελευθερία. Είναι βέβαιο ότι άλλη θα ήταν η πορεία
της πατρίδος µας χωρίς τη συµβολή, τη συµµετοχή και τη βοή-
θεια των πολλών επιφανών, αλλά και των πολύ περισσοτέρων
αφανών φίλων της Ελλάδας. Τους τιµούµε όλους και προς όλους
απευθύνεται η ευγνωµοσύνη του έθνους, ιδιαίτερα σε όσους πο-
λέµησαν και έπεσαν για την Ελλάδα στους εθνικούς αγώνες.

Κορυφαία εµβληµατική µορφή είναι ο λόρδος Βύρωνας. Το
πάθος του για την Ελλάδα και την ελευθερία, όπως πέρασε από
τα κείµενά του και τα ποιήµατά του, ανέδειξε ιδέες και αξίες, που
γεννήθηκαν στον τόπο µας. Συνέγειρε την ιδεολογική και πολι-
τική σκέψη της εποχής του. ∆ηµιούργησε ένα κίνηµα Φιλελληνι-
σµού και στήριξε τον αγώνα για την ελευθερία και την εθνική
ανεξαρτησία.

Η παγκόσµια διάσταση της Ελλάδος και του πνεύµατος που
εκφράζει είναι πέρα, πολύ πέρα από τα εδαφικά µας όρια, πέρα
από το χώρο µας και πέρα από το χρόνο της σύγχρονης ιστο-
ρίας, αλλά και της τωρινής συγκυρίας. Εκφράσαµε στην ιστορία
µας ένα πλέγµα αξιών, αλλά και ιδεών, που διαµόρφωσαν και
στηρίζουν την πορεία της ανθρωπότητας ως σήµερα. Αυτή είναι
η βάση της δηµιουργίας του φιλελληνικού πνεύµατος. Αυτό
έκανε «µεγάλους» ανθρώπους να αισθάνονται ότι είναι Έλληνες,
αυτό έκανε να πιστεύουν την Ελλάδα ως δεύτερη πατρίδα τους
και να αισθάνονται περήφανοι γι’ αυτό.

Σήµερα βρισκόµαστε σε µια συγκυρία, που εµείς οι ίδιοι οι Έλ-
ληνες χάνουµε την περηφάνια για τη γενιά µας, γιατί µε πράξεις
και παραλείψεις

-συλλογικές, ως επί το πλείστον- βρισκόµαστε στην κατάσταση
να ζητήσουµε στήριξη και βοήθεια από τον υπόλοιπο κόσµο.
Είναι δύσκολη, πράγµατι, εποχή για έναν περήφανο λαό, αλλά
είµαι βέβαιος ότι θα τα καταφέρουµε. Βρισκόµαστε σ’ ένα κλίµα
που εναλλάσσονται οι προθέσεις βοήθειας, οι σκέψεις επιφύλα-
ξης αλλά και πολλές φορές τα λόγια περιφρόνησης.

Η Ελλάδα είναι σηµείο αναφοράς αλλά για λάθος λόγους. Ο
µόνος δρόµος που µπορούµε να πάρουµε σε αυτή τη συγκυρία
είναι εκείνος της εθνικής ανάτασης. Αυτή είναι η µόνη δυνατή
πορεία λύτρωσης: Αντιλαµβανόµενοι τα λάθη µας να αφυπνί-
σουµε τις αρετές µας, να αναδείξουµε την αξιοσύνη µας, να απο-
δείξουµε και σε φίλους και σε επιφυλακτικούς ότι είµαστε άξιοι
της ιστορίας του τόπου µας, αλλά και άξιοι του µέλλοντός µας
και να οδηγήσουµε στη γέννηση ενός νέου κύµατος, µίας νέας
εποχής φιλελληνισµού, που θα κάνει περήφανους όχι µόνον
εµάς, αλλά κυρίως θα κάνει περήφανους τους νέους φιλέλλη-
νες.

Θα µου επιτρέψετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να επανα-
λάβω αυτό που είπα και πριν λίγο καιρό. Τα όποια οικονοµικά
προβλήµατα αυτής της περιόδου, όσο µεγάλα και αν είναι στην
Ελλάδα, δεν µπορούν ούτε να µειώσουν ούτε να ακυρώσουν
ούτε να εξαφανίσουν τη συµβολή του Ελληνικού Έθνους στο ση-
µερινό παγκόσµιο πολιτισµό.

Οι Έλληνες δεν δικαιούµαστε να έχουµε τόσους εχθρούς και
µάλιστα σε χώρες που δεν βλάψαµε ούτε σε τόπους που θεµε-
λίωσαν τη σηµερινή τους δύναµη και επιρροή πάνω στις ιδέες
που γεννήθηκαν σε αυτόν τον τόπο. Ακόµα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, και αν όλα µας τα αρνηθούν η Ελλάδα δικαιούται και
απαιτεί το σεβασµό από όλους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος):Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Εξωτερικών κ. ∆ρούτσας.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ∆ΡΟΥΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εξωτε-
ρικών): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα τι-
µούµε το κίνηµα των Φιλελλήνων, το µεγάλο αυτό ρεύµα
διεθνούς αλληλεγγύης που εκδηλώθηκε υπέρ των επαναστατη-
µένων Ελλήνων του 1821 και συνετέλεσε καθοριστικά στη θετική
έκβαση του αγώνα της εθνικής µας παλιγγενεσίας. Όχι τυχαία,
έχουµε επιλέξει συµβολικά να συµπίπτει αυτή η ηµέρα Φιλελλη-
νισµού και ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης µε την ηµεροµηνία που έφυγε
από τη ζωή ο άνθρωπος που συνέδεσε το όνοµα και το έργο του
µε την αναγέννηση της σύγχρονης Ελλάδας και το Φιλελληνισµό.
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Σαν σήµερα, στις 19 Απριλίου 1924, ο Λόρδος Βύρων άφηνε
την τελευταία πνοή του στο Μεσολόγγι, πιστός µέχρι τέλους
στις αξίες που εξέφρασε, µέσω της ποίησής του και υπηρέτησε
µε τις πράξεις του. ∆υστυχώς, δεν πρόλαβε να δει το όραµά του
να πραγµατοποιείται. Το πένθος για το θάνατό του ήταν γενικό
και η ανάµνησή του έµεινε ζωντανή έως τις µέρες µας, µε την
«Ωδή» που συνέθεσε ο ∆ιονύσιος Σολωµός. Αυτός ήταν ο Λόρ-
δος Βύρων, ο επιφανέστερος των φιλελλήνων της εποχής του.

Μαζί του, όµως, αποτίουµε σήµερα φόρο τιµής και στους άλ-
λους σηµαντικούς φιλέλληνες της εποχής εκείνης, τον Τζώρτζ
Κάνιγκ, τον Ιάκωβο Μάγερ, το Σατωβριάνδο, τον Βίκτωρα Ουγκώ,
τον Ιωάννη-Γαβριήλ Εϋνάρδο, τον Κάρολο Φαβιέρο, τον Σίλερ,
Γκαίτε και Μίλερ και πολλούς άλλους.

Σήµερα, το Ελληνικό Κοινοβούλιο τιµά στο πρόσωπο του Λόρ-
δου Βύρωνα, όχι µόνο αυτούς τους επιφανείς φιλέλληνες, αλλά
και όλους εκείνους τους λιγότερο γνωστούς που συνέδραµαν
πολλές φορές µε κίνδυνο της ζωής τους ή αναλώνοντας ολό-
κληρη την περιουσία τους ένα λαό που αγωνιζόταν να απελευ-
θερωθεί και να υπάρξει.

Η απόδοση τιµής στη µνήµη τους είναι το ελάχιστο χρέος που
οφείλουµε εµείς οι σύγχρονοι Έλληνες. Γι’ αυτό το λόγο, αξίζει
συγχαρητηρίων η πρωτοβουλία θέσπισης της 19ης Απριλίου ως
Ηµέρας Φιλελληνισµού και ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης στη Βυρωνική
Εταιρεία και προσωπικά στον πρώην Πρόεδρο της Βουλής των
Ελλήνων τον κ. ∆ηµήτρη Σιούφα.

Κύριε Πρόεδρε, η Ηµέρα Φιλελληνισµού και ∆ιεθνούς Αλλη-
λεγγύης δεν είναι όµως µόνο ηµέρα µνήµης. Είναι ηµέρα τιµής
και στους φιλέλληνες του σήµερα, στους ανθρώπους σε όλο τον
κόσµο που δείχνουν έµπρακτα την αγάπη τους για την Ελλάδα
και τον Ελληνισµό, τους ανθρώπους που προωθούν τις αξίες του
ελληνικού πνεύµατος. Είναι ακόµη ηµέρα που συµβολικά επι-

στρέφουµε στην Κοινωνία των Εθνών το αντιχάρισµα για την αλ-
ληλεγγύη που επέδειξε στον ελληνικό λαό στις δύσκολες στιγµές
του. Το µήνυµα που εκπέµπουµε σήµερα είναι εκείνο της συ-
µπαράστασης της Ελλάδας στα δίκαια αιτήµατα όλων των λαών
για ελευθερία, δικαιοσύνη και δηµοκρατία, για τις αξίες που και
ο ελληνικός λαός αγωνίστηκε να κατοχυρώσει, τις αξίες που είναι
και παραµένουν πάντοτε επίκαιρες, αξίες που συνδέονται άµεσα
και όλοι συνδέουν µε την Ελλάδα.

Ο αγώνας των Ελλήνων για ελευθερία έγινε παράδειγµα για
όλη την ανθρωπότητα. Φτιάξαµε µια περήφανη ανοικτή δηµο-
κρατία, στην οποία, κορυφαία θέση κατέχουν τα δικαιώµατα του
ανθρώπου. Περάσαµε από µεγάλες δυσκολίες, δώσαµε σκλη-
ρούς και άνισους αγώνες και βγήκαµε πιο δυνατοί. Επιβιώσαµε
από τις χειρότερες κακουχίες µε πίστη στις δυνάµεις µας και
πλήρη συναίσθηση ότι υπηρετούµε τις αξίες του ελληνισµού και
του ∆υτικού πολιτισµού.

Σήµερα, για άλλη µια φορά, βρισκόµαστε –βρίσκεται η Ελ-
λάδα- µπροστά σε τεράστιες προκλήσεις. ∆εν πρέπει να έχει κα-
νείς αµφιβολία ότι και από αυτή τη δύσκολη στιγµή οι Έλληνες
θα βγούµε νικητές και η πατρίδα µας πιο ισχυρή. Με σκληρή και
συστηµατική δουλειά αλλά και όραµα για την Ελλάδα του αύριο,
προσηλωµένοι στην αξίες που πιστεύουµε και µε υπερηφάνεια,
όλες οι Ελληνίδες και όλοι οι Έλληνες ενωµένοι. ∆ιότι αυτό θα
µας δώσει και αυτό µας δίνει την απαραίτητη, την πραγµατική
δύναµη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η ειδική συνεδρίαση της Ολοµέλειας
της Βουλής για τον εορτασµό της Ηµέρας του Φιλελληνισµού και
της ∆ιεθνούς Αλληλεγγύης.
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ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Προτείνω να αρχίσουµε τη συζήτηση µε την υπ’ αριθµ. 646/13-
4-2010 πέµπτη επίκαιρη ερώτηση του πρώτου κύκλου του Ζ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου Λεβέντη, προς την
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τον
Υγειονοµικό Χάρτη της χώρας κ.λπ..

Έχει υπάρξει συνεννόηση της κ. Ξενογιαννακοπούλου µε τους
συναδέλφους Υπουργούς και η παράκληση είναι και προς τους
Βουλευτές, γιατί έχει µια κατεπείγουσα υποχρέωση και µετά να
συνεχίσουµε µε τις ερωτήσεις που απευθύνονται προς τον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππα.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το Σώµα συµφώνησε

οµοφώνως.
Το κείµενο της επίκαιρης Ερώτησης του κ. Λεβέντη προς την

Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης έχει ως εξής:
«Η κακοδαιµονία του υγειονοµικού µας συστήµατος είναι χρό-

νια και πανθοµολογούµενη: υποχρηµατοδότηση, µεγάλες ελλεί-
ψεις προσωπικού, υποτυπώδης πρωτοβάθµια φροντίδα, κακή
οργάνωση σε όλα τα επίπεδα, άνιση κατανοµή των Υγειονοµικών
Μονάδων, όχι µόνο ανάµεσα στο κέντρο και την Περιφέρεια,
αλλά και µεταξύ των διαφόρων περιοχών της ίδιας της Πρωτεύ-
ουσας.

Καθοριστική, εν προκειµένω, είναι η πλήρης απουσία Υγειονο-
µικού Χάρτη της χώρας, που θα προσδιορίζει της επί µέρους
ανάγκες κάθε περιοχής, ενώ είναι άγνωστες και οι προθέσεις της
Κυβέρνησης για την κάλυψη αυτών των αναγκών. Εντελώς ακά-
λυπτη παραµένει η χώρα από πλευράς Κέντρων Υγείας αστικού
τύπου.

Ο προϋπολογισµός του 2010, δεν προβλέπει έστω και ένα
ευρώ για την έναρξη λειτουργίας της Πρωτοβάθµιας Φροντίδας
Υγείας και των Κέντρων Υγείας όπως έχουν επανειληµµένως
κατά καιρούς εξαγγείλει οι Κυβερνήσεις της Νέα ∆ηµοκρατίας
αλλά και του ΠΑΣΟΚ.

Κατόπιν των ανωτέρω, ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Ποια είναι τα σχέδια του Υπουργείου, για την εκπόνηση και

υλοποίηση του Υγειονοµικού Χάρτη της χώρας; Ποιες υγειονο-
µικές ανάγκες υπάρχουν, που τις έχουµε και πως θα καλυφθούν;

2. Ποια κονδύλια προβλέπονται για την κατάρτισή του και από
ποιους πόρους θα καλυφθούν οι ανάγκες σε νοσηλευτικές µο-
νάδες για τον εξοπλισµό τους κι τη στελέχωσή τους.»

Το λόγο έχει η Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
κυρία Ξενογιαννακοπούλου.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Πολιτικής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και ευχαρι-
στώ και για την κατανόηση προτάσσοντας την ερώτηση.

Είναι αλήθεια, όπως ο αγαπητός συνάδελφος κ. Λεβέντης, ο
Αντιπρόεδρος της Βουλής θέτει µε το ερώτηµα του ότι η ολο-
κλήρωση του Υγειονοµικού Χάρτη της χώρας, όχι απλώς ως µια
αποτύπωση, αλλά ως ένα εργαλείο πολιτικής στρατηγικής για
την ανάπτυξη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και των µονάδων
υγείας συνολικά, είναι το απόλυτο ζητούµενο.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Έχουν γίνει κάποια βήµατα. ∆ηλαδή, ήδη σε συνεργασία και
κάτω από την εποπτεία του Υπουργείου Υγείας, το προηγούµενο
διάστηµα –και οφείλω να το αναγνωρίσω αυτό- σε µια κοινή σύ-
µπραξη µε το ΚΕΛΠΝΟ και την Εθνική Σχολή ∆ηµόσιας Υγείας,
έχει ολοκληρωθεί ένα πρώτο βήµα, που αφορά κυρίως την ανά-
πτυξη του γεωγραφικού πληροφοριακού συστήµατος, σε σχέση
µε τον Υγειονοµικό Χάρτη της χώρας. Αυτό όµως είναι κατ’ αρχάς
µια αποτύπωση. ∆ηλαδή σε ολόκληρη τη χώρα ποιες µονάδες
υγείας υπάρχουν, ποια νοσοκοµεία, κέντρα υγείας, όπως επίσης
και κάποιες χρήσιµες πληροφορίες σε σχέση µε ειδικά θέµατα που
προκύπτουν µε την κατάσταση της δηµόσιας υγείας, όπως απο-

τυπώνεται µε δείκτες σε κάθε νοµό, όπως ο βαθµός γήρανσης του
πληθυσµού κατά φύλο, η θνησιµότητα, η νοσηρότητα και κάποιες
ειδικές συνθήκες. Αυτό βέβαια είναι απλώς ένα πρώτο βήµα.

Αυτό που καταλαβαίνω από την ερώτησή σας και είναι και δική
µας προσέγγιση και προτεραιότητα, είναι να µπορέσει να ολο-
κληρωθεί η ανάπτυξη αυτού του Υγειονοµικού Χάρτη προκειµέ-
νου να αποτελέσει τη βάση για µια συνολική στρατηγική στο
χώρο της υγείας. Εκεί είναι αλήθεια –και τώρα το διευρύνω στην
απάντησή µου- για να πω ότι ο τοµέας που πάσχει ιδιαίτερα το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας µέσα σε όλα τα άλλα, είναι η πλήρης
απουσία πραγµατικής και φερέγγυας στατιστικής. ∆ηλαδή,
ακόµα και αποτύπωση πλήρης, όσον αφορά το στελεχιακό δυ-
ναµικό του ΕΣΥ, δηλαδή πόσοι υπηρετούν στο ΕΣΥ ανά νοσοκο-
µείο, ανά νοµό, ανά υγειονοµική περιφέρεια, πρέπει να σας πω
ότι η τελευταία προσπάθεια της στατιστικής σταµάτησε στο
Υπουργείο Υγείας το 2005.

Συνεπώς, αξιοποιώντας και τις δυνατότητες που µας δίνει το
ΕΣΠΑ προχωράµε σε µια σειρά έργα σε αυτή η κατεύθυνση.

Προχωράµε πρώτα απ’ όλα το επιχειρησιακό πρόγραµµα ανά-
πτυξης ανθρώπινου δυναµικού, τον υγειονοµικό χάρτη ως διοι-
κητική και συντονιστική υποστήριξη µε έναν προϋπολογισµό
δαπάνης 3.000.000 ευρώ –εδώ το Κέντρο Ελέγχου και Πρόλη-
ψης Νοσηµάτων έχει τον κύριο ρόλο για να το υλοποιήσει- το σύ-
στηµα παραγωγής δεικτών υγειονοµικού χάρτη πάλι µε
προϋπολογισµό 3.000.000 στο ΕΣΠΑ, όπου είναι η Εθνική Σχολή
∆ηµόσιας Υγείας που σας ανέφερα προηγουµένως, όπως επίσης
την πρόβλεψη για µια σειρά άλλα έργα µέσα από το επιχειρη-
σιακό πρόγραµµα του ΕΣΠΑ µέχρι το 2013 µε κονδύλια που φτά-
νουν στο 1.400.000.000 ευρώ, εκ των οποίων υπάρχει ήδη η
προσπάθεια να υπάρχει και µια µεγαλύτερη υποστήριξη. Είµα-
στε σε συνεννόηση και µε το Υπουργείο Οικονοµίας, προκειµέ-
νου να δούµε τώρα που πέρασε και νόµος για το ΕΣΠΑ πώς
ακριβώς θα µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τις αυξηµένες ανά-
γκες που υπάρχουν.

Στη δευτερολογία θα αναφερθώ πιο αναλυτικά σε κάποια
έργα, που ήδη έχουµε προγραµµατίσει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Αντιπρό-

εδρος της Βουλής και Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αθανάσιος Λε-
βέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-
χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, άκουσα µε εξαιρετική προσοχή αυτά που εί-
πατε. Ποια είναι η σηµασία και η αξία αυτού του υγειονοµικού
χάρτη; Εγώ δεν θα πω περισσότερα, αλλά θα διαβάσω ένα µικρό
απόσπασµα σε απάντηση ερώτησης που µου είχε δώσει ο κ. Κα-
κλαµάνης το 2004, όταν ήταν Υπουργός Υγείας για τον υγειονο-
µικό χάρτη της χώρας. Έλεγε ότι «ο προγραµµατισµός
ανάπτυξης, ο περαιτέρω εκσυγχρονισµός της υπάρχουσας
δοµής στο χώρο της υγείας δεν µπορεί και δεν είναι δυνατόν να
γίνει σε σοβαρή βάση, παρά µόνο όταν έχουµε αξιόπιστο χάρτη
υγείας». Τι σηµαίνει αυτός ο υγειονοµικός χάρτης; Σηµαίνει ποιες
ανάγκες έχουµε, ποιοι τις έχουν, σε ποιες περιοχές τις έχουν,
πότε θα τις καλύψουµε και πώς θα τις καλύψουµε, µε ποιον
τρόπο, οργάνωση αλλά και κονδύλια. Όλα αυτά, λοιπόν, απου-
σιάζουν από το χώρο της υγείας.

Και από παλαιότερα που ήταν το ΠΑΣΟΚ είχαν γίνει κάποιες
προσπάθειες, οι οποίες έµειναν στα χαρτιά. Οµοίως, και από τη
Νέα ∆ηµοκρατία, όταν ήταν ο κ. Κακλαµάνης, κάποιες προσπά-
θειες είχαν γίνει και µάλιστα είχε απαντήσει ότι µέχρι το τέλος
του 2004 θα υπήρχε αυτός ο υγειονοµικός χάρτης, ξεκινώντας
από τη συνολική περιφέρεια Αττικής. ∆εν έγινε τίποτα.

Και ποιο είναι το κακό; Ότι αυτή τη στιγµή υπάρχουν υγειονο-
µικές µονάδες διάσπαρτες ανά την επικράτεια, ακατάστατες, η
περιφέρεια υποφέρει, αλλά αν θέλετε υπάρχει και άνιση κατα-
νοµή και µέσα στην ίδια την πρωτεύουσα. Σε διάφορες περιοχές
υπάρχει υπερπληθώρα νοσοκοµείων. Ο άξονας από Βασιλίσσης
Σοφίας µέχρι Μεσογείων έχει είκοσι µεγάλα δηµόσια νοσοκοµεία
και από εκεί και πέρα τίποτα. Όλη η ανατολική Αττική, επτακό-
σιες χιλιάδες µόνιµοι κάτοικοι και περισσότεροι δεν έχουν νοσο-
κοµείο και ακόµα ψάχνουµε και το µελετούµε και δεν έχουµε πει
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καν ότι θα κάνουµε µια µελέτη και πώς θα γίνει.
Εποµένως, αν θέλουµε πραγµατικά να κάνουµε µια σοβαρή

προσπάθεια στο χώρο της υγείας, πρώτον, πρέπει να ξεκινή-
σουµε από αυτό, να ξέρουµε τι µας γίνεται. ∆εύτερον, πρέπει να
ξεκινήσουµε από την πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας. Αν δεν
έχουµε πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας, κυρία Υπουργέ –το
έχουµε πει και εδώ και εσείς το έχετε ακούσει πολλές φορές και
όλοι το έχουν διαλαλήσει- δεν µπορεί να κάνουµε ουσιαστική
προσπάθεια στο χώρο της υγείας, γιατί τότε, όταν δεν υπάρχει
ο οικογενειακός γιατρός στη γειτονιά, όταν δεν υπάρχει το κέ-
ντρο υγείας στην περιοχή τότε όλος ο κόσµος θα πάει και θα συ-
νωστίζεται στα νοσοκοµεία. Και εκεί γίνεται το αδιαχώρητο.

Από εκεί και πέρα, µπαίνουν πολλοί µέσα στα νοσοκοµεία, που
ενδεχοµένως δεν το χρειάζονται, πιάνουν θέσεις που τις έχουν
ανάγκη άλλοι και βέβαια η διεκπεραίωση των προβληµάτων και
των περιστατικών δεν είναι η δέουσα και αγανακτεί ο κόσµος,
καταφεύγει στον ιδιωτικό τοµέα ή αφήνεται στην τύχη του που
είναι και το πιο συνηθισµένο.

Εποµένως, συγκεκριµένο ερώτηµα, κυρία Υπουργέ: Αυτός ο
υγειονοµικός χάρτης µε αυτές τις προδιαγραφές, που νοµίζω ο
καθένας τις καταλαβαίνει, πότε υπολογίζετε ότι θα ξεκινήσει,
πώς θα υλοποιηθεί και µε ποιους τρόπους και µε ποια κονδύλια;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Υπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Ξενογιαννακοπούλου έχει το λόγο
για να δευτερολογήσει.

ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ (Υπουργός Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Να απαντήσω και στα τρία συγκεκριµένα θέµατα που έθεσε ο
κύριος Αντιπρόεδρος.

Πρώτον, όσον αφορά τον υγειονοµικό χάρτη, όπως είπα και
στην πρωτοµιλία µου αυτή τη στιγµή, έχει ολοκληρωθεί η πρώτη
καταγραφή, η γεωγραφική, η οποία είναι και διαθέσιµη στο δια-
δίκτυο. Όµως, είναι απλώς καταγραφή. ∆ηλαδή, είναι µια βάση
δεδοµένων, που καταγράφει όλες τις δοµές υγείας, νοσοκοµεία,
κέντρα υγείας σε ολόκληρη τη χώρα, καθώς και κάποιους βασι-
κούς δείκτες θνησιµότητας, ηλικίας, νοσηρότητας, ανά νοµό και
περιφέρεια. Αυτό, φυσικά, δεν είναι η ολοκληρωµένη µορφή του
υγειονοµικού χάρτη, που θα θέλαµε. Είναι όµως ένα έργο. Και
το λέω αυτό, γιατί αφού είχε ξεκινήσει και πριν από τις δικές µας
µέρες στο Υπουργείο Υγείας, θέλω να είµαι σωστή και δίκαιη.
Είναι όµως µια απλή καταγραφή.

Ταυτόχρονα, πάσχουν οι στατιστικές της υγείας. Και είµαι
σαφής και σας είπα ότι από το 2005 –επειδή αναφερθήκατε κι
εσείς σε αυτή την ηµεροµηνία- δεν υπήρξε καµµία επικαιροποί-
ηση. Άρα, αυτήν την προσπάθεια κάνουµε τώρα. Γιατί, για να κά-
νουµε τον καλύτερο δυνατό συνδυασµό πρέπει αφενός να
ξέρουµε και σε επίπεδο υποδοµών τι ακριβώς έχουµε και λει-
τουργεί και σε επίπεδο στελεχιακού δυναµικού, ιδίως τώρα που
κάνουµε µια σειρά από προσλήψεις στο χώρο της υγείας και
πρέπει να έχουµε την καλύτερη δυνατή κατανοµή, ανάλογα και
µε τις πραγµατικές ανάγκες µεταξύ των περιφερειών, αλλά και
µέσα σε κάθε περιφέρεια. Άρα, εκεί συµφωνούµε απόλυτα µαζί
σας.

Ποιος είναι ο προγραµµατισµός; Το ΕΣΠΑ µας δίνει ένα ση-
µαντικό κονδύλι, το οποίο οφείλουµε να αξιοποιήσουµε και ήδη
υπάρχει ένας προγραµµατισµός. Τώρα που πέρασε και ο νόµος
που παρουσίασε το Υπουργείο Οικονοµίας σε σχέση µε το πώς
θα απλοποιηθούν και θα υλοποιηθούν οι δράσεις του ΕΣΠΑ, εί-
µαστε κι εµείς σε θέση να παρουσιάσουµε ένα συγκεκριµένο
προγραµµατισµό γύρω από την αξιοποίηση αυτών των κονδυ-
λίων. Και ευχαρίστως, να έρθουµε και στη Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων της Βουλής να παρουσιάσουµε αυτόν τον προγραµ-
µατισµό. Μάλιστα, είναι εδώ και ο συνάδελφος Σταύρος Αρνα-
ουτάκης. Περιµένουµε να έχουµε και τα τελικά στοιχεία από το
Υπουργείο Οικονοµίας όσον αφορά ποιος θα είναι ο προϋπολο-
γισµός που µπορεί να αξιοποιήσει το Υπουργείο Υγείας σε σχέση
µε τις υγειονοµικές περιφέρεις και τα ΠΕΠ και πιστεύω ότι σε συ-
νεννόηση και µε το Υπουργείο Οικονοµίας για το ΕΣΠΑ και µε τη
∆ΕΠΑΝΟΜ θα µπορούµε πολύ γρήγορα να παρουσιάσουµε ένα
συγκεκριµένο προγραµµατισµό.

Μια κουβέντα µου επιτρέπετε, κύριε Πρόεδρε, για την πρωτο-
βάθµια φροντίδα υγείας; Είναι µεγάλο θέµα. Πρέπει να επανέλ-
θουµε, αλλά θέλω εδώ να επισηµάνω ότι έχουµε µπροστά µας
δυο µεγάλες θεσµικές αλλαγές πάνω στις οποίες αµέσως µετά
από την πλευρά µας ως Υπουργείο Υγείας θα έρθουµε να φέ-
ρουµε µια ολοκληρωµένη πρόταση για την πρωτοβάθµια.
Έχουµε το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» το οποίο ανακατανέµει µια
σειρά από αρµοδιότητες µεταξύ αιρετής περιφέρειας και των
δήµων των «καλλικρατικών». Και εκεί, φυσικά, θα παίξουν ακόµα
πιο σηµαντικό ρόλο οι δήµοι σε σχέση µε τα θέµατα της πρωτο-
βάθµιας φροντίδας υγείας, όπως επίσης και το ασφαλιστικό νο-
µοσχέδιο που, όπως και ο συνάδελφος κ. Λοβέρδος έχει πει, οι
κλάδοι υγείας των ασφαλιστικών ταµείων θα ενοποιηθούν µέσα
στην ευρύτερη εποπτεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας και του
Υπουργείου Υγείας.

Με βάση αυτές τις δυο µεγάλες αλλαγές θα οικοδοµήσουµε
και θα φέρουµε στη Βουλή την πρότασή µας για την ολοκλή-
ρωση του Εθνικού Συστήµατος Υγείας µε µια ολοκληρωµένη
πρωτοβάθµια φροντίδα υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 659/13.4.2010 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Πανελληνίου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς τους
Υπουργούς Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τα έργα συντή-
ρησης του οδοστρώµατος στο τµήµα της Εθνικής Οδού Αντιρ-
ρίου-Μενιδίου κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Κουρουµπλή
έχει ως εξής:

«Το τµήµα της Εθνικής οδού Αντιρρίου-Μενιδίου, Αιτωλοα-
καρνανίας που βρίσκεται στα όρια της περιφέρειας δυτικής Ελ-
λάδας έχει να συντηρηθεί πάνω από δέκα χρόνια. Είναι γνωστό
ότι ο δρόµος αυτός έχει υπερβολικό φορτίο ιδιαίτερα βαρέων
οχηµάτων λόγω και της διακίνησης αλβανικών οχηµάτων. Η ση-
µερινή κατάσταση του δρόµου αυτού δεν είναι απλώς απαράδε-
κτη είναι λίαν επικίνδυνη. Τα τροχαία ατυχήµατα σε αναλογία µε
οποιαδήποτε άλλη περιοχή φιγουράρουν τραγικά στην πρώτη
θέση.

Μέχρι να ολοκληρωθεί η Ιόνια Οδός ακόµα και στην καλύτερη
των περιπτώσεων θα χρειαστούν τρία, τέσσερα χρόνια. ∆εν είναι
δυνατόν να συνεχιστεί αυτή η κατάσταση χωρίς να υπάρξουν
µέτρα συντήρησης είναι βέβαιο ότι θα υπάρξουν και φαινόµενα
διακοπής της συγκοινωνίας ενός δρόµου που είναι τµήµα της
πύλης εισόδου της Ελλάδας στη ∆υτική Ευρώπη και τανάπαλιν.

Η περιφέρεια δυτικής Ελλάδας έχει υποβάλλει επείγον αίτηµα
για την εξασφάλιση πιστώσεων ύψους 10.000.000 ευρώ προκει-
µένου άµεσα να προχωρήσουν έργα συντήρησης του οδοστρώ-
µατος, ενός οδοστρώµατος που στα περισσότερα σηµεία του
θυµίζει σκαµµένη γη µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ασφάλεια
των οχηµάτων.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Σε τι άµεσα µέτρα και σε ποιες αποφάσεις θα προβείτε ώστε

να εξασφαλιστούν οι πιστώσεις αυτές που αποτελούν ζήτηµα
απόλυτης προτεραιότητας για την ασφάλεια της ζωής των διερ-
χόµενων;»

Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. ∆ηµήτριος
Ρέππας έχει το λόγο.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ορθώς ο αγαπητός
συνάδελφος θέτει αυτό το θέµα δοθέντος ότι το οδικό δίκτυο σε
αυτήν την περιοχή, σταθµιζόµενο µε όρους οδικής ασφάλειας,
βρίσκεται πάρα πολύ ψηλά στη λίστα των δρόµων υψηλής επι-
κινδυνότητας.

Από τη δική µας πλευρά, µας απασχόλησε αυτό το θέµα.
Έχουµε αναλάβει πρωτοβουλία και ήδη βρίσκεται σε εξέλιξη το
συγχρηµατοδοτούµενο έργο της υλοποίησης επεµβάσεων για
την άρση της επικινδυνότητας όσον αφορά κόµβους, αλλά και
την ασφαλή διέλευση πεζών στον άξονα Αντίρριο-Ιωάννινα. Ο
προϋπολογισµός αυτών των επεµβάσεων ανέρχεται στο σηµα-
ντικό ποσό των 26.000.000 ευρώ. Η σχετική σύµβαση έχει υπο-
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γραφτεί στις 28 ∆εκεµβρίου 2009. Αντικείµενο αυτού του έργου
είναι η υλοποίηση επεµβάσεων για την άρση της επικινδυνότητας
σε κόµβους και σε σηµεία τα οποία κατά την έρευνα και τη µε-
λέτη που έγινε, έχουν πολύ υψηλή επικινδυνότητα. Οι δώδεκα
από το σύνολο των είκοσι επεµβάσεων εξελίσσονται ή πρόκειται
να ολοκληρωθούν µέσα στο τµήµα του οδικού άξονα που ανήκει
στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας.

Συγκεκριµένα θα γίνουν τοπικές αναδιαµορφώσεις των υφι-
στάµενων ισόπεδων κόµβων ή και κυκλοφοριακών συνδέσεων
για την ασφαλέστερη διευθέτηση κυκλοφορίας, κατασκευής
νέας ή βελτίωση υφιστάµενης σήµανσης και φωτισµού, εγκατά-
σταση φωτεινής σηµατοδότησης ή βελτίωση της υφιστάµενης
σε ισόπεδους κόµβους και πεζοδιαβάσεις αστικών ή αστικοποι-
ηµένων περιοχών, όπου απαιτείται βάσει των τοπικών συνθηκών
και του κυκλοφοριακού φόρτου. Κατασκευή πεζογέφυρας στον
οικισµό Ρίβιο. Κατασκευή τοπικά παράπλευρων οδών για την ορ-
γάνωση της κυκλοφορίας και το διαχωρισµό των κινήσεων της
εθνικής οδού απ’ αυτές των παράπλευρων οδών και ειδικότερα,
στη νότια είσοδο Αγρινίου, στο Κεφαλόβρυσο και στο Στάνο Αµ-
φιλοχίας, καθώς και ανακατασκευή στους κόµβους που οδηγούν
στο Μεσολόγγι και στον ισόπεδο κόµβου του Εθνικού Σταδίου
Αγρινίου.

Οι προβλεπόµενες παρεµβάσεις αφορούν σε εργασίες χωρίς
απαίτηση πρόσθετων απαλλοτριώσεων. Αυτό σηµαίνει ότι δεν θα
έχουµε εξ αυτού του λόγου καθυστερήσεις και υψηλότερο κόστος.
Τέλος, θα προβλέπεται κατάλληλη διαµόρφωση για διακίνηση ατό-
µων µε αναπηρία. Επίσης, πρέπει να πω ότι στην περιφέρεια της
δυτικής Ελλάδας οι παρεµβάσεις που πραγµατοποιούνται στο οδι-
κό δίκτυο Αντιρρίου-Ιωαννίνων γίνονται τοπικά και βάσει κριτηρίων
άµεσης επικινδυνότητας. Η ∆ΕΣΕ έχει προχωρήσει σε στοιχειώ-
δεις εργασίες συντήρησης και σήµανσης. Επίσης, έχει συντάξει
ένα πρόγραµµα έργων στο οποίο προφανώς αναφέρεται ο αγα-
πητός συνάδελφος, κατά προτεραιότητα για τη συντήρηση του
εθνικού δικτύου σ’ αυτό το τµήµα του. Και για το 2010 έχει απευ-
θυνθεί ήδη στο αρµόδιο Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικό-
τητας και Ναυτιλίας, το οποίο προτίθεται, όπως γνωρίζω, να εξε-
τάσει τη δυνατότητα ένταξης νέου έργου στη ΣΑΕ περιφέρειας
δυτικής Ελλάδας προϋπολογισµού 10.000.000 ευρώ.

Σε κάθε περίπτωση πρέπει να πω ότι από την 23η Μαρτίου η
∆ΕΣΕ δυτικής Ελλάδας έχει ξεκινήσει η αποκατάσταση των πιο
επικίνδυνων σηµείων σ’ αυτό το οδικό δίκτυο βεβαίως όχι εντός
της πόλεως της Αµφιλοχίας. Αυτές είναι οι επεµβάσεις που έχουν
προγραµµατιστεί και αυτές που είναι σε εξέλιξη. Πιστεύουµε ότι
έτσι δίνουµε πειστική απάντηση στο πρόβληµα που αντιµετωπί-
ζουν –ορθώς ο αγαπητός συνάδελφος το αναδεικνύει στη
Βουλή- οι κάτοικοι εκείνης της περιοχής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Κουρουµπλής έχει
το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, συζητήσαµε
στη Βουλή των Ελλήνων την ηµέρα του Φιλελληνισµού. Για να
πάει κάποιος σήµερα στην πόλη των Ηρώων που µε τη θυσία
τους ετίµησαν την ίδια την τιµή, εξύψωσαν την ανθρώπινη αξιο-
πρέπεια και πραγµατικά κινητοποίησαν το µεγάλο κίνηµα του Φι-
λελληνισµού στην Ευρώπη υποστηρίζοντας την Ελληνική
Επανάσταση, κινδυνεύει να σκοτωθεί, όχι βέβαια από Τούρκους,
από ένα οδικό δίκτυο που πραγµατικά µας προσβάλλει ως πολί-
τες. Είναι ένα οδικό δίκτυο που από τις έρευνες που υπάρχουν
από όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, θεωρείται το πλέον επι-
κίνδυνο, διότι δυστυχώς εγκαταλείφθηκε τα τελευταία χρόνια.
∆εν υπήρξε καµµία συντήρηση, καµµία προσπάθεια αποκατά-
στασης σηµείων που πραγµατικά είναι παγίδες.

Επιπροσθέτως, πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι η εται-
ρεία η οποία ανέλαβε το δίκτυο των οπτικών ινών έχει κατασκά-
ψει αυτούς τους δρόµους, αλλά δεν προχώρησε σε µία
ουσιαστική αποκατάσταση. Αυτό είναι ένα δείγµα προσβολής και
της λειτουργίας τους κράτους και της κοινωνίας. ∆εν µπορούν
αυτοί οι κύριοι να αναλαµβάνουν έργα από τα οποία έχουν κέρδη
και να προβαίνουν σε ενέργειες και να µην υποχρεούνται µε σο-
βαρότητα και µε σεβασµό προς τους πολίτες κάθε περιοχής στην
οποία προβαίνουν σε εργασίες να µην αποκαθιστούν τη ζηµία
που κάνουν. Πρέπει να σας πω ότι η αποκατάσταση που έκαναν

έχει όλη ξηλωθεί µε συνέπειες ακόµη περισσότερο το οδικό δί-
κτυο να έχει προβλήµατα. Βεβαίως, υπάρχει σε εξέλιξη η προ-
σπάθεια που είπατε.

Κύριε Υπουργέ, δεν νοµίζω ότι µ’ αυτό το πρόγραµµα µπορούν
να αποκατασταθούν τα πολύ βασικά σηµεία που έχουν φθαρεί
από τα µεγάλα φορτία, τα οποία λόγω και της Εγνατίας Οδού
όσα έρχονται από την Πάτρα προτιµούν να πάνε µέσω Ιωαννίνων
προς την Τουρκία µε συνέπεια να έχουµε ακόµη περισσότερο
φορτίο σ’ αυτό το δίκτυο. Οι κίνδυνοι είναι πάρα πολλοί. Έχουµε
θρηνήσει δεκάδες οικογένειες. Πριν από τρεις ηµέρες χάθηκε
πατέρας και γιός. Ο πόνος όλων αυτών των ανθρώπων είναι έντο-
νος, όπως και ηµών των πολιτών αυτής της περιοχής. ∆εν θέλω
ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, να µιλήσω λαϊκίστικα, αλλά αυτός ο
δρόµος είναι ένας πραγµατικός κίνδυνος. Ως πολίτες αισθανό-
µαστε ότι προσβαλλόµεθα.

Όσον αφορά την προώθηση της Ιονίας Οδού, οφείλω να ανα-
γνωρίσω την προσωπική σας προσπάθεια και την προσπάθεια
του κ. Μαγκριώτη. Γνωρίζω τα προβλήµατα που έχουν προκύψει
και το ιδιαίτερο ενδιαφέρον σας. Και δεν το λέω αυτό για να εκ-
µαιεύσω µία δήλωσή σας, αλλά το εννοώ. Ωστόσο, πρέπει να
γίνει κατανοητό και από εσάς και από το Υπουργείο Οικονοµίας
το πρόβληµα, διότι ο περιφερειάρχης δεν διαθέτει ούτε µία
δραχµή και γι’ αυτό δεν έχει καµµία δυνατότητα. Έτσι, ζήτησε
τα 10.000.000 ευρώ, για να µπορέσει και αυτός από τη µεριά του
µε τα δικά του όργανα να προχωρήσει στη βελτίωση αυτού του
δικτύου που είναι η είσοδος και η έξοδος της χώρας στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση. Σε τελική ανάλυση και αυτό πρέπει να γίνει κα-
τανοητό. ∆εν αφορά µόνο τους Αιτωλοακαρνάνες. Αφορά και το
πρόσωπο της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

Εισέρχονται και εξέρχονται φορτία και πολίτες, όπως και ιδιω-
τικά αυτοκίνητα από την Ευρωπαϊκή Ένωση προς την Ελλάδα και
τανάπαλιν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-
γός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων): Σας ευχαριστώ, κύριε Κουρουµπλή, για την ανα-
φορά που κάνατε στα θέµατα που αφορούν το οδικό δίκτυο της
ευρύτερης περιοχής στην οποία εκλέγεστε. Αυτό σας τιµά. Μια
και σήµερα η Βουλή τιµά το κίνηµα των φιλελλήνων και το διεθνή
Φιλελληνισµό, αξίζει να αναφερθούµε µε αφορµή την ερώτησή
σας σε αυτή τη µάστιγα αφελληνισµού. Οι νεκροί οι οποίοι χά-
νονται στα τροχαία κάθε χρόνο είναι σε αριθµό αντίστοιχοι µε
τον πληθυσµό µιας κωµόπολης. Μία κωµόπολη αφανίζεται κάθε
χρόνο στην Ελλάδα.

Το δίκτυο στην Ελλάδα, στην ελληνική περιφέρεια σχεδόν στο
σύνολό του, δεν έχει συντηρηθεί εδώ και πάρα πολλά χρόνια.

∆εν πρόκειται για ένα έργο φανταχτερό που δηµιουργεί τερά-
στιες εντυπώσεις. Πρόκειται, όµως, για ένα έργο απολύτως απα-
ραίτητο στο οποίο πρέπει να δώσουµε προτεραιότητα και
δίνουµε µέσω ενός προγράµµατος οδικής ασφάλειας το οποίο
αναδεικνύουµε ως µία από τις βασικές προτεραιότητές µας, γιατί
έτσι πρέπει να περιφρουρήσουµε τη ζωή των πολιτών που κι-
νούνται σ’ αυτό το οδικό δίκτυο.

∆εκάδες κατολισθήσεις σε όλη τη χώρα. ∆ρόµοι οι οποίοι
εγκυµονούν κινδύνους σε κάθε µέτρο για τους χρήστες τους.
Όλα αυτά µας κάνουν να είµαστε πάρα πολύ προσεχτικοί και να
δίνουµε προτεραιότητα, επαναλαµβάνω, σε τέτοιας µορφής
έργα. Τηρουµένων των αναλογιών το κονδύλι που έχουµε διαθέ-
σει και προωθούµε θεωρούµε ότι είναι σηµαντικό. Από εκεί και
πέρα το λόγο, βεβαίως, έχει το Υπουργείο Οικονοµίας για το αί-
τηµα που έχετε θέσει και γνωρίζω. Και επίσης πιστεύω ότι το
Υπουργείο Οικονοµίας θα ανταποκριθεί στο αίτηµα της περιφέ-
ρειας, για την οποία βεβαίως δεν µπορούµε να απαντήσουµε
εµείς, ώστε το 2010 και το 2011 να ολοκληρωθούν αυτές οι ερ-
γασίες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ, και θα µου επιτρέψετε και εγώ να προ-
σθέσω ότι ως γιατρός νευροχειρουργός έχω ζήσει άπειρα δρά-
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µατα ανθρώπων που χάνονται, νέων ανθρώπων κατά κύριο λόγο
και που αυτή η αιµορραγία στην άσφαλτο είναι, εντελώς, ακατα-
νόητη και απαράδεκτη.

Και θέλω να ελπίζω ότι εδώ θα αντιληφθούµε ότι τον πρώτο
λόγο έχει το ανθρώπινο λάθος, η ταχύτητα, η µέθη, η µη τήρηση
των κανόνων, αλλά υπάρχουν και ευθύνες της πολιτείας, κύριε
Υπουργέ, και όσον αφορά την αστυνόµευση αλλά όσον αφορά
τα οδικά δίκτυα πώς είναι και πώς λειτουργούνε.

Ευχαριστώ πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της Αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα τέσσερις µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί του δευτέρου τµήµατος από το
4ο Γυµνάσιο Κατερίνης Πιερίας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Μιας και ξεκινήσαµε να συζητούµε τις ερωτήσεις αρµοδιότη-
τας του Υπουργείου Μεταφορών και ∆ικτύων, θα συνεχίσουµε
µε την τέταρτη µε αριθµό 651/13-4-2010 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Παύλου Μαρκάκη προς τον Υπουργό Υποδοµών,
Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε τις αναθέσεις έργων στην
Χαλκιδική κ.λπ..

Η περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κυρίου συναδέλ-
φου έχει ως εξής:

«Το ∆εκέµβριο του 2009 συντελέστηκαν στο Νοµό Χαλκιδικής
φυσικές καταστροφές, µε σοβαρότερη την κατολίσθηση στην
Ε.Ο. Ν. Μουδανιών-Καλλιθέας, στην περιοχή «Βόθωνας» µε απο-
τέλεσµα τη διακοπή της κυκλοφορίας και τον αποκλεισµό της
Χερσονήσου της Κασσάνδρας.

Το Υπουργείο σας, ανέθεσε απευθείας µελέτη ύψους 1,1 εκα-
τοµµυρίων ευρώ. Για την αποκατάσταση µέχρι σήµερα έχουν
διατεθεί να ανατεθεί εργολαβίες ύψους 4,16 εκατοµµυρίων ευρώ
σε συνοπτικές διαδικασίες και παράνοµες κατατµήσεις έργων
κυριολεκτικά «σπάζοντας» το σε δύο µέρη, των 1,2 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ.

Παράλληλα, υπάρχει πίστωση για τον παρακαµπτήριο δρόµο
ύψους 1,36 εκατοµµυρίων ευρώ και άλλες εργασίες 400.000
ευρώ διατέθηκαν για άρση καταπτώσεων.

Η αιτιολογία είναι ότι η καταστροφή οµοιάζει µε αυτή των Τε-
µπών δεν ευσταθεί καθόσον πρόκειται για µικρής εµβέλειας
φθορά πρανούς µικρού ύψους. Παρ’ όλα αυτά οι εργασίες πα-
ραµένουν στάσιµες.

Παράλληλα καταστηµατάρχες και άνθρωποι που δραστηριο-
ποιούνται στο χώρο του τουρισµού, διαµαρτύρονται, καθώς εν’
όψει Πάσχα αλλά και του καλοκαιριού οι τουριστικοί πράκτορες
τους διεµήνυσαν ότι δεν µπορούν να προχωρήσουν σε συµφω-
νίες, λόγω του αποκλεισµού. Κατόπιν αυτών ερωτάται ο κύριος
Υπουργός:

1. Ελέγξατε τις διαδικασίες κατασπατάλησης του δηµοσίου
χρήµατος συνολικού ύψους 5.260.000 ευρώ για τόσο µικρής
έκτασης κατολίσθηση;

2. Ποιος είναι ο λόγος της καθυστέρησης και ποιος είναι ο χρο-
νικός ορίζοντας περάτωσης των εργασιών αποκατάστασης για
να µην καταστραφούν οι τουριστικές επιχειρήσεις στο πρώτο
πόδι της Χαλκιδικής;»

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Μεταφο-
ρών, Υποδοµών και ∆ικτύων ,κ. Ρέππας.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Υπουργέ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι ο Νοµός Χαλκιδικής είναι χαρακτηριστική περίπτωση

ενός νοµού που έχει πληγεί από πληµµύρες, έχει πολλές κατολι-
σθήσεις και χρειάζεται µια συστηµατικότερη αντιµετώπιση σε
σχέση µε άλλες περιφέρειες, στη δική µας παρέµβαση.

Από την πρώτη στιγµή το Υπουργείο µας, µετά από τις κατα-
στροφές που προκλήθηκαν σε εκείνη την περιοχή λόγω των έντο-
νων βροχοπτώσεων το ∆εκέµβριο του 2009, ενέκρινε διάθεση

σηµαντικών πιστώσεων στην περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας,
µετά από σχετικό αίτηµά της.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι η άσκηση
κοινοβουλευτικού ελέγχου για τις δραστηριότητες ή για τις λει-
τουργίες οργάνων της αυτοδιοίκησης και των περιφερειών, πρέ-
πει να γίνουν µε κάποιον διαφορετικό τρόπο, δοθέντος ότι εµείς,
εκεί, δεν έχουµε τη δυνατότητα να παρακολουθούµε σε καθη-
µερινή βάση τον τρόπο µε τον οποίο υλοποιούνται οι αποφάσεις
που λαµβάνονται.

Από τη δική µας πλευρά δείξαµε ενδιαφέρον για αυτό το νοµό
και αναφέροµαι στην υπουργική απόφαση που εκδόθηκε στις 22-
2 µε την οποία διατέθηκε ένα ποσό 1.050.000 ευρώ για την εκτέ-
λεση του έργου «Εκτέλεση εργασιών µόνιµης αποκατάστασης
ολισθαίνοντος επιχώµατος µεταξύ Νέας Φώκαιας και Αθύτου,
στο οδικό δίκτυο Κασσάνδρας Νοµού Χαλκιδικής». Για την άρι-
στη εκτέλεση του υπ’ όψιν έργου διευθύνουσα υπηρεσία είναι η
∆ΕΣΕ Κεντρικής Μακεδονίας.

Με απόφαση που πήραµε την ίδια ηµέρα. ∆ιαθέσαµε το ποσό
του 1.160.000 ευρώ, σε βάρος του εν αριθµού έργου 2008 Ε.Ο.
Μεγαλούριου της ΣΑΕ 071 του Π∆Ε για την εκτέλεση του έργου
«Μόνιµα έργα αντιστήριξης στο όρυγµα του 19ου χιλιοµέτρου
της οδού Μουδανιών-Παλιουρίου-Κασσάνδρας του Νοµού Χαλ-
κιδικής». Επίση,ς διευθύνουσα υπηρεσία για το έργο αυτό είναι
η ∆ΕΣΕ περιφέρειας κεντρικής Μακεδονίας.

Με άλλη απόφασή µας, τρίτη απόφαση που ελήφθη την τρίτη
ηµέρα, διατέθηκε το ποσό των 400.000 ευρώ από πόρους του
ΤΕΟ για την «Εκτέλεση εργασιών αντιµετώπισης καταστροφών
οδοστρωµάτων και κατολισθήσεων που παραµένουν στις οδούς
της Κεντρικής Μακεδονίας λόγω φυσικών καταστροφών».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αυτά είναι τα έργα για τα οποία υπήρξε άµεση ανταπόκριση
από τη δική µας πλευρά, µε χρηµατοδοτήσεις το ύψος των
οποίων ανέφερα µόλις πριν. Η περιφέρεια Κεντρικής Μακεδο-
νίας τώρα που είναι αποδέκτης αυτών των ποσών που δεν φτά-
νουν τα 5.260.000 ευρώ, όπως αναφέρατε στην ερώτησή σας,
είναι 2.610.000 ευρώ τα ποσά τα οποία διατέθηκαν και µε βάση
αυτά εκτελούνται έργα µε επαναλαµβάνω διευθύνουσα υπηρε-
σία τη ∆ΕΣΕ κεντρικής Μακεδονίας.

Η περιφέρεια, λοιπόν, ανέθεσε για την µελέτη για την αποκα-
τάσταση κατολίσθησης σε ειδικό µελετητικό γραφείο στο πλαί-
σιο υφιστάµενης σύµβασης. Σε εφαρµογή της προηγούµενης
µελέτης προχώρησε σε δηµοπράτηση του έργου ύψους
1.160.000 ευρώ µε διαγωνισµό µεταξύ περιορισµένου αριθµού
εξειδικευµένων εργοληπτικών επιχειρήσεων, λόγω του κατεπεί-
γοντος του θέµατος και της ειδικής µορφής των εργασιών που
έπρεπε εκεί να εκτελεστούν. Παράλληλα έχει δηµοπρατήσει µε
ανοιχτή διαδικασία το µε προϋπολογισµό 1.050.000 ευρώ έργο,
στο οποίο αναφέρθηκα πριν, για την «Ενίσχυση επιχώµατος της
οδού Νέας Φώκαιας-Αφύτου», µε βάση παλαιότερη µελέτη την
οποία διέθετε η υπηρεσία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Αυτά είναι τα ποσά τα οποία έχουµε διαθέσει. Ο διαγωνισµός
για το έργο αυτό έγινε στις 13 Απριλίου, προσφάτως και το έργο
αυτό αναµένεται να ξεκινήσει σύντοµα.

Όσον αφορά τώρα την παρακαµπτήρια οδό Νέας Φώκαιας -
Αφύτου το έργο αυτό το εκτελεί η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση.
∆εν έχουµε εµείς κάποια ανάµειξη στο έργο αυτό. Γνωρίζω ότι
την έδωσε σε κυκλοφορία αυτή την οδό τις προηγούµενες ηµέ-
ρες. Από εκεί και πέρα, εµείς, πιστεύω, ότι ανταποκριθήκαµε
εγκαίρως και αποτελεσµατικά χρηµατοδοτώντας δράσεις οι
οποίες έπρεπε να γίνουν προκειµένου να µην αποκοπεί για µε-
γάλο χρονικό διάστηµα το σκέλος της Κασσάνδρας και η επικοι-
νωνία της µε το υπόλοιπο κοµµάτι του νοµού και την Κεντρική
Μακεδονία γενικότερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει για να αναπτύξει την ερώτησή του και να απα-

ντήσει στον κύριο Υπουργό, ο ερωτών Βουλευτής ο κ. Μαρκά-
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κης, για τρία λεπτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ: Ευχαριστώ τον κύριο Υπουργό που µου

κάνει την τιµή να είναι ο ίδιος παρών σ’ αυτήν την ερώτηση.
Όµως, χωρίς να θέλω να περιαυτολογίσω, κύριε Υπουργέ, έχω
είκοσι χρόνια στην αυτοδιοίκηση, αρκετά χρόνια στο Τεχνικό Επι-
µελητήριο, πολλά χρόνια στη διοίκηση και πολύ φοβάµαι ότι
αυτά που σας έγραψαν οι επιχειρησιακοί παράγοντες, είναι σε
σχέση µε τα πραγµατικά γεγονότα, παραµύθια της Χαλιµάς.

Εγώ, πήγα και το είδα το φαινόµενο. Εσείς, δεν πήγατε, στεί-
λατε τον Υφυπουργό. Σε εκείνη την περιοχή, λοιπόν, που λέτε ότι
είναι η κατολίσθηση, υπάρχει, πράγµατι, πέσανε κάποια βραχά-
κια, κόψανε ολόκληρο το ποδάρι της Κασσάνδρας από το ∆ε-
κέµβριο µέχρι τώρα τον Απρίλιο. Αυτά τα σηκώσατε µια φορά και
τα ξαναβάλατε. Και µην φανταστείτε ότι είναι κανένα βουνό όπως
είναι τα Τέµπη που δεν βλέπεις επάνω. Ήταν ένας λοφίσκος που
πάνω από δώδεκα µέτρα δεν ήταν.

Ο µπουλντοζιέρης που είχα µαζί µου, µε 60.000 ευρώ θα τα
έκανε πεδιάδα. Πεδιάδα, θα τα έκανε. Και αν δεν θέλατε να τα
κάνει πεδιάδα, µε ένα σκυρόδεµα εκτοξευµένο θα µπορούσε να
κρατήσει τα βράχια να µην ξαναπέσουν.

Αντί αυτού, λοιπόν, εσείς κάνατε µία ανάθεση µελέτης 1,1 εκα-
τοµµυρίου ευρώ. Θα είχα την περιέργεια να δω, τι ήταν αυτή η
µελέτη, που κόστισε πάνω από 1.000.000, για να µελετήσουν την
κατάπτωση µερικών βράχων. Και διαθέσατε µε δύο πιστώσεις 1,2
εκατοµµυρίων ευρώ και 1,2 εκατοµµυρίων ευρώ -κατάτµηση
έργου δηλαδή- για να κάνετε την αποκατάσταση, όταν έχετε
δώσει πάλι µε ανάθεση άλλα τετρακόσια χιλιάρικα, για να µαζέ-
ψουν τις καταπτώσεις.

Εποµένως, εδώ έχουµε µία κατασπατάληση του δηµοσίου χρή-
µατος. Υπάρχει και η εργολαβία η παρακαµπτήριος από τη νο-
µαρχία, η οποία τελειώνει. Άρα για το ίδιο σηµείο και γι’ αυτή τη
µικρή επέµβαση που µπορούσε να γίνει µε λίγα χρήµατα, έχετε
δώσει µέχρι τώρα πάνω από 5.000.000 ευρώ.

Και το κοµµάτι αυτό ήταν αποκλεισµένο για τέσσερις µήνες
και δεν µπορούσε να έχει κανένας καµµία πρόσβαση και την ίδια
εποχή οι τουριστικοί πράκτορες και οι τουριστικές επιχειρήσεις
να µη µπορούν να λειτουργήσουν. Και να δείτε, λοιπόν, τα απο-
τελέσµατα του τουρισµού το Πάσχα και το καλοκαίρι.

Και ταυτόχρονα, αν µάθατε και για το Στρατώνι, περιµένουν οι
φουκαράδες που είναι µέσα στο κοντέϊνερς να πάρουν 15.000
ευρώ για να µπορούν να αποζηµιωθούν και περιµένουν την κοινή
υπουργική απόφαση. Βλέπετε, λοιπόν, από τη µία µεριά τη µιζέ-
ρια να µη δίνετε 15.000 ευρώ για τις αποζηµιώσεις των οικογε-
νειών που µένουν στις σκηνές και να δίνετε πάνω από 5.000 ευρώ
για να µαζέψετε τα βράχια.

Αν θέλετε, λοιπόν -και επειδή πιστεύω ότι είσαστε ευαίσθητος
σε ζητήµατα διαχείρισης χρηµάτων- στείλετε επιθεωρητή ∆ηµό-
σιας ∆ιοίκησης να ελέγξει τον τρόπο της ανάθεσης των µελετών,
για να είµαστε πεπεισµένοι ότι δεν γίνεται κατασπατάληση του
δηµοσίου χρήµατος. Σε µία εποχή που περιµένουµε και κυνη-
γάµε το ευρώ µε το τουφέκι και περιµένουµε και την έλευση του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, εµείς σκορπάµε τα λεφτά σε
µία επέµβαση που έπρεπε να είχε γίνει µε πολύ λίγα χρήµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Μαρκάκη.
Το λόγο για να δευτερολογήσει έχει ο Υπουργός Υποδοµών,

Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ, κύριε Μαρκάκη, για τη δυνατότητα που δίνετε σε

µένα αλλά και στη Βουλή να συζητήσει το θέµα αυτό. Να πω ότι
µετά από µία τόσο µεγάλη θητεία και εµπειρία που έχετε σε διά-
φορα αξιώµατα, θα έπρεπε να είσαστε πολύ πιο προσεκτικός.

Όταν στην ερώτησή σας µεταξύ των άλλων -µε πολύ, θα µου
επιτρέψετε να πω, συγκεκριµένο απόλυτο τρόπο- κατηγορείτε
την Κυβέρνηση ότι κατασπατάλησε πόρους ύψους 5.260.000
ευρώ, θα περίµενα να δικαιολογήσετε από πού προκύπτει αυτό
το ποσό, το οποίο πιστεύετε ότι έχει διατεθεί. Σας λέω, λοιπόν,
ότι το ποσό που έχει διατεθεί δεν ξεπερνάει τα 2,5-3 εκατοµµύ-

ρια ευρώ. Και εξήγησα πώς διατέθηκε αυτό το ποσό.
Για όλα τα άλλα, εγώ δεν είµαι τεχνικός, δεν είµαι ειδικός και

δεν είµαι αυτός ο οποίος θα κάνω ούτε τη µελέτη, ούτε την κα-
τασκευή του έργου και ελπίζω ούτε εσείς να έχετε τέτοια φιλο-
δοξία. Είµαστε, όµως, στη δηµόσια ζωή. Και επειδή ακριβώς και
ο επιθεωρητής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης παρακολουθεί ή θα ενηµε-
ρωθεί γι’ αυτήν τη συζήτηση, αλλά και ο τοπικός εισαγγελέας
πρέπει να ενηµερωθεί και σας προκαλώ να το κάνετε και εσείς µε
δική σας πρωτοβουλία, ώστε να δοθεί απάντηση σε όλο αυτό το
ζήτηµα. Και τότε θα επανέλθουµε να συζητήσουµε, για να δούµε
πώς ακριβώς έχουν τα πράγµατα και πώς ασκείται ο κοινοβου-
λευτικός έλεγχος.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Επανερχόµαστε στις επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου.
Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 665/13-4-2010 επίκαιρη ερώ-

τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου Νε-
ράντζη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε τη διακοπή της ταχυδροµικής εξυπηρέτησης της πε-
ριοχής του Πειραιά κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Νεράντζη συ-
γκεκριµένα έχει ως εξής:

«Από εικοσαηµέρου περίπου µία κεντρική περιοχή του Πει-
ραιά, που περικλείει και την οδό Κ. Μαυροµιχάλη και εντός της
οποίας λειτουργούν η ∆’ ∆ΟΥ, η ∆ΟΥ πλοίων, ο ΟΑΕΕ, γιγάντιο
πολυκατάστηµα και πλήθος εµπορικών επιχειρήσεων, στερείται
παντελώς ταχυδροµικής εξυπηρετήσεως.

Στα απεγνωσµένα διαβήµατα των δραστηριοποιουµένων στην
περιοχή, η αρµόδια ταχυδροµική αρχή επικαλέσθηκε ότι η κατά-
σταση αυτή οφείλεται στο ότι η σύµβαση του διανοµέα που εξυ-
πηρετούσε την περιοχή έληξε προ εικοσαηµέρου, χωρίς να
ανανεωθεί.

Επειδή τα Ελληνικά Ταχυδροµεία εκ του νόµου παρέχουν κα-
θολική ταχυδροµική υπηρεσία, η δε παραβίαση της σχετικής
υποχρέωσής τους και παράνοµη είναι και προς αποζηµίωση δι-
καιώµατα γεννά.

Ερωτάται ο αρµόδιος Υπουργός:
1. Γιατί δεν έλαβε εγκαίρως µέτρα, ώστε να µη σηµειωθεί τέ-

τοιο φαινόµενο, το οποίο είναι εξαιρετικά ζηµιογόνο για τους
εµπόρους της περιοχής;

2. Πώς προτίθεται να το καλύψει και πότε;».
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Νεράντζη θα απαντήσει ο

Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων κ. Ρέππας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια το πρόβληµα το οποίο αναφέρει ο κ. Νεράντζης

στην ερώτησή του. Υπάρχει πράγµατι. Σε ορισµένες περιοχές
της χώρας παρατηρούνται προβλήµατα στη διακίνηση της αλ-
ληλογραφίας. Οι συνδροµητές των ΕΛΤΑ δεν εξυπηρετούνται,
όπως θα έπρεπε.

Αυτό οφείλεται στην έλλειψη εποχικού προσωπικού, στην κα-
θυστέρηση της πρόσληψης συµβασιούχων ιδιωτικού δικαίου ορι-
σµένου χρόνου, πράγµα για το οποίο η εξήγηση υπάρχει, αλλά
αυτό δεν απαλλάσσει εµένα από την υποχρέωση -αυτήν την ώρα,
µε αφορµή αυτήν την ερώτηση- να απολογηθώ σε όλους όσους
χρησιµοποιούν τις υπηρεσίες των ΕΛΤΑ και να τους ζητήσω ένα
συγγνώµη.

Η διαδικασία αυτή για την κάλυψη των κενών θέσεων εποχι-
κού προσωπικού προέκυψε επειδή ακριβώς θα έπρεπε να ακο-
λουθηθούν διαδικασίες, οι οποίες µέχρι τώρα δεν είχαν
ακολουθηθεί λόγω του Προγράµµατος Σταθερότητας και Ανά-
πτυξης. Έπρεπε να κάνουµε ένα λεπτοµερέστερο έλεγχο, θα
µου επιτρέψετε να πω, του προσωπικού που προσλαµβάνεται και
σε φορείς, ακόµα και αν αυτοί οι φορείς δεν επιδοτούνται από
τον κρατικό προϋπολογισµό.

Θα έπρεπε να έχουν προσληφθεί τρεις χιλιάδες εννιακόσοι
τριάντα οκτώ συµβασιούχοι µε σύµβαση οκτάµηνης διάρκειας,
τετρακόσιοι ενενήντα συµβασιούχοι µε σύµβαση τετράµηνης
διάρκειας, επαναλαµβάνω συµβασιούχοι ιδιωτικού δικαίου ορι-

5872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



σµένου χρόνου.
Η πρόσληψη αυτή δεν έχει ολοκληρωθεί. Έχει αποφασισθεί.

Ξεκίνησαν οι διαδικασίες. Και πιστεύω ότι είναι θέµα λίγων εβδο-
µάδων να οµαλοποιηθεί και πάλι η κατάσταση, ώστε να εξυπη-
ρετούνται κανονικώς οι συνδροµητές των ΕΛΤΑ.

Για την ώρα και για την περίοδο αυτή µέχρι της απόλυτης εξο-
µάλυνσης του προβλήµατος, η συγκεκριµένη περιοχή εξυπηρε-
τείται από γειτονικούς ταχυδροµικούς τοµείς, από όµορους
ταχυδροµικούς τοµείς, δύο ή τρεις φορές την εβδοµάδα, όπως
έχω πληροφορηθεί από την υπηρεσία. Και αυτό εφόσον, επανα-
λαµβάνω, λυθεί το πρόβληµα και αντιµετωπισθεί οριστικά αυτή η
ασυνέχεια, η εκκρεµότητα που υπάρχει, θα οδηγήσει σε καθη-
µερινή εξυπηρέτηση, όπως άλλωστε προβλέπεται.

Πρέπει να σας πω ότι γίνεται µία προσπάθεια συνολικής ανα-
διοργάνωσης αυτού του µεγάλου οργανισµού. Είχαµε, βεβαίως,
µία ξεχωριστή διαδικασία στην κάλυψη των διοικητικών θέσεων,
των επικεφαλής αυτού του οργανισµού, όπως και σε άλλες πε-
ριπτώσεις. Η διαδικασία αυτή, βεβαίως, εµφανίζει τις αδυναµίες
των αρετών της. Είναι µία ανοιχτή διαδικασία, η οποία, όµως,
αποδείχθηκε σχετικά χρονοβόρα.

Γίνεται για πρώτη φορά. Είναι κάτι το οποίο µας γεµίζει µε
γνώση και εµπειρία και αποτελεί -θα µου επιτρέψετε να πω- ένα
προηγούµενο, ένα κεκτηµένο για το πώς από εδώ και πέρα θα
πρέπει να καλύπτονται οι θέσεις σε αυτό το επίπεδο.

Κατά τα άλλα, αγαπητέ, κύριε Νεράντζη, οι διαδικασίες αυτές
µετά τη συνεννόηση που έγινε µε το Υπουργείο Εσωτερικών και
το Υπουργείο Οικονοµικών -επαναλαµβάνω, παρά το ότι δεν χρη-
µατοδοτείται από τον κρατικό προϋπολογισµό αυτός ο οργανι-
σµός- ολοκληρώθηκαν και ήδη ξεκίνησε η αντίστροφη µέτρηση
για την επιλογή των συµβασιούχων, οι οποίοι στον αριθµό θα
είναι πολύ λιγότεροι από τους περίπου τεσσερεσήµισι χιλιάδες
που αρχικώς προβλεπόταν, προκειµένου να καλυφθούν οι θέσεις
τόσο οκταµηνιτών όσο και τετραµηνιτών συµβασιούχων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει, ο ερωτών Βουλευτής κ. Νεράντζης για να ανα-

πτύξει την ερώτησή του και να απαντήσει στον κύριο Υπουργό.
Ορίστε, κύριε Νεράντζη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ξέρω και το ρεα-

λισµό σας και την καλή σας διάθεση να λύσετε το πρόβληµα.
Εδώ, όµως, δεν πρόκειται περί του ότι «δεν εξυπηρετείται η

περιοχή» -έτσι είπατε- «όπως θα έπρεπε». Εδώ, δεν εξυπηρετεί-
ται καθόλου η περιοχή. Και µιλάµε για µια περιοχή στην οποία
υπάρχουν τρία δηµόσια καταστήµατα, δύο ∆ΟΥ, µία ΟΑΕΕ, ένα
τεράστιο πολυκατάστηµα. Είναι η κατ’ εξοχήν εµπορική περιοχή
του Πειραιά, κάτω από τον ηλεκτρικό σταθµό.

Αντιλαµβάνοµαι όλα αυτά που λέτε. Θα µπορούσε, βέβαια, να
συµβαδίσει το µεγαλόπνοο και επιβεβληµένο πρόγραµµα -που
θέλετε να ακολουθήσετε για την εξυγίανση, όπως το λέτε- µε την
κάλυψη των προσωρινών αναγκών. Το ένα δεν αναιρεί το άλλο.

Αλλά τουλάχιστον θα παρακαλούσα, επειδή τώρα ό,τι ήταν να
γίνει δυστυχώς έγινε, να δώσετε εντολή να προταχθούν σε τα-
χυδροµική εξυπηρέτηση οι περιοχές εκείνες, οι οποίες έχουν
εµπορική δραστηριότητα. Και το σπίτι έχει ζηµιά, όταν δεν παίρ-
νει την επιστολή, παραδείγµατος χάριν δεν παίρνει η µάνα από το
γιο της τον στρατιώτη την επιστολή. Αλλά ζηµιώνει επιχειρήσεις
οικονοµικές, ∆ΟΥ, καταστήµατα που δεν αλληλογραφούν. Ου-
σιαστικά αυτό ισοδυναµεί µε µαρασµό. Είναι που είναι τα πράγ-
µατα στραβά, ας µην τα επιδεινώνουµε.

∆ώστε εντολή, παρακαλώ, και το συντοµότερο δυνατόν, οι
πρώτοι ταχυδροµικοί διανοµείς που θα προσληφθούν, να διατε-
θούν σε εµπορικές περιοχές, κατ’ εξοχήν δε σε αυτήν περί της
οποίας γίνεται η συζήτηση. Έχει πάρα πολύ µεγάλη σηµασία και
αξία. Και πυκνώστε αυτούς τους δύο που έρχονται από όµορες
περιοχές –δύο φορές την εβδοµάδα είπατε, δεν έχω τέτοια πλη-
ροφόρηση, αλλά δεν αµφισβητώ αυτό που µου λέτε- να είναι του-
λάχιστον τρεις φορές γι’ αυτήν την περιοχή που έχει εµπορική
αξία.

Ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.

Νεράντζη.
Το λόγο έχει, ο κύριος Υπουργός, να δευτερολογήσει
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΡΕΠΠΑΣ (Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών

και ∆ικτύων): Κύριε Πρόεδρε, λίγα λόγια θα προσθέσω. Πρέπει
να πω ότι στα πολλά προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο οργανι-
σµός, ασφαλώς αυτό είναι ένα από τα πιο σηµαντικά.

Πρέπει να σας πω ότι υπάρχουν εκκρεµότητες, οι οποίες έρ-
χονται από την προηγούµενη περίοδο. Χαρακτηριστικά, µπορώ
να αναφέρω ότι ακόµη δεν έχουν πληρωθεί τα bonus των υπαλ-
λήλων και για το 2006 -και είµαστε τέσσερα χρόνια µετά- ή οι
άδειες για το 2008.

Εµείς –και το κρατάω αυτό που είπατε, συµφωνώ απολύτως-
θα πρέπει να προτάξουµε πράγµατι περιοχές, οι οποίες παρου-
σιάζουν υψηλή εµπορική δραστηριότητα, οι οποίες να καλυ-
φθούν από άποψη ταχυδροµικών υπηρεσιών και να εξοµαλυν-
θούν τα όποια προβλήµατα υπάρχουν σήµερα.

Κατά τα άλλα, το πρόβληµα αυτό υπάρχει, όχι µόνο στη συ-
γκεκριµένη περιοχή, αλλά σε πολλές περιοχές της Ελλάδας και
γι’ αυτό αναλαµβάνουµε την ευθύνη, η οποία είναι δική µας και
µόνο δική µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Η τρίτη µε αριθµό 643/13.4.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Πα-
φίλη προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων των συµβασιού-
χων κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Ακολουθεί η µε αριθµό 652/13.4.2010 τέταρτη επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κων-
σταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ελληνική βιο-
µηχανία συναρµολογήσεως οχηµάτων κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του Βουλευτή κ. Κων-
σταντίνου Αϊβαλιώτη αναλυτικά έχει ως εξής:

«Εξαιρετικά επίκαιρο είναι το ζήτηµα της προσέλκυσης και
της διευκόλυνσης των επενδύσεων στην πατρίδα µας, ώστε να
αναζωογονηθεί η χειµαζόµενη ελληνική οικονοµία. Η Ελλάδα συ-
ναρµολογούσε στο παρελθόν Ι.Χ. και ελαφρά φορτηγά ελληνι-
κής σχεδιάσεως (πολλά εκ των οποίων εξήγαγε φέρνοντας
πλούτο στην Ελλάδα) ενώ η χώρα µας εξακολουθεί και σήµερα
να συναρµολογεί εξαιρετικά λεωφορεία, σύγχρονα και φιλικά
προς το περιβάλλον τρόλεϊ, βαρέα και ελαφρά οχήµατα για
στρατιωτικές χρήσεις κ.ο.κ. ∆οθείσης της ευαισθησίας της κ. Κα-
τσέλη για ζητήµατα ανάπτυξης της πατρίδας µας και έχοντας υπ’
όψιν την πρόθεση ελληνικών βιοµηχανιών, οι οποίες δηλώνουν
έτοιµες να επαναλάβουν τη συναρµολόγηση οχηµάτων στην πα-
τρίδα µας,

ερωτάσθε
Ποια µέτρα σκοπεύετε να πάρετε, ώστε να διευκολυνθούν

αυτές οι βιοµηχανίες, να αρχίσουν αµέσως την παραγωγή/συ-
ναρµολόγηση οχηµάτων, δηµιουργώντας έτσι πολύτιµες θέσεις
εργασίας;

Πώς θα διασφαλιστεί η επιβίωση των ήδη υπαρχουσών βιοµη-
χανιών, οι οποίες θα µπορούσαν –δοθείσης της υψηλής ποιότη-
τας των βαρέων οχηµάτων που παράγουν- να κάνουν και
εξαγωγές, ανακουφίζοντας έτσι το (αφόρητα ελλειµµατικό)
εµπορικό µας ισοζύγιο;

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Σταύρος Αρνα-
ουτάκης.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Υφυπουργέ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ , κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το Υπουργείο Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας, στο πλαίσιο της πολιτικής στήριξης
των ιδιωτικών επενδύσεων παρέχει κίνητρα ενίσχυσης στις επι-
χειρήσεις που ιδρύονται στην ελληνική επικράτεια από Έλληνες,
αλλά και ξένους επενδυτές για επιχειρηµατικά σχέδια που αφο-
ρούν στους σηµαντικότερους τοµείς της οικονοµικής δραστη-
ριότητας.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ρ’ - 19 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 5873



Πρόσφατη περίπτωση ολοκληρωµένου πλαισίου παροχής κι-
νήτρων ενίσχυσης αποτελεί ο ν.3299/2004, ο οποίος ανεστάλη
την 30η Ιανουαρίου 2010, προκειµένου να βελτιωθούν οι προϋ-
ποθέσεις υπαγωγής των ωφελούµενων επιχειρήσεων, δίνοντας
ιδιαίτερη βαρύτητα σε κριτήρια όπως την περιφερειακότητα των
επενδύσεων στην νησιωτική Ελλάδα και στις ορεινές περιοχές,
την ανταγωνιστικότητα και την «πράσινη» ανάπτυξη. Εξίσου, ση-
µαντική στην απόφαση αναµόρφωσης του επενδυτικού νόµου
ήταν η διευθέτηση µεγάλου αριθµού εκκρεµών αιτήσεων, οι
οποίες υπεβλήθησαν στο πλαίσιο του προηγούµενου νόµου
χωρίς, όµως, µέχρι σήµερα να έχουν αξιολογηθεί.

Ειδικότερα, σας επισηµαίνουµε ότι στα ενισχυόµενα επιχειρη-
µατικά προγράµµατα περιλαµβάνονται και όσα αφορούν στον
κλάδο της µεταποίησης, στις δραστηριότητες του οποίου εντάσ-
σονται και οι σχετικές µε την αυτοκινητοβιοµηχανία, δραστηριό-
τητες όπως η παραγωγή οχηµάτων. Στο νόµο γίνεται, επίσης,
αναφορά στα επενδυτικά σχέδια παροχής υπηρεσιών εφοδια-
στικής αλυσίδας, δυνατότητα που έχει αξιοποιηθεί από εταιρείες
εµπορίας αυτοκινήτων για τη δηµιουργία και εκσυγχρονισµό
αποθηκευτικών χώρων διαχείρισης ανταλλακτικών.

Το Υπουργείο µας, στον τοµέα ευθύνης του, θα αναλάβει συ-
γκεκριµένες πρωτοβουλίες και θα προβεί στη λήψη µέτρων οι-
κονοµικής και αναπτυξιακής πολιτικής, προκειµένου να
δηµιουργηθούν οι κατάλληλες συνθήκες για την ανάπτυξη της
επιχειρηµατικότητας. Προς το σκοπό αυτό και πέρα από τη λήψη
των νοµοθετικών µέτρων που θα συµβάλουν θετικά στην τόνωση
της οικονοµικής δραστηριότητας, όπως είναι ο νόµος για τη ρύθ-
µιση οφειλών υπερχρεωµένων επιχειρήσεων, απλοποίησης και
συντόµευσης του χρόνου αδειοδοτικών διαδικασιών ίδρυσης επι-
χειρήσεων, θα αξιοποιηθούν κατά το δυνατόν αποτελεσµατικό-
τερο τρόπο οι χρηµατοδοτήσεις του προγράµµατος του Εθνικού
Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς και τα παρεχόµενα κίνητρα του
νέου αναπτυξιακού νόµου που θα αφορούν σε όλους τους ση-
µαντικούς τοµείς της οικονοµίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής, ο κ. Αϊβαλιώτης, για τρία
λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Υπάρχει ένα βιβλίο, κύριε Υπουργέ, που λέγεται «Made in

Greece». Είναι γραµµένο από δύο Πατρινούς ερευνητές και επι-
στήµονες, οι οποίοι παρουσιάζουν τις προσπάθειες πενήντα ετών
για τη δηµιουργία ελληνικής βιοµηχανίας συναρµολόγησης οχη-
µάτων και πτητικών µέσων, δηλαδή αεροπλάνων. Το εξαιρετικό
αυτό βιβλίο γράφτηκε από αυτούς τους δύο Πατρινούς ερευνη-
τές και είναι το πανόραµα της ελληνικής βιοµηχανίας συναρµο-
λόγησης οχηµάτων. Πρέπει να σας πω ότι είναι γεµάτο από
στοιχεία και αποδεικνύει πόσο µεγάλη «µπαρούφα» είναι η γνω-
στή αποστροφή ότι δήθεν στην Ελλάδα δεν µπορούµε να φτιά-
ξουµε τίποτα.

Παρεµπιπτόντως, σας λέω και αναφέροµαι σε Πατρινούς ερευ-
νητές, ότι το πιο σύγχρονο εργοστάσιο ποδηλάτων της Ευρώπης
βρίσκεται στην Πάτρα. Το έχει δηµιουργήσει ο κ. Μανιατόπουλος,
παράγει τα ποδήλατα «Ideal», τα οποία εξάγονται σε είκοσι χώ-
ρες. Αυτό είναι το πιο σύγχρονο εργοστάσιο παραγωγής ποδη-
λάτων και είναι ελληνικά τα καλύτερα ποδήλατα της Ευρώπης.
∆εκάδες µικρές και µεγάλες επιχειρήσεις δραστηριοποιήθηκαν
τα τελευταία πενήντα-εξήντα χρόνια και παρήγαγαν από τρίκυκλα
έως λεωφορεία, βαριά φορτηγά, άρµατα µάχης κ.ο.κ..

Ο κ. Πέτρος Κοντογούρης -για να αναφέρω και ένα όνοµα στη
Βουλή των Ελλήνων ενός ανθρώπου που ήταν κορυφαίος, πρω-
τοπόρος στη βιοµηχανία οχηµάτων ευρείας κατανάλωσης- είναι
ο εµπνευστής και δηµιουργός των πασίγνωστων οχηµάτων
«PΟΝΥ». Tα ξέρουµε όλοι, τα είχε ο Στρατός Ξηράς, το Πολεµικό
Ναυτικό, η Αεροπορία, η ∆ΕΗ, ο ΟΤΕ. Πουλήθηκαν κατά χιλιάδες
στην ελεύθερη αγορά. Εκατό χιλιάδες µοντέλα «PONY» παρή-
χθησαν στη Θεσσαλονίκη και κυκλοφόρησαν.

Η βιοµηχανία, λοιπόν, αυτή, η NAMCO του κ. Κοντογούρη,
παρ’ όλη την προσπάθεια των δύο παλιών κοµµάτων εξουσίας
να την εξαφανίσουν, δεν έσβησε. Είναι, λοιπόν, έτοιµη να ξα-
ναρχίσει την παραγωγή ενός πρωτοποριακού οχήµατος στη Μα-

κεδονία.
Ο φάκελος είναι, κύριε Υπουργέ, στο Υπουργείο Οικονοµίας -

ξέρω την ευαισθησία σας, ξέρω ότι από όπου έχετε περάσει,
έχετε πετύχει και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση και στην Ευρωβουλή
-και επί τρεις µήνες δεν υπάρχει απάντηση στην αναφορά που
έχω κάνει για τη συγκεκριµένη αυτοκινητοβιοµηχανία στη Μακε-
δονία. Ο άνθρωπος είναι έτοιµος να αρχίσει να παράγει αυτοκί-
νητα µε κινητήρα από τα «TOYOTA YARIS» χιλίων κυβικών
εκατοστών και παλεύει ακόµη µε τα πανωτόκια. Θα λυθεί αυτό το
ζήτηµα;

Μιλάµε, κύριε Υπουργέ, συγκεκριµένα -ξέρω ότι είστε πρακτι-
κός άνθρωπος- για δώδεκα χιλιάδες θέσεις εργασίας, άµεσες
και έµµεσες. Μιλάω και για τις υπεργολαβίες, οι οποίες µπορούν
να υπάρξουν γι’ αυτό το ελληνικό, φτιαγµένο 100% από ελληνικά
χέρια, όχηµα. Είµαστε µία ανάσα πριν την έναρξη της παραγω-
γής.

Ταυτίστε την παρουσία σας σ’ αυτό το Υπουργείο µε την επα-
νέναρξη παραγωγής αυτοκινήτων στην Ελλάδα. ∆εν θα κόψω
εγώ την κορδέλα, εσείς θα την κόψετε. Σκεφθείτε τη στιγµή που
θα ξαναρχίσουν να κυλάνε από τις γραµµές παραγωγής ελλη-
νικά αυτοκίνητα! Και τίποτα άλλα να µην κάνετε το Υπουργείο
σας, όσα χρόνια είναι Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ, µόνο ότι θα συνει-
σφέρει σε µία προσπάθεια µε εθνικές προεκτάσεις, θα είναι ιστο-
ρική αναφορά. Έχετε την εµπειρία.

Πείτε µας σας παρακαλώ πώς µπορείτε να βοηθήσετε αυτήν
και παρόµοιες βιοµηχανίες που φτιάχνουν ακόµη και βαρέα οχή-
µατα, οι οποίες απέµειναν και συνεχίζουν µία προσπάθεια απέλ-
πιδα να υποκαταστήσουν εισαγωγές, να διατηρήσουν θέσεις
εργασίας και να φέρουν πλούτο σ’ αυτή τη χώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Αϊβαλιώτη.
Το λόγο έχει για να απαντήσει στον ερωτώντα Βουλευτή ο

Υπουργός κ. Αρναουτάκης για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αγαπητέ συνάδελφε, έχετε δίκιο
και πρέπει να πω ότι ο φάκελος εξετάζεται από το Υπουργείο
µας, όπως επίσης και ότι είµαστε σε συνεννόηση και µε τα συ-
ναρµόδια Υπουργεία σχετικά. Με το νέο νόµο, ο οποίος έρχεται
προς ψήφιση µέσα στο Μάη, θα δούµε πώς θα διευκολύνουµε
αυτές τις επιχειρήσεις γιατί είναι εθνική υπόθεση να δώσουµε
θέσεις εργασίας και να ανοίξουν πολλές επιχειρήσεις.

Θεωρείστε, λοιπόν, ότι µαζί µπορούµε να κάνουµε τα εγκαίνια,
όταν σύντοµα θα ανοίξει και αυτό το εργοστάσιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Η πρώτη µε αριθµό

649/13.4.2010 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Έκτορα Νασιώκα,
προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη λήψη µέτρων αξιοποίησης της φέτας ως εθνικού προϊό-
ντος ελληνικής προέλευσης κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµα-
τος της κυρίας Υπουργού και συνεπώς διαγράφεται.

Επίσης η µε αριθµό 663/13.4.2010 δεύτερη επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κων-
σταντίνου Κουκοδήµου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τη χρηµατοδότηση των
σχολείων Πρωτοβάθµιας Εκπαίδευσης στο Νοµό Πιερίας κ.λπ.
δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας και αιτήµατος του ερωτώ-
ντος Βουλευτή, του κ. Κουκοδήµου, να αποσυρθεί και συνεπώς
διαγράφεται.

Τελευταία είναι η τρίτη µε αριθµό 644/13-4-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Γεωργίου Μαυρίκου προς τον Υπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τις απολύσεις
εργαζοµένων στην εταιρεία ΦΑΓΕ κ.λπ..

Συγκεκριµένα η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου έχει ως
εξής:

«Η γνωστή σε όλους εταιρεία της ΦΑΓΕ Α.Ε. του Οµίλου Φι-
λίππου, στις 8/4/2010 ανακοίνωσε απολύσεις δεκαπέντε εργαζο-
µένων στο εργοστάσιο στη Μεταµόρφωση, µε πρόσχηµα την
οικονοµική κρίση.

5874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ο πολυεθνικός όµιλος και γενικότερα η µεγαλοεργοδοσία στη-
ριγµένη στη βάρβαρη αντεργατική πολιτική της Κυβέρνησης και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που στηρίζουν και τα κόµµατα του ευ-
ρωµονόδροµου, έχουν εξαπολύσει έναν ανηλεή πόλεµο σε
βάρος των δικαιωµάτων της εργατικής τάξης.

Οι απολύσεις είναι ενταγµένες στο γενικότερο πλαίσιο της
αντιλαϊκής επίθεσης προκειµένου να εντατικοποιήσουν την ερ-
γασία, να τροµοκρατήσουν την εργατική τάξη και µε αυτόν τον
τρόπο να µεγιστοποιήσουν τα κέρδη τους.

Η οικονοµική κρίση αποτελεί ένα κυνικό πρόσχηµα, ειδικά γι’
αυτήν την εταιρεία, αφού το 2009 εµφάνισε καθαρά κέρδη 10,8
εκατοµµύρια ευρώ. Σύµφωνα και µε το σωµατείο εργαζοµένων
της εταιρείας τα κέρδη της αλλά και γενικότερα τα κέρδη του
κλάδου τροφίµων – ποτών αυξάνονται µε φρενήρεις ρυθµούς.

Η εξέλιξη αυτή δικαιώνει περίτρανα τη θέση του ΚΚΕ, που απη-
χεί πλήρως την πραγµατικότητα, ότι είτε σε συνθήκες καπιταλι-
στικής κρίσης είτε καπιταλιστικής ανάπτυξης το «µάρµαρο» το
πληρώνουν οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά στρώµατα. Η πλουτο-
κρατία όσο και αν «µπουκώνει» µε κρατικές χρηµατικές ενισχύ-
σεις και φοροαπαλλαγές ποτέ δεν χορταίνει από κέρδη.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός: Τι µέτρα προτίθεται να πάρει
για την άµεση ανάκληση των απολύσεων και για τη διασφάλιση
του δικαιώµατος για µόνιµη, σταθερή δουλειά µε πλήρη δικαιώ-
µατα»;

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Μαυρίκου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Γεώργιος Κου-
τρουµάνης.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, όπως γνωρίζετε και εσείς, όπως γνωρί-

ζουµε όλοι, η χώρα βιώνει µία πρωτόγνωρη οικονοµική και κοι-
νωνική κατάσταση που οφείλεται σε µεγάλο βαθµό στην
παγκόσµια οικονοµική κρίση. Μικρές αλλά και µεγάλες επιχειρή-
σεις έχουν προβεί σε µείωση του προσωπικού, άλλες για να κα-
τορθώσουν να επιβιώσουν στη δύσκολη συγκυρία και άλλες γιατί
επικαλούνται τη συγκυρία και είναι και αυτό µια πραγµατικότητα.

∆εν προκαλεί έκπληξη το γεγονός ότι ακόµα και µεγάλες επι-
χειρήσεις, όπως και αυτή που αναφέρατε, τη ΦΑΓΕ, µειώνουν το
προσωπικό τους, γιατί µειώνουν και την οικονοµική τους δρα-
στηριότητα σε ορισµένες περιπτώσεις.

Στο συγκεκριµένο, είναι γεγονός ότι η εταιρεία µείωσε κατά
τρία άτοµα το Μάρτιο, το προσωπικό και κατά δεκαπέντε άτοµα
το προσωπικό τον Απρίλιο. Για εµάς πέραν των άλλων, δύο πράγ-
µατα έχουν ιδιαίτερη σηµασία. Το πρώτο έχει να κάνει µε την τή-
ρηση της νοµοθεσίας και το δεύτερο βεβαίως µε την ουσία που
έχει να κάνει µε τις θέσεις εργασίας, που νοµίζω ότι κάθε Κυ-
βέρνηση και πάντως η δική µας Κυβέρνηση ενδιαφέρεται για τη
διατήρηση των θέσεων εργασίας σε κάθε επιχείρηση.

Η ΦΑΓΕ είναι µία εταιρεία η οποία δραστηριοποιείται πενήντα
χρόνια στην Ελλάδα, προσφέρει θέσεις εργασίας σε χίλιους ερ-
γαζόµενους. Με βάση τον έλεγχο και τα στοιχεία που προέκυ-
ψαν από την Κοινωνική Επιθεώρηση της Νέας Ιωνίας, στις 15
Απριλίου 2010 υπήρχαν εννιακόσια ενενήντα τρία άτοµα που ερ-
γάζονται και σήµερα σε αυτήν την εταιρεία και όπως είπα, υπάρ-
χει αυτή η απόλυση η οποία βέβαια είναι µέσα στο πλαίσιο του
νόµου για τις οµαδικές απολύσεις, που αναφέρεται στο 2% για
επιχειρήσεις που είναι πάνω από διακόσιους εργαζόµενους.

Να σας πληροφορήσω επίσης, ότι η επιχείρηση κατέβαλε τις
νόµιµες αποζηµιώσεις στους εργαζόµενους, καθώς επίσης ότι
εφαρµόζει νόµιµα τους όρους των συλλογικών συµβάσεων ερ-
γασίας για το προσωπικό της.

Σε κάθε περίπτωση, η Κυβέρνηση όχι µόνο δεν ενθαρρύνει τις
απολύσεις, αντίθετα βρίσκεται άµεσα κοντά στους εργαζόµε-
νους σε κάθε καταγγελία και σε κάθε ενηµέρωση που γίνεται για
απολύσεις.

Η αρµόδια υπηρεσία του ΣΕΠΕ µας γνωστοποίησε ότι δεν κα-
τατέθηκε στην τοπική υπηρεσία καµµία αίτηση για διενέργεια ερ-
γατικής διαφοράς, µε θέµα την καταγγελία των συµβάσεων. Η
Κυβέρνηση, όπως είπα, δεν ενθαρρύνει και το επαναλαµβάνω,
τις απολύσεις. Ενισχύει τις επιχειρήσεις εκείνες που διατηρούν

τις θέσεις εργασίας και πολύ περισσότερο τις επιχειρήσεις εκεί-
νες που δηµιουργούν νέες θέσεις εργασίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Μαυρίκος για να ανα-

πτύξει την επίκαιρη ερώτηση και να απαντήσει στον κύριο
Υπουργό για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η άποψη που εκφράζετε εδώ, είναι ότι όλα

είναι µέλι-γάλα -µε τις δεκαπέντε απολύσεις που έκανε η ΦΑΓΕ
την περασµένη εβδοµάδα- από τη στιγµή που θεωρείτε ότι όλα
είναι εντάξει, ότι οι νόµοι τηρήθηκαν, τα ποσοστά για τις οµαδι-
κές απολύσεις κ.λπ. εφαρµόζονται.

Για εµάς όµως τα πράγµατα δεν είναι καθόλου έτσι. ∆εν είναι
ζήτηµα αριθµών, δεν είναι ζήτηµα αντεργατικών νόµων. Είναι θέ-
µατα ρυθµίσεων βαθιά αντιλαϊκών που οδηγούν εργαζόµενους
δεκαοκτώ και είκοσι δύο χρόνια στη δουλειά και στην επιχείρηση,
στην απόλυση.

Η επιχείρηση αυτή, κύριε Κουτρουµάνη -και το έχουµε ξανα-
συζητήσει εδώ για την ίδια επιχείρηση- δεν έχει πρότερο έντιµο
βίο. Οι απολύσεις είναι µία τακτική που ακολουθεί όπως και η
αντικατάσταση των εργαζοµένων πλήρους και σταθερής απα-
σχόλησης µε συµβασιούχους και ωροµίσθιους.

Από το Νοέµβρη, λοιπόν, µέχρι σήµερα έχει απολύσει ο όµιλος
διακόσιους πενήντα εργαζόµενους, κύριε Υφυπουργέ. Έχει απο-
λύσει τριάντα τρεις στη «ΦΑΓΕ», έχει απολύσει τριάντα στην
«ΕΒΓΑ», έχει απολύσει στο «ΜΟΡΝΟ» -που είναι επιχείρηση του
οµίλου η οποία φτιάχνει πλαστικά υλικά συσκευασίας- εκατόν εί-
κοσι εργαζόµενους και στο Βόλο στη ΒΙΣ -όπου επίσης έχει µια
αντίστοιχη επιχείρηση- έχει κάνει ογδόντα απολύσεις.

Αυτή είναι η κατάσταση. Και µιλάµε για µία επιχείρηση που το
2009 είχε καθαρά κέρδη 10,9 εκατοµµύρια ευρώ, µιλάµε για έναν
κλάδο που είναι πρωταθλητής στην κερδοφορία.

Αυτή είναι η κατάσταση. Αν αυτό δεν είναι ζούγκλα, τότε τι
είναι; ∆εν µπορεί, λοιπόν, να έρχεται εδώ η Κυβέρνηση και να
λέει: «Όλα εντάξει» και πολύ περισσότερο όταν βλέπουµε και
είναι παραπάνω από καθαρό ότι η συγκεκριµένη επιχείρηση,
αξιοποιεί ακριβώς την οικονοµική κρίση προκειµένου και να πολ-
λαπλασιάσει τα κέρδη της αλλά και να επιτεθεί σε εργατικά δι-
καιώµατα.

Για εµάς, κύριε Υφυπουργέ, είναι καθαρό ότι -και µε βάση
αυτές τις εξελίξεις στο συγκεκριµένο κλάδο αλλά και τις απολύ-
σεις που αποτελούν καθηµερινό φαινόµενο- πολύ σύντοµα η
ανεργία πραγµατικά θα διογκωθεί, µε ρυθµούς ραγδαίους. Και
δικαιολογηµένη θεωρούµε την ανησυχία, την αγανάκτηση, τη συ-
νειδητοποίηση, που διαµορφώνουν κάθε µέρα και κερδίζουν οι
ίδιοι οι εργαζόµενοι, ότι επειδή τα πράγµατα θα πάνε από το
κακό στο χειρότερο, χρειάζεται αντίσταση, χρειάζεται ανυπακοή,
χρειάζεται οργάνωση και αντιπαράθεση µε αυτές τις πολιτικές.

Για το λόγο αυτό, εµείς στηρίζουµε τις κινητοποιήσεις των ερ-
γαζοµένων και πρώτα απ’ όλα την άµεση απεργία που υπάρχει
στις 21 και 22 Απρίλη, προκειµένου να διεκδικήσουν οι εργαζό-
µενοι τα δικαιώµατά τους µε βάση τις σύγχρονες και τις σηµερι-
νές ανάγκες.

Και θεωρούµε ότι δεν είναι ρεαλιστικό, δεν είναι δίκαιο να οδη-
γηθούµε σε αυτό που ο Υπουργός Εργασίας πριν από λίγο καιρό
είπε ότι θα πάµε σε 1 εκατοµµύριο διακόσιες χιλιάδες ανέργους,
σε αυτό που απαιτεί το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και η Ευρω-
παϊκή Ένωση, µε το µύθο ότι δήθεν θα προχωρήσουν στον απο-
πληθωρισµό, περιορίζοντας, λέει, τις τιµές και τους µισθούς, που
σηµαίνει ανεργία, που σηµαίνει κλείσιµο επιχειρήσεων, που ση-
µαίνει φαλκίδευση δικαιωµάτων.

Και εν τέλει, πώς διαµορφώνονται οι τιµές; Και να κλείσω µε
αυτό, κύριε Υφυπουργέ. Πώς διαµορφώνονται οι τιµές; Γιατί
πρόκειται για παραµύθι, ότι δήθεν θα πέσουν οι τιµές! Οι τιµές
για την εργοδοσία διαµορφώνονται µονάχα, από το εργατικό κό-
στος, γιατί οι τιµές για τις πρώτες ύλες είναι αδιαπραγµάτευτες,
το ποσοστό του κέρδους επίσης το θεωρούν ιερό και απαραβία-
στο, άρα λοιπόν και πάλι τη νύφη θα την πληρώσουν οι εργαζό-
µενοι.
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Για εµάς λοιπόν, αυτή η πολιτική είναι βαθιά αντιλαϊκή, µας
οδηγεί πίσω και δικαιολογηµένα το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλά-
δας συστρατεύεται µε τους εργαζόµενους, προκειµένου να την
αποκρούσουµε και να αντεπιτεθούµε σε αυτές τις πολιτικές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Μαυρίκο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτρουµάνης, να δευτερολογήσει και να απαντήσει στα
ερωτήµατα του κ. Μαυρίκου για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, είναι αλήθεια ότι και εµείς έχουµε την ίδια
αγωνία µε εσάς για το ενδεχόµενο αύξησης της ανεργίας µέσα
σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία. Κάθε απόλυση είναι ένα ιδιαίτερα
αρνητικό γεγονός για τον ίδιο τον εργαζόµενο πρώτα και συνο-
λικά, όµως, για την κοινωνία µας, συνολικά για την οικονοµία µας
και την προοπτική της χώρας µας.

Όµως, οι απολύσεις που γίνονται στην όποια επιχείρηση δεν
µπορεί να χρεώνονται στην Κυβέρνηση, δεν είναι µε την ανοχή
της Κυβέρνησης, δεν είναι µε την ενθάρρυνση της Κυβέρνησης.
Αντίθετα, σε ότι µας αφορά, αυτές οι απολύσεις κινητοποιούν
την Κυβέρνηση και είµαστε πάντα δίπλα στους εργαζόµενους
όταν έχουµε τέτοια φαινόµενα µε όποια µέτρα έχουµε στη διά-
θεσή µας και όποιες δυνατότητες έχουµε.

Οι τριµερείς συναντήσεις - συµφωνίες που έχουν γίνει την τε-
λευταία περίοδο -και πολλές από αυτές είχαν θετικό αποτέλε-
σµα- έχουν ένα ρεκόρ, θα έλεγα, σε σχέση µε τα προηγούµενα
χρόνια. ∆εν υπάρχει περίπτωση, δεν υπάρχει καµµία απόλυση
εργαζόµενου που να µην ενδιαφέρθηκε το Υπουργείο, να µην
υπήρξε κάλυψη από τον ΟΑΕ∆, δεν υπάρχει σωµατείο ή οµο-
σπονδία που κατήγγειλε τέτοια φαινόµενα και δεν βρέθηκαν οι
αρµόδιες υπηρεσίες στο πλευρό αυτών των οµάδων των εργα-
ζοµένων. ∆εν υπάρχει εργαζόµενος που να απολύθηκε και να µην
καλύφθηκε στο µέτρο του δυνατού, βέβαια, πάντοτε από τον
ΟΑΕ∆ για τις παροχές που προβλέπει αυτός ο οργανισµός.

Η απώλεια θέσεων εργασίας και εδώ πρέπει να βάλουµε τις
πραγµατικές διαστάσεις στο πρόβληµα, γιατί δεν είναι µόνο
αυτοί οι εργαζόµενοι - ξέρετε πολύ καλά ότι σε πολλές περιοχές
της Ελλάδας η ανεργία έχει αυξηθεί σηµαντικά - και η αύξηση

του ποσοστού ανεργίας είναι µια σκληρή πραγµατικότητα που
καλούµαστε να αντιµετωπίσουµε µε µέτρα και συγκεκριµένες πο-
λιτικές.

∆εν σηµαίνει ότι µε τα µέχρι σήµερα µέτρα και τις πολιτικές
µπορούµε να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα. Θέλουµε και άλλα
µέτρα και άλλες πολιτικές και προπαντός θέλουµε να ξεπεραστεί
το πρόβληµα της κρίσης για να µπορέσουν να δηµιουργηθούν
περισσότερες θέσεις εργασίας.

Τέτοια, πάντως, µέτρα έχουµε ήδη σε εφαρµογή, έχουµε ενι-
σχύσει σηµαντικά από τη µια µεριά τους µηχανισµούς ελέγχου,
προκειµένου, όπως είπα, να είµαστε δίπλα στον εργαζόµενο, να
µην καταστρατηγείται η νοµοθεσία. Έχουµε ξεκινήσει ήδη τέσ-
σερα προγράµµατα από την προηγούµενη εβδοµάδα για τη δη-
µιουργία νέων θέσεων εργασίας, αλλά και την παροχή βοήθειας,
έτσι ώστε να µπορέσουν να διατηρηθούν σε ορισµένες επιχει-
ρήσεις οι υφιστάµενες θέσεις εργασίας. Ενεργοποιούµε όλα τα
προγράµµατα τα οποία χρηµατοδοτούνται από κοινοτικούς πό-
ρους, έτσι ώστε να υπάρξει η µεγαλύτερη δυνατή απορροφητι-
κότητα.

Για την Κυβέρνηση αποτελεί πρώτη προτεραιότητα η αντιµε-
τώπιση του µεγάλου προβλήµατος της ανεργίας, αλλά και η προ-
στασία των εργαζοµένων. Γι’ αυτό στο νοµοσχέδιο που αύριο
εισάγεται για συζήτηση στην αρµόδια επιτροπή, θα δείτε ρυθµί-
σεις που ενισχύουν το πλαίσιο προστασίας των εργαζοµένων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής σαράντα µαθητές και µαθήτριες
και δύο εκπαιδευτικοί του Τρίτου Τµήµατος από το 4ο Γυµνάσιο
Κατερίνης Πιερίας.

Η Βουλή του καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµ. 24/20/25-2-2010 επερώτηση των
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.κ. Ελευθερίου Αυγενάκη,
Θεόδωρου Καράογλου, Ευστάθιου Κωνσταντινίδη, Νικολάου Πα-
ναγιωτόπουλου, Μαρίας Κόλλια-Τσαρουχά, Σάββα Αναστασιάδη,
Μιχαήλ Παπαδοπούλου, Ευάγγελου Αντώναρου, Κωνσταντίνου
Τσιάρα, Κωνσταντίνου Παπασιώζου, Ιωάννη Ανδριανού, Χρήστου
Σταϊκούρα. Τσαµπίκας Ιατρίδη, Κωνσταντίνου Καραγκούνη, ∆η-
µητρίου Τσουµάνη, Σπυρίδωνος Γαληνού, Νικολάου Καντερέ,
Θεόφιλου Λεονταρίδη, Αναστάσιου Καρυπίδη, Ευριπίδη Στυλια-
νίδη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε τις Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας και
τα φωτοβολταϊκά συστήµατα.

Κατά τη συζήτηση της επερώτησης αυτής σχετικά µε τις Ανα-
νεώσιµες Πηγές Ενέργειας και τα φωτοβολταϊκά συστήµατα, ο
Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς ορίζει Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπο την
Βουλευτή κ. Ηρώ ∆ιώτη.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής κ. Ελευθέριος
Αυγενάκης για δέκα λεπτά.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η περιβαλλο-

ντική ανταγωνιστικότητα, αποτελεί µεγάλη πρόκληση και για την
ελληνική οικονοµία, καθώς ο τοµέας του περιβάλλοντος και οι
σχετικές τεχνολογίες του προσφέρουν κερδοφόρες επιχειρηµα-
τικές ευκαιρίες που, εκτός των άλλων, θα τονώσουν την απα-
σχόληση. Κλάδοι, όπως αυτός της εξοικονόµησης ενέργειας, των
Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, της διαχείρισης απορριµµάτων,
των βιολογικών καθαρισµών, της περιβαλλοντικής αποκατάστα-
σης µπορούν να προσφέρουν πολλά στην οικονοµική δραστη-
ριότητα και να αξιοποιήσουν τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της
χώρας µας.

Εποµένως, κάθε κυβέρνηση οφείλει να αναλαµβάνει συγκε-
κριµένες πρωτοβουλίες που ενισχύουν την ανάπτυξη των Ανα-
νεώσιµων Πηγών Ενέργειας. Σε αυτό ακριβώς αποσκοπούσε και
η από µέρους µας θέσπιση του ν.3468/2006, ο οποίος δηµιούρ-
γησε το κατάλληλο θεσµικό πλαίσιο για την παραγωγή ενέρ-
γειας από φωτοβολταϊκούς σταθµούς, ενώ η ύπαρξη του
επενδυτικού ενδιαφέροντος ξεπέρασε κάθε προσδοκία.

Ενδεικτικά αναφέρω, κύριε Υπουργέ, ότι µόνο στην περιοχή
της Κρήτης υπήρξαν περίπου επτά χιλιάδες επενδυτές που εν-
διαφέρθηκαν για επενδύσεις στον τοµέα αυτόν.

Επίπροσθέτως ένα µόλις χρόνο πριν ψηφίστηκε ο ν.3734/2009
για την τιµολόγηση της ενέργειας των φωτοβολταϊκών συστη-
µάτων, ο οποίος µάλιστα προβλέπει και τη σταδιακή µείωση της
τιµής.

Αντιθέτως, εσείς κύριε Υπουργέ, παρά τις εξαγγελίες σας ότι
υποστηρίζετε την «πράσινη» ανάπτυξη, δεν έχετε λάβει κανένα
ουσιαστικό µέτρο για την προώθηση των επενδύσεων στον
τοµέα των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας.

Ακόµα και για το «πράσινο» ταµείο που υλοποιείται µε το σχέ-
διο νόµου για τους ηµιυπαίθριους χώρος, δεν έχετε κάνει ακόµη
νοµοθετική ρύθµιση. ∆ηλαδή, δεν έχετε ακόµη ξεκαθαρίσει πώς
θα λειτουργεί, µε ποια δοµή, µε ποια διοίκηση, από ποιόν θα ορί-
ζεται αυτή η διοίκηση. ∆ηλαδή, πρώτα µας λέτε και µας καλείτε
να ψηφίσουµε του ηµιυπαίθριους, ώστε τα έσοδα από τις δηλώ-
σεις να πάνε στο «πράσινο» ταµείο και µετά µας λέτε ότι θα µας
φέρετε σχετική ρύθµιση για να δούµε πώς θα λειτουργήσει. Με
λίγα λόγια µας λέτε να υπερψηφίσουµε κάτι, που η νοµική υπό-
σταση του οποίου δεν υπάρχει ακόµα. Αυτό νοµίζω ότι το κατα-
λαβαίνουµε όλοι και είναι πρωτάκουστο.

Επιστρέφω, όµως, στο σχέδιο νόµου «Επιτάχυνση της ανά-
πτυξης των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας για την αντιµετώπιση
της κλιµατικής αλλαγής», τους βασικούς άξονες του οποίου δώ-
σατε στη δηµοσιότητα. Κρίνω, λοιπόν, ότι αυτό σαφώς βλάπτει
τις επενδύσεις στον τοµέα των φωτοβολταϊκών συστηµάτων. Ει-
δικότερα και παρά τις διαβεβαιώσεις από πλευράς του Υπουρ-

γού Περιβάλλοντος ότι µε τις προηγούµενες ρυθµίσεις µπαίνουν
οι βάσεις, όπως είπε, για την ταχεία και ορθολογική ανάπτυξη
των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέργειας, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
αιφνιδιάζει για ακόµη µια φορά κυριολεκτικά την αγορά και προ-
τείνει µείωση κατά 20% έως 30% στις τιµές πώλησης της παρα-
γόµενης από φωτοβολταϊκά ηλεκτρικής ενέργειας.

Στο σηµείο αυτό, υπογραµµίζω ότι οι φορείς της αγοράς αντέ-
δρασαν έντονα στη συγκεκριµένη απόφαση, καθώς θα υποστούν
σηµαντική οικονοµική βλάβη, ενώ έχουν ξεπεράσει τις κωλυ-
σιεργίες της γραφειοκρατίας περίπου τριών ετών, από το 2007,
πληρώνοντας µάλιστα ένα τεράστιο κόστος για τη δηµιουργία
εταιρείας, µελέτες για αίτηση εξαίρεσης, περιβαλλοντικής ηλε-
κτροµηχανικής µελέτης, ενοίκια γραφείων ή αγορά οικοπέδων,
λογιστές, έχοντας σπαταλήσει χιλιάδες εργατοώρες διεκπεραι-
ώνοντας τις σχετικές διαδικασίες σε πολεοδοµίες, δασαρχεία,
επιτροπές νοµαρχιών, αρχαιολογίες, ΡΑΕ, ∆ΕΗ, ∆ΕΣΜΗΕ, εφο-
ρίες, υποθηκοφυλακεία.

Πέραν τούτου, οι οικονοµοτεχνικές µελέτες που έχουν ήδη κα-
τατεθεί έχουν κριθεί βιώσιµες µε βάση την τιµή 0,5 ευρώ ανά κι-
λοβατώρα και όχι µε τη µειωµένη τιµή που αφήσατε µέσω
διαρροών να εµφανιστεί στον Τύπο.

∆εδοµένο είναι, επίσης, ότι εάν ψηφιστεί η συγκεκριµένη διά-
ταξη, το αποτέλεσµα θα είναι να δηµιουργηθεί ένα µονοπώλιο
τεσσάρων-πέντε εταιρειών που θα έχουν δύο επιλογές. Ή να τις
πουλήσουν οι µέχρι σήµερα αδειούχοι σε µεγάλες επιχειρήσεις
ενέργειας ή να µην τις υλοποιήσουν καθόλου.

Ταυτόχρονα, δεν ήταν και λίγοι οι επενδυτές που υποστήρι-
ξαν, ότι πίσω από την εν λόγων απόφαση, αποκρύπτεται η πρό-
θεσή σας να προστεθούν άλλες µορφές ΑΠΕ σε βάρος των
φωτοβολταϊκών.

Σας καλώ λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να διαψεύσετε αυτές τις
φήµες ή να τις επιβεβαιώσετε. Εξηγήστε µας λοιπόν, τη σκοπι-
µότητα της πρωτοβουλίας, την ίδια περίοδο να µειώνετε την επι-
δοτούµενη τιµή αγοράς ενέργειας από φωτοβολταϊκά και
ταυτόχρονα να αυξάνετε κατά 7 ευρώ ανά µεγαβατόρα την τιµή
αγοράς ενέργειας από άλλες µορφές ΑΠΕ για παράδειγµα, βιο-
µάζα, γεωθερµία κ.λπ..

∆εν είναι θεµιτός στόχος η ανάπτυξη όλων των µορφών ενέρ-
γειας ΑΠΕ, κύριε Υπουργέ; Ελπίζω να έχετε να πείτε κάτι επ’
αυτού. Το σχέδιο νόµου που διαρρεύσατε στον κυριακάτικο Τύπο
και που εµείς θα ενηµερωθούµε ως Επιτροπή Παραγωγής και
Εµπορίου την επόµενη εβδοµάδα, δεν µας απαντά δεν µας ξε-
καθαρίζει και κυρίως δεν µας ικανοποιεί.

Επιπρόσθετο πρόβληµα που χρήζει άµεσης αντιµετώπισης,
είναι ότι ακόµη και σήµερα, δεν έχουν δοθεί άδειες παραγωγής
και εξαιρέσεις για αιτήσεις που έχουν υποβληθεί στη ΡΑΕ από
τον Ιούνιο του 2007 και µετά, οι οποίες έχουν υποβληθεί µε το κα-
θεστώς του ν.3468/2006 και για τις οποίες ο ν.3734/2009 προ-
βλέπει ειδικό χρονοδιάγραµµα αξιολόγησης, το οποίο φυσικά
δεν έχει τηρηθεί. Πότε θα εγκριθούν επιτέλους αυτές οι άδειες,
κύριε Υπουργέ;

Ακόµα και σήµερα η υποστηρικτική της «πράσινης» ανάπτυ-
ξης, πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, δεν κινείται προς την κα-
τεύθυνση της επίλυσης των γραφειοκρατικών αγκυλώσεων, στις
διαδικασίες αξιολόγησης, αλλά αντίθετα προτείνει τη µείωση των
τιµών της αγοράς ενέργειας από φωτοβολταίκά.

Εξίσου σηµαντικό είναι και παρακαλώ να µας απαντήσετε, εάν
έχετε λάβει υπ’ όψιν σας, για την προώθηση των ρυθµίσεων για
τις ΑΠΕ, τις θέσεις και τα αιτήµατα των φορέων της αγοράς,
όπως για παράδειγµα του Πανελλήνιου Συνδέσµου Επενδυτών
Φωτοβολταϊκών ή του Συνδέσµου Εταιριών Φωτοβολταϊκών.

∆εδοµένου ότι έχετε συναντηθεί µαζί τους, ποιες συγκεκριµέ-
νες θέσεις των φορέων της αγοράς υιοθετήσατε και ποια συ-
γκεκριµένα αιτήµατα ικανοποιήσατε; Σας το ρωτάω αυτό, γιατί
είµαι σίγουρος ότι ούτε τα αιτήµατα ούτε τις θέσεις των φορέων
της αγοράς έχετε εισακούσει. Και αυτό άλλωστε διαβεβαιώνεται
και από το περιεχόµενο του σχεδίου νόµου που διαβάζουµε από
τις εφηµερίδες. Περιµένουµε όµως, να έρθει και επισήµως στη
Βουλή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε κάθε περίπτωση νοµίζω πως
κατανοούµε όλοι µας, πόσο επιτακτική είναι η ανάγκη να ενισχύ-
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σουµε την ανάπτυξη του τοµέα των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέρ-
γειας, µε συγκεκριµένες παρεµβάσεις, που θα επιφέρουν απτά
αποτελέσµατα.

Ως εκ τούτου, και στο πλαίσιο προώθησης του σχεδίου νόµου:
«Επιτάχυνση της ανάπτυξης» των Ανανεώσιµων Πηγών Ενέρ-
γειας για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής, επιτρέψτε
µου να σας διατυπώσω συγκεκριµένες προτάσεις που χρήζουν
την εξέταση σας και -κατά τη γνώµη µου- την ενσωµάτωσή τους
στο όποιο σχέδιο νόµου φέρετε την επόµενη, µεθεπόµενη εβδο-
µάδα.

Επισηµαίνω λοιπόν, την ανάγκη, πρώτον: ∆έσµευση συγκεκρι-
µένων πόρων, για την ουσιαστική προώθηση της «πράσινης» ανά-
πτυξης και των επενδύσεων στον τοµέα των φωτοβολταϊκών.

∆εύτερον: Επανεξέταση και αναθεώρηση της απόφασης για
τη µείωση κατά 20%-30% των τιµών πώλησης της παραγόµενης
από φωτοβολταϊκά ηλεκτρικής ενέργειας, η οποία και συνεπά-
γεται σηµαντική µείωση του οικονοµικού οφέλους των επενδυ-
τών που δραστηριοποιούνται στον τοµέα, ενώ δεδοµένο είναι ότι
οποιαδήποτε αλλαγή στην τιµολόγηση δεν θα πρέπει να αιφνι-
διάζει την αγορά.

Τρίτον: Άµεση υπογραφή των συµβάσεων αγοραπωλησίας των
επενδυτών µε τη ∆.Ε.Η. που έχουν συνταχθεί κατά τις ρυθµίσεις
του νόµου 3468/2006. Κρίσιµο είναι να υπογραφούν οι συµβά-
σεις, µε βάση την προβλεπόµενη τιµή πώλησης της παραγόµε-
νης από φωτοβολταϊκά ηλεκτρικής ενέργειας και όχι βάσει
κατώτερης, που πιθανόν να προκύψει κατόπιν.

Τέταρτον: Χορήγηση των αδειών παραγωγής και εξαίρεσης
για αιτήσεις που έχουν υποβληθεί στη ΡΑΕ από τον Ιούνιο του
2007 και µετά, οι οποίες είχαν υποβληθεί µε το καθεστώς του
νόµου 3468/2006 και για τις οποίες ο νόµος 3734/2009 προβλέ-
πει ειδικό χρονοδιάγραµµα αξιολόγησής τους, το οποίο δεν είχε
τηρηθεί. Πότε θα εγκριθούν τα κατατεθειµένα επενδυτικά σχέ-
δια που εκκρεµούν, κύριε Υπουργέ;

Πέµπτον: ∆ιεκπεραίωση των τροποποιητικών εγκρίσεων που
ζητούνται από τη ΡΑΕ. Κρίσιµο είναι οι επενδυτές, να εξασφαλί-
σουν την τιµή πώλησης ηλεκτρικού ρεύµατος, όπως αυτή ισχύει
µέχρι τον Αύγουστο του 2010 και βάσει της οποίας έχουν κάνει
τον υπολογισµό της βιωσιµότητας της επένδυσής τους.

Έκτον: Απλοποίηση των γραφειοκρατικών διαδικασιών για την
έγκριση των περιβαλλοντικών όρων, όπου αυτοί χρειάζονται και
αν κάποιος έχει την άδεια εξαίρεσης, αλλά και για την έκδοση
των εργασιών µικρής κλίµακας από τις αρµόδιες πολεοδοµίες,
οι οποίες είναι απαραίτητες για την υπογραφή της σύµβασης
αγοραπωλησίας µε τη ∆ΕΗ και ∆ΕΣΜΗΕ. Σε γενικότερα επίπεδο
είναι κρίσιµο να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα γραφειοκρα-
τίας και να απλοποιηθούν οι σχετικές διαδικασίες.

Και έβδοµο: Άµεση ενεργοποίηση του αναπτυξιακού νόµου,
µε αύξηση του ποσοστού επιχορήγησης για επενδύσεις στον
τοµέα των φωτοβολταϊκών. Γεγονός είναι ότι οι επενδυτές έκα-
ναν τον προγραµµατισµό των επενδύσεών τους από το 2006 µε
καθεστώς του αναπτυξιακού, ως είχε, και δεν έχουν υλοποιήσει
τις επενδύσεις τους µε υπαιτιότητα των γραφειοκρατικών κωλυ-
µάτων.

Βέβαια, καλείστε ως Κυβέρνηση να µας απαντήσετε επιτέ-
λους, πότε θα γίνει η αξιολόγηση των επενδύσεων φωτοβολταϊ-
κών έργων, που έχουν ήδη κατατεθεί και περιµένουν την
αξιολόγησή τους στο Υπουργείο Οικονοµικών. Παρ’ όλο που η
κ. Κατσέλη είπε ότι εντός διµήνου θα έχουν ολοκληρωθεί, κάτι
τέτοιο δεν έχει συµβεί.

Αναφορικά µε το νέο αναπτυξιακό νόµο, µπορείτε να µας απα-
ντήσετε µε σαφήνεια, πότε θα ενεργοποιηθεί και ποιο θα είναι το
ποσοστό επιδότησης στις σχετικές επενδύσεις µε τις Ανανεώσι-
µες Πηγές Ενέργειας; Έχετε κάνει αλήθεια κάποια συνεννόηση
µε την κ. Κατσέλη; Και αν ναι, ποια;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, πιστεύοντας ότι σε κάθε περί-
πτωση οι έως σήµερα κενού περιεχοµένου δηλώσεις σας περί
«πράσινης» ανάπτυξης, πρέπει επιτέλους µετά από επτά µήνες
διακυβέρνησης, να πάρουν σάρκα και οστά.

Αναµένω τις απαντήσεις σας επί των προτάσεων και βεβαίως

των υπολοίπων που θα τεθούν από τους συναδέλφους Βουλευ-
τές που θα πάρουν το λόγο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Αυγενάκη.
Το λόγο έχει ο δεύτερος εκ των επερωτώντων Βουλευτών ο κ.

Ευάγγελος Αντώναρος για πέντε λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΝΤΩΝΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάθε µέρα που περνά, η Κυ-

βέρνηση του ΠΑ.ΣΟ.Κ. µε πράξεις και παραλείψεις της, αποδει-
κνύει πως πίσω από τις µεγαλόστοµες διακηρύξεις της, πίσω από
τα µεγάλα ωραία λόγια δεν έχει πολιτική.

Σχετικά µε τις υποσχέσεις που µοιράζατε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ,
απλόχερα πριν από έξι µήνες, όταν τάζατε τα πάντα στους πά-
ντες, όταν δεσµευόσασταν για λύσεις σε όλα, όταν λέγατε –όπως
έλεγε ο σηµερινός Πρωθυπουργός- πως χρήµατα υπάρχουν, σή-
µερα κάνετε πίσω σε όλα!

Ως εδώ, η επίκληση της άγνοιας σας, για την κατάσταση στην
οικονοµία. Γνωρίζατε τα πάντα. Κάθε µέρα που έρχεται, έρχεται
και µια επιβεβαίωση είτε από κάποιο Υπουργό της σηµερινής Κυ-
βέρνησης είτε από κάποιο σηµαντικό κυβερνητικό στέλεχος. Εί-
χατε πλήρη εικόνα. Απλώς, κρύψατε επιµελώς την αλήθεια από
τους Έλληνες πολίτες.

Αυτή τη στιγµή, βρίσκεστε πραγµατικά µπροστά σε µια νέα
πραγµατικότητα. Πρέπει να αιτιολογήστε την ανακολουθία σας,
την αναξιοπιστίας σας. Να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα. Να
βρείτε πειστικά επιχειρήµατα για το γεγονός ότι παγώνετε και
θέτετε εκτός ισχύος τις προεκλογικές εξαγγελίες και δεσµεύσεις
σας.

Όσο δεν λέτε την πραγµατική αλήθεια, όσο δεν παίρνετε απο-
φάσεις συγκεκριµένες και εµµένετε στα µισόλογα, συµβαίνει
αυτό που συνέβη ξανά και σήµερα: Τα περίφηµα spreads που
µπήκαν στην καθοµιλουµένη του Έλληνα πολίτη, παίρνουν το
δρόµο για την ανηφόρα. Σήµερα, σηµειώθηκε καινούργιο ρεκόρ.

Και πρέπει να το κάνετε αυτό, γιατί σήµερα η πραγµατικότητα,
όσο και αν δεν σας αρέσει, είναι άλλη, είναι διαφορετική. Οι υπο-
σχέσεις σας για πράσινη ανάπτυξη και δηµιουργία χιλιάδων νέων
πράσινων –λέγατε- θέσεων εργασίας µπήκαν στον πάγο.

Η Κυβέρνηση, λέει τι σκοπεύει να κάνει, αλλά δεν πράττει. ∆εν
προχωρά παραπέρα σε δράσεις και µε µεγαλύτερη χρονική διάρ-
κεια και σε δράσεις, οι οποίες απευθύνονται σε περισσότερους
δικαιούχους.

Θα σας πω κάτι απλό: Υπολογίζεται ότι από όλα τα προγράµ-
µατα αυτά τα οποία εσείς προαναγγείλατε, µεταξύ των οποίων
και το «Εξοικονόµηση Κατοίκων» το εφαρµόζεται και καλά-κά-
νετε και το προχωράτε, δικό µας είναι, όµως εµείς το είχαµε
βάλει µπροστά, µένουν εκτός περίπου τέσσερα εκατοµµύρια κα-
τοικίες, που δεν διαθέτουν καν θερµοµόνωση.

∆εν θα έπρεπε να κάνετε µία µεγαλύτερη κινητροδότηση; Να
δώσετε σε εκείνους που ενδιαφέρονται κίνητρα, που δεν κοστί-
ζουν και πολλά στον ελληνικό προϋπολογισµό, στο χειµαζόµενο
προϋπολογισµό του ελληνικού δηµοσίου; ∆εν το κάνετε.

Η Κυβέρνηση οφείλει να αντιληφθεί ότι ειδικά σήµερα, σε συν-
θήκες σοβαρής οικονοµικής κρίσης, βαθιάς ύφεσης και επερχό-
µενης, όπως λέει ο αρµόδιος Υπουργός κ. Λοβέρδος, έκρηξη της
ανεργίας, απαιτούνται ακόµη πιο ολοκληρωµένα µέτρα, ακόµη
γενναιότερες πολιτικές και δράσεις προς την κατεύθυνση εφαρ-
µογής ενός νέου µοντέλου αειφόρου ανάπτυξης. Γιατί το κλειδί
σήµερα είναι δύο λέξεις: Ανάπτυξη και ανταγωνιστικότητα. Και
βεβαίως, αυτό ισχύει πολύ περισσότερο σε τοµείς, όπου η φύση
έχει προικίσει την Ελλάδα, τη χώρα µας, µε τεράστια κοιτάσµατα
και ανεξάντλητα αποθέµατα ανανεώσιµων πηγών ενέργειας.

Να σας θυµίσω ότι η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε
Πρωθυπουργό τον Κώστα Καραµανλή εργάστηκε µε σηµαντικά
αποτελέσµατα και για τη χώρα και για τους Έλληνες πολίτες,
προκειµένου να εκπληρωθεί ένας διπλός στόχος. Πρώτον, να
διασφαλιστεί η ενεργειακή επάρκεια αλλά και να ενταχθούν οι
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας στο ενεργειακό µας ισοζύγιο.

Θυµίζω ότι µία από τις πολλές καίριες µεταρρυθµιστικές µας
πρωτοβουλίες ήταν το ειδικό χωροταξικό πλαίσιο για τις ανανε-
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ώσιµες πηγές ενέργειας, µε ένα συγκεκριµένο και πολύ ουσια-
στικό στόχο. Να γνωρίζει κάθε υποψήφιος επενδυτής, κάθε επι-
χείρηση, κάθε Οργανισµός Τοπικής Αυτοδιοίκησης σε τι µπορεί
να επενδύσει, πού και πώς ακριβώς.

Ερχόµενος στην καρδιά της σηµερινής επίκαιρης ερώτησης,
θυµίζω το ν. 3468/2006, µε τον οποίο δηµιουργήσαµε το κατάλ-
ληλο και απαραίτητο θεσµικό πλαίσιο για την παραγωγή ενέρ-
γειας από φωτοβολταϊκούς σταθµούς. Είναι ένας νόµος που
κινητοποίησε χιλιάδες ενδιαφερόµενους επενδυτές σε όλη τη
χώρα. Περιµένουν. Τους καθυστερείτε. ∆εν γίνεται τίποτα. Πολ-
λοί απ’ αυτούς έχουν ξεπεράσει τις δυσκολίες που υπάρχουν
ακόµη µέσα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, τη γραφειοκρατία και όλα τα
άλλα τα σχετικά και λείπουν οι καθαρές κουβέντες. Αυτές είναι
απαραίτητες. ∆ώστε πειστικές απαντήσεις. Όχι λόγια. Έργα
χρειάζεται ο τόπος. ∆εν χρειάζεται να πάµε άλλο πίσω. Μην ισο-
πεδώνετε ό,τι βρήκατε.

Το τίµηµα για τη χώρα, ειδικά σήµερα, είναι τέτοιο που δεν
µπορεί να το σηκώσει άλλο. Αν διδαχθήκατε κάτι απ’ αυτούς τους
έξι µήνες, είναι ότι η ισοπέδωση δεν βοηθά. Η αναβλητικότητα
και οι παλινδροµήσεις έχουν κόστος. Χτίστε πάνω στα πολλά και
σηµαντικά που µόνοι µας πετύχαµε, χωρίς τη δική σας συναί-
νεση. Σας υπενθυµίζω πως λέγατε όχι σε όλα. Εκµεταλλευτείτε
την τύχη να έχετε απέναντί σας µία Αντιπολίτευση µε κριτική διά-
θεση αλλά υπεύθυνη στάση. Αυστηρή Αντιπολίτευση αλλά όχι
ισοπεδωτική. Έτοιµη να στηρίξει πολιτικές που χρειάζεται ο
τόπος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Αντώναρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-

πος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής Σπύ-
ρος ορίζει, κατά τη συζήτηση της σηµερινής επερώτησης, ως
Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του κόµµατος το Βουλευτή κ. Ιω-
άννη Ζιώγα.

Το λόγο έχει τώρα ο τρίτος εκ των ερωτώντων Βουλευτών κ.
Ευστάθιος Κωνσταντινίδης για πέντε λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τους νόµους

3468/2006 και 3734/2009, θεσπίστηκε το πλαίσιο για την παρα-
γωγή ενέργειας από φωτοβολταϊκούς σταθµούς και καθορίστηκε
η τιµολόγηση της ενέργειας από φωτοβολταϊκά συστήµατα µε
προβλεπόµενη µάλιστα τη σταδιακή µείωση της τιµής.

Η χρήση και η εφαρµογή των φωτοβολταϊκών συστηµάτων
έχει πολλαπλά οφέλη και το καταλαβαίνουµε όλοι. Συµβάλλουν
αποτελεσµατικά στο δεσµευτικό στόχο που έχει θέσει η Ευρω-
παϊκή Ένωση για συµµετοχή 20% των ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας στην παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας. ∆ίνουν ώθηση στην
επιχειρηµατικότητα. ∆ηµιουργούν νέες θέσεις εργασίας. Προ-
σφέρουν στην προστασία του περιβάλλοντος. Παρέχουν φθηνή
ενέργεια. Αξιοποιούν τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα που έχει ο
τόπος µας, η πατρίδα µας.

Με όλα αυτά τα δεδοµένα και σε συνδυασµό µε την επαγγελ-
λόµενη πράσινη ανάπτυξη, θα περίµενε κανένας η Κυβέρνηση,
τηρώντας τις υποσχέσεις και τις δεσµεύσεις, να προωθήσει τά-
χιστα πρωτοβουλίες και µέτρα, ώστε να προωθηθούν οι επενδύ-
σεις στις ανανεώσιµες πηγές. Αντ’ αυτού, έξι µήνες µετά, φέρνει
για διαβούλευση το σχέδιο νόµου µε διαδικασία εξπρές –µόνο
τέσσερις εργάσιµες ηµέρες- το οποίο δεν ήταν και δεν είναι ευ-
νοϊκό για επενδύσεις στα φωτοβολταϊκά συστήµατα.

Αναλυτικότερα: Αυξάνει την επιδοτούµενη τιµή αγοράς ενέρ-
γειας από ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, ενώ την µειώνει από τα
φωτοβολταϊκά. Προτείνει –και αυτό από διαρροές λέγεται ότι το
έχει πάρει πίσω, ευελπιστούµε ότι θα δούµε να το παίρνετε πίσω-
µείωση 20% µε 30% της τιµής πώλησης ηλεκτρικής ενέργειας
από φωτοβολταϊκά. Ταυτοχρόνως πάγωσε τον αναπτυξιακό
νόµο, µε αποτέλεσµα να παγώσουν και οι επενδύσεις.

Τελικά, καταφέρατε, κύριε Υπουργέ, να αποθαρρύνετε τους
υποψήφιους επενδυτές στα φωτοβολταϊκά, ενώ σε αυτούς που
έχουν ήδη ξεκινήσει τις διαδικασίες και έχουν δαπανήσει χρή-
µατα, τους δίνετε ένα καίριο οικονοµικό χτύπηµα.

Πρέπει να ξεκαθαρίσετε, κύριε Υπουργέ, ποιες είναι οι πραγ-
µατικές σας προθέσεις. Θέλετε ή δεν θέλετε την ανάπτυξη των
φωτοβολταϊκών; Γιατί µε την τακτική που ακολουθείτε, τα απα-
ξιώνετε και το χειρότερο είναι ότι την πολιτικής σας καλούνται
να την πληρώσουν οι επενδυτές που ανοίχτηκαν οικονοµικά, ξε-
κίνησαν διαδικασίες, έχοντας υπ’ όψιν τους ισχύοντες νόµους και
τις διατάξεις, τους οποίους επιθυµείτε εν µία νυκτί να καταργή-
σετε. Και δεν παίρνετε και καµµία µέριµνα γι’ αυτούς που ζηµιώ-
νονται οικονοµικά.

Επίσης, καταφέρνετε να εξαναγκάζετε, µε τις µειώσεις τιµών,
τους µικροεπενδυτές, να πουλήσουν σε µεγάλες εταιρείες, διότι
η επένδυσή τους γίνεται πλέον ασύµφορη για τα µικρά οικονο-
µικά µεγέθη. Έτσι θα καταφέρετε να επιβιώσουν µόνο οι οικο-
νοµικοί κολοσσοί και να δηµιουργήσουν µονοπώλιο εις βάρος
των πολλών επιχειρηµατιών. Αυτό είναι ένα σοσιαλιστικό επί-
τευγµα, µπορώ να πω!

Κύριε Υπουργέ, εγώ θα σας ζητήσω να ξεκαθαρίσετε τις θέ-
σεις σας και να τις επανεξετάσετε. Να αποκαταστήσετε τις αδι-
κίες και τις στρεβλώσεις που πάνε να δηµιουργηθούν. Να
διασώσετε την αξιοπιστία του κράτους έναντι στους επενδυτές
που θίγονται.

Κλείνοντας, θα ήθελα να αναφέρω ένα παράδειγµα υποδειγ-
µατικής επένδυσης φωτοβολταϊκού στο Νοµό Φλώρινας που έχει
καταφέρει να βρίσκεται στην ένατη θέση σε απόδοση, αναλογικά
πάντα µε το µέγεθός τους, στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό το ανα-
φέρω για να αναδείξω την προοπτική την οποία οφείλουµε να
βλέπουµε, να προτάσσουµε και να αξιοποιούµε.

Ως επίλογο της τοποθέτησής µου, τονίζω ότι για κάθε ευρώ
που δίνεται για να ενισχυθεί η ηλιακή κιλοβατώρα που παράγε-
ται από φωτοβολταϊκά, η χώρα παίρνει πίσω ως κοινωνικό όφε-
λος 1,2 έως 1,5 ευρώ, χωρίς να υπολογίζουµε στα οφέλη αυτά
την ασφάλεια του εφοδιασµού, τα αναπτυξιακά οφέλη και τις επι-
πλέον θέσεις εργασίας που δεν αφορούν µόνο το εργασιακό δυ-
ναµικό που απαιτείται για τη λειτουργία τους, αλλά και νωρίτερα,
στις επιχειρήσεις εµπορίας, στην εγκατάσταση φωτοβολταϊκών
και στην εργοστασιακή παραγωγή τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Κωνσταντινίδη.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος για πέντε λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Κύριε Υπουργέ, διάγετε ήδη τον έβδοµο µήνα του κυβερνητι-

κού σας βίου και έχετε αρχίσει να αναπτύσσετε µία πολύ δυσά-
ρεστη τάση. Η τάση αυτή είναι η διάσταση των προεκλογικών
σας λόγων από τα µετεκλογικά σας έργα, τις πράξεις. Περιµέ-
νουµε, αλλά δεν βλέπουµε. Ήρθατε προεκλογικά, διά του Πρω-
θυπουργού του ιδίου και κυµατίσατε τη σηµαία της πράσινης
ανάπτυξης. Αυτές τις ηµέρες είχα την ευκαιρία και εγώ να φρε-
σκάρω τις θεωρητικές µου γνώσεις, διαβάζοντας το εγχειρίδιο
που πήρα στο τέλος του χρόνου. Πραγµατικά, πολύ σωστά δεν
θα µπορούσα να διαφωνήσω και δεν νοµίζω ότι διαφωνεί κανέ-
νας σε αυτήν την Αίθουσα µε τη σκοπιµότητα της πράσινης ανά-
πτυξης στη χώρα µας. Μέχρι εκεί, όµως. Στην πράξη πολύ λίγα.

Εµείς έχουµε ακούσει πολλά στο επίπεδο της πράσινης ρητο-
ρικής, αλλά από πράσινη ανάπτυξη, απτές δηλαδή, συγκεκριµέ-
νες, τεκµηριωµένες προτάσεις αναπτυξιακού χαρακτήρα,
καθυστερήσεις και όπου υπάρχουν κάποια ψήγµατα προθέσεων,
αντιφατικά µηνύµατα. Μόνο αυτό βλέπουµε.

Και ειδικότερα εξηγούµαι: Με το ν.3468/2006 προσδιορίστηκε
το θεσµικό πλαίσιο της ανάπτυξης των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας (ΑΠΕ) στη χώρα µας. Με το ν.3734/2009, όπως πολύ
σωστά ακούστηκε, του οποίου είχα την τιµή να είµαι εισηγητής
της κυβερνητικής Πλειοψηφίας τον Ιανουάριο του 2009 σ’ αυτή
εδώ την Αίθουσα, προχωρήσαµε σε µια απλοποίηση των διαδι-
κασιών προώθησης όλων των υφιστάµενων αιτήσεων, πολλές
από τις οποίες βρίσκονταν σε εκκρεµότητες διαφόρων τύπων,
επιταχύνθηκαν οι διαδικασίες, ρυθµίστηκαν µια σειρά από εκ-
κρεµότητες, ιδίως για αιτήσεις χρονίζουσες.

Απλοποιήθηκε, δηλαδή, το πλαίσιο ενσωµάτωσης των αιτή-
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σεων στην αξιολόγηση ως προς την οικονοµική τους βιωσιµό-
τητα και ως προς τη δυνατότητα να µπουν πλέον και στο ανα-
πτυξιακό τοπίο της χώρας. Ο σκοπός, βέβαια, ήταν και είναι η
αύξηση του µεριδίου παραγωγής ενέργειας από τις ανανεώσι-
µες πηγές, ιδίως εν’ όψει του κοινοτικού στόχου της κάλυψης
του 20% της εγχώριας ενέργειας από ανανεώσιµες πηγές µέχρι
το 2020. Ως εκεί καλά.

Στο άρθρο 27Α του ν. 3734/2009, το οποίο φέρει τον τίτλο
«Ρυθµίσεις για φωτοβολταϊκούς σταθµούς», µεταξύ άλλων θε-
σπίστηκε η εξασφάλιση σταθερής και εγγυηµένης τιµής για το
παραγόµενο ρεύµα από φωτοβολταϊκά για περίοδο είκοσι ετών.
Η σκοπιµότητα ήταν προφανής: Η σταθεροποίηση της αγοράς
και η προσέλκυση επενδυτικού ενδιαφέροντος για χάρη της
ασφάλειας συναλλαγών, έτσι ώστε ο επενδυτής στα φωτοβολ-
ταικά συστήµατα να ξέρει ότι έχει να κάνει µε µια εγγυηµένη στα-
θερή τιµή για ένα µεγάλο χρονικό διάστηµα και ανάλογα να
προχωρήσει την επένδυσή του.

Η µείωση της τιµής από φωτοβολταϊκά, που εξαγγέλλεται στη
διαβούλευση του νέου νοµοσχεδίου, αν µη τι άλλο εκπέµπει ένα
πολύ αντιφατικό µήνυµα. Ακόµα και να το πάρετε πίσω, το µή-
νυµα που θα έχει βγει προς τα έξω θα είναι εξόχως αρνητικό.
Στην ουσία λέει στον επενδυτή ότι ο αντισυµβαλλόµενος στο
κράτος είναι αναξιόπιστος συνοµιλητής, διότι για µια ακόµα
φορά οι κανόνες του παιχνιδιού αλλάζουν ενόσω το παιχνίδι είναι
ήδη σε εξέλιξη. Για µια χώρα η οποία γενικά, όχι µόνο στο ζή-
τηµα των φωτοβολταϊκών, υποτίθεται ότι θέλει να προσελκύσει
επενδύσεις σε όλα τα αναπτυξιακά πεδία, τίποτε δεν είναι πιο
αντιφατικό, τίποτε δεν είναι πιο αποθαρρυντικό από µια τέτοια
στάση εκ µέρους της επίσηµης Κυβέρνησης.

Στον ίδιο νόµο µπαίνει και χρονοδιάγραµµα εξέτασης των υφι-
σταµένων αιτήσεων αδειοδότησης. Και µάλιστα το χρονοδιά-
γραµµα ίσως και ατυχώς προσδιορίστηκε µέχρι το ∆εκέµβρη του
2009, δηλαδή το ∆εκέµβρη που µας πέρασε. Ξέρουµε ότι δεν τη-
ρήθηκε, διότι η ΡΑΕ έχει πραγµατικό πρόβληµα στελέχωσης για
να εξετάσει όλες αυτές τις αιτήσεις, που βρίσκονται σε εκκρε-
µότητα. Φανταστείτε, όµως, πόσο πιο µεγάλο θα γίνει αυτό το
πρόβληµα όταν είναι γνωστό ότι σε λίγους µήνες εκπνέει η σύµ-
βαση όλων αυτών των ανθρώπων που εργάζονται για τη Ρυθµι-
στική Αρχή Ενέργειας και έχουν να αξιολογήσουν αυτό το βουνό
των αιτήσεων. Τι θα γίνει από εκεί και πέρα; Ποιοι θα κάνουν τις
αξιολογήσεις; Τι προβλέπετε πάνω σ’ αυτό το θέµα; Αυτά είναι
ζητήµατα για τα οποία πρέπει να πείτε κάτι, να δώσετε κάποιες
εξηγήσεις.

Ξέρετε τι λέει η πιάτσα, κύριε Υπουργέ; Ότι όλη αυτή η ιστο-
ρία γίνεται, διότι από πίσω είναι το λόµπι των αιολικών. Και το λό-
µπι των αιολικών, κάποια εξέχοντα στελέχη του οποίου στελε-
χώνουν και σε συµβουλευτικό ρόλο το Υπουργείο σας, λειτουργεί
έτσι ώστε να µειωθεί, αν θέλετε, η επιρροή των φωτοβολταϊκών
έναντι αυτής των αιολικών.

Με αυτά τα µηνύµατα πραγµατικά νοµίζω ότι εκπέµπετε πολ-
λές αντιφάσεις και δηµιουργείτε πολλές αµφιβολίες ως προς το
κατά πόσο υπάρχει σχέδιο για την πράσινη ανάπτυξη σ’ αυτήν
τη χώρα. Και γενικότερα αν υπάρχει αναπτυξιακό σχέδιο αφήστε
το να ξεδιπλωθεί από την Κυβέρνησή σας, για να µπορούµε να
ατενίζουµε το µέλλον µε περισσότερη αισιοδοξία.

Σας ευχαριστώ. Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Παναγιωτόπουλε.
Το λόγο έχει η κ. Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά για πέντε λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τελικά συµφωνούµε όλοι ότι είναι απαραίτητη

η ενεργοποίηση των µηχανισµών της πολιτείας, ώστε να προχω-
ρήσουν αµέσως οι επενδύσεις για τις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας, ειδικά στην περιφέρεια, ώστε να τονωθεί η ανάπτυξη, να
ενισχυθεί η επιχειρηµατικότητα και να αυξηθεί η απασχόληση.
Αυτόν το στόχο υπηρετούµε µε την κατάθεση και τη συζήτηση
της σηµερινής επίκαιρης επερώτησης.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία ∆ΕΣΜΗΕ οι ανανεώσιµες πηγές έδω-
σαν µόλις το 5% της συνολικής ηλεκτρικής ενέργειας, που κα-
ταναλώθηκε στη χώρα µας. Ενώ θα πρέπει να µην αµφισβητηθεί

ότι το 2009 ήταν η καλύτερη χρονιά στην ιστορία των ανανεώσι-
µων πηγών, µε εξαίρεση βέβαια τα αιολικά πάρκα, που φαίνεται
ότι οι επενδύσεις για αυτά είχαν υποχωρήσει.

Είναι γνωστό ότι ως τις 30 Ιουνίου, βάσει της οδηγίας 28 του
2009 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, οφείλουµε να συντάξουµε
το εθνικό σχέδιο δράσης µας για τις ανανεώσιµες πηγές, στο
οποίο θα πρέπει να καθορίσουµε το συνολικό εθνικό στόχο της
χώρας µας για τα µερίδια της ενέργειας από τις ανανεώσιµες
πηγές, που καταναλώνονται στις µεταφορές, στους τοµείς της
ηλεκτρικής ενέργειας, της θέρµανσης, της ψύξης, κατά το έτος
2020 και θέσαµε ήδη το νέο στόχο του 20%.

Έχει σηµασία, όµως, να δούµε αν οι µέχρι τώρα αποφάσεις
σας, κύριε Υπουργέ, οι πρωτοβουλίες και οι δράσεις της Κυβέρ-
νησής σας συµβάλλουν καθοριστικά στην ενεργοποίηση των µη-
χανισµών για την προώθηση των επενδύσεων των ανανεώσιµων
πηγών και στη συνακόλουθη τροφοδότηση της ανάπτυξης, στην
ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας και την αύξηση της απασχό-
λησης.

Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι η προώθηση των δραστικών µέ-
τρων για την απλοποίηση και η ορθολογικοποίηση της διαδικα-
σίας για την αδειοδότηση των έργων των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας είναι απολύτως αναγκαία. Παρακολουθώντας όλα όσα
διαδραµατίστηκαν, την ανεξήγητη για πολλούς ενέργεια του
Υπουργείου Περιβάλλοντος να θέσει σε ολιγοήµερη διαβού-
λευση –ήδη στηλιτεύθηκε από τους προλαλήσαντες συναδέλ-
φους µου- και τη µείωση της τιµής αποπληρωµής της ενέργειας
από φωτοβολταϊκά, θεωρώ ότι αυτές οι ενέργειες είναι βέβαιο
ότι θα οδηγήσουν στην πόρτα εξόδου τις µεγάλες και σοβαρές
επενδύσεις, που σχεδιάζονται εδώ και χρόνια από ξένες αλλά κυ-
ρίως από ελληνικές επιχειρήσεις.

Να µας απαντήσετε, κύριε Υπουργέ, γιατί η διαδικασία δηµό-
σιας συζήτησης για άλλα νοµοσχέδια έχει διαρκέσει είκοσι µέρες
και µήνες; Και θεωρείτε ότι το τετραήµερο που επιβάλατε δεν
είναι προσχηµατικό ως διαβούλευση;

Η πολλά και συνεχώς υποσχόµενη πράσινη ανάπτυξη, στην
οποία τελικά συµφωνούµε -αλλά πώς το εννοείτε εσείς- και µια
από τις εκφράσεις της που είναι οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας
αποτελεί έναν από τους ελάχιστους εναποµείναντες µοχλούς
ανάπτυξης της χώρας µας, σε µια εποχή που η παγκόσµια κοι-
νωνική και οικονοµική συγκυρία δίνει ιδιαίτερο βάρος σε αυτές
τις επενδύσεις.

Ειδικά δε για τα φωτοβολταϊκά θα πρέπει να τονιστεί και να
γίνει αντιληπτό ότι αφορούν τις λεγόµενες «δηµοκρατικές» ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας, γιατί µπορούν να τις υλοποιήσουν όχι
µόνο οι µεγάλοι επενδυτές, αλλά και οι µικροµεσαίοι. Αυτή η επι-
χειρηµατικότητα αφορά σήµερα χιλιάδες νέες µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις, αποκεντρωµένων επιχειρήσεων και µάλιστα κινεί ένα
πολύ µεγάλο φάσµα επαγγελµάτων στην περιφέρεια σχετικό µε
την κατασκευή και τη συντήρηση των επενδύσεων αυτών, ακόµα
και τις εταιρείες εγχώριων φωτοβολταϊκών, όπως: πάνελ, βάσεις
στήριξης, καλωδίωση κ.λπ. Οµιλούµε, λοιπόν, για την πραγµα-
τική αγορά εργασίας, για χιλιάδες νέες επιχειρήσεις.

Ο ν.3734/2009 καθόριζε τις τιµές φωτοβολταϊκής παραγόµε-
νης ενέργειας για τα επόµενα έτη. Επενδυτές που πιστεύουν ότι
οι νόµοι είναι νόµοι και όχι διαθέσεις για να αλλάζουν κατά το
δοκούν υπέβαλαν αιτήσεις, έχουν λάβει άδεια, έχουν συνάψει
δάνεια, υπέβαλαν αιτήσεις στον αναπτυξιακό νόµο, έχουν προβεί
σε παραγγελίες των υλικών και γενικά έχουν προχωρήσει σε δα-
πάνες εκατοµµυρίων ευρώ.

Θα ρωτήσετε, θα ρωτήσουµε γιατί το κάναµε αυτό. Μα, γιατί
εµπιστεύτηκαν απλά το νόµο της πολιτείας. Λειτούργησαν όλοι
αυτοί µε συγκεκριµένο µπίζνες-πλαν. ∆ηµιουργούµε, όµως, έτσι
µε τις προτεινόµενες ή αυτές που έχετε στο µυαλό σας να κάνετε
ενέργειες, κύριε Υπουργέ, χιλιάδες επενδυτές οµήρους που
έχουνε επενδύσει τεράστια χρηµατικά ποσά και έχουν ξεκινήσει
και ενέργειες, εργασίες υποδοµής.

Οδηγούµε, λοιπόν, στην οικονοµική καταστροφή χιλιάδες τέ-
τοιους µικροµεσαίους επενδυτές που επέλεξαν τη χώρα µας, την
πατρίδα µας, εµπιστεύθηκαν την ελληνική πολιτεία και τη νοµο-
θεσία παίρνοντας επιχειρηµατικά ρίσκα. Έχει σηµασία να επε-
ξηγηθεί επίσης σε όλους η ανακοίνωση της αύξησης του
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τιµολογίου των αιολικών πηγών ενέργειας κατά περίπου 10% και
ότι θεσµοθετείται το εµπόριο αδειών και αιτήσεων, εξέλιξη που
πριµοδοτεί λίγους ισχυρούς επενδυτές.

Σαφέστατα η σκέψη για επιµήκυνση στα είκοσι χρόνια της εγ-
γυηµένης περιόδου αγοράς της παραγόµενης ηλιακής ενέργειας
από το σύστηµα είναι στη σωστή κατεύθυνση. Αν θεωρείτε ότι
είναι ακριβά το φωτοβολταϊκά, αναπτύξτε δηµόσια τη θέση σας,
να µας πείσετε µε τα επιχειρήµατά σας. Τελικά συµµετέχουν στις
οµάδες εργασίας εκπρόσωποι των φωτοβολταϊκών επενδύσεων
ή θα διαβάζουµε απλώς για συναντήσεις της πολιτικής ηγεσίας
µε εκπροσώπους µεγάλων αιολικών εταιρειών τους τελευταίους
µήνες;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κύριε Πρόεδρε,
σε κανέναν µας δεν γίνεται κατανοητό, δεν µπορεί να γίνει κατα-
νοητό γιατί αυτή η Κυβέρνηση µε τη σηµαία της πράσινης ανά-
πτυξης να ανεµίζει, αντί να προχωρήσει ταχύτατα στην
ελαχιστοποίηση της γραφειοκρατικής διαδικασίας, όπως τουλά-
χιστον επαγγέλλεται, φαίνεται να τιµωρεί τους επενδυτές, δεί-
χνοντας δείγµα ανευθυνότητας και ασυνέπειας.

Σε µία εποχή, επαναλαµβάνω, που η πατρίδα µας ψάχνει, έχει
ανάγκη την ανάπτυξη για επενδύσεις, δεν έχουµε κανένα δικαί-
ωµα εµείς να κλείνουµε την πόρτα σε έναν από τους πλέον ανα-
πτυσσόµενους και ελπιδοφόρους τοµείς της πράσινης
ανάπτυξης, αυτό το φωτοβολταϊκών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Σάββας Αναστασιάδης για τρία λεπτά.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τους τελευταίους

εφτά µήνες βιώνουµε ένα αναπτυξιακό τέλµα. Επτά µήνες απρα-
ξίας. Αναπτυξιακή ακινησία. Επτά µήνες ακούµε µόνο εξαγγελίες
για πράσινη ανάπτυξη. Πλειοδοτεί η Κυβέρνηση σε λόγια και ρη-
τορική, υπολείπεται όµως σε έργα, σε πράξεις, σε αποτελέ-
σµατα.

Πρέπει επιτέλους κατ’ αρχάς κάποτε να µας εξηγήσουν οι αρ-
µόδιοι Υπουργοί να µας βάλουν ένα πλαίσιο, να µας πουν τι είναι
αυτή η πράσινη ανάπτυξη, τι είναι αυτό το αόριστο και νεφελώ-
δες κατασκεύασµα που όπως ισχυρίζονται οι αρµόδιοι Υπουρ-
γοί, ο Πρωθυπουργός σε κάθε ευκαιρία και κυβερνητικά στελέχη,
θα µειώσει την ανεργία και θα βγάλει τη χώρα από τα εργασιακά
αδιέξοδα. Να µας πουν, ένα, δύο, τρία πρακτικά, αυτή είναι η
πράσινη ανάπτυξη. Γιατί ο κόσµος έχει µία σύγχυση, αποτέλε-
σµα δεν βλέπει. Λόγια ακούει συνέχεια.

Πώς, όµως, θα γίνει αυτό; Πώς δηλαδή θα γίνει ανάπτυξη,
όπως εσείς ισχυρίζεστε, µε πράσινη ή χωρίς πράσινη επένδυση,
αφού πρόσφατα ανακοινώσατε ότι θα µειώσετε την τιµή πώλη-
σης από τις ΑΠΕ στη ∆ΕΗ, κάτι που είχε συµφωνηθεί από την
προηγούµενη κυβέρνηση για είκοσι χρόνια. Αυτό έβαλε ένα στα-
θερό αναπτυξιακό περιβάλλον. Πάνω σε αυτό επένδυσαν κά-
ποιοι, έφερε µία αναστάτωση στην αγορά. Ποιος θα έχει
εµπιστοσύνη και θα έρθει να επενδύσει τα χρήµατά του, όταν
κάθε Υπουργός θα ανακοινώνει διαφορετικά µέτρα; Όταν δεν
υπογράφονται συµβάσεις µε τη ∆ΕΗ για έργα, τα οποία έχουν
αδειοδοτηθεί και είναι έτοιµα να µπουν στην παραγωγή. Για ποιο
λόγο η ∆ΕΗ δεν υπογράφει τη σύµβαση όπως έχει υποχρέωση,
µε τις εταιρείες αυτές που έχουν ολοκληρώσει τις εργασίες; Πώς
θα έχει εµπιστοσύνη ο επενδυτής, όταν επί επτά µήνες δεν έγινε
καµµία αξιολόγηση φακέλου; Τέσσερις χιλιάδες φάκελοι βρί-
σκονται στα ράφια των υπηρεσιών για αξιολόγηση. Ποιος θα
έρθει να επενδύσει τα χρήµατά του και θα περιµένει πέντε χρό-
νια για να πάρει άδεια;

Πρέπει επιτέλους να σοβαρευτείτε και να σοβαρευτούµε όλοι.
Η χώρα έχει τεράστια προβλήµατα. Φθάνουν τα λόγια. Έχουµε
επτά µήνες που έχουν σταµατήσει τα πάντα, όλα τα αναπτυξιακά.
Πρέπει να ξεκινήσει να λειτουργήσει ο αναπτυξιακός, να λει-
τουργήσουν τα Σ∆ΙΤ, να λειτουργήσει η πράσινη ανάπτυξη όπως
την εννοείτε εσείς, φέρτε την επιτέλους να λειτουργήσει, έστω
µε τον τρόπο που εσείς νοµίζετε. ∆ιότι διαφορετικά η χώρα ανα-
πτυξιακά οδηγείται σε αδιέξοδο.

Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Αναστασιάδη.
Κλείνουµε τον κατάλογο των ερωτώντων Βουλευτών µε τον κ.

Νικόλαο Καντερέ.
Κύριε Καντερέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, η Ελλάδα είναι ευλογηµένη χώρα από πλευ-

ράς κλίµατος και νοµίζω ότι το κλίµα αυτό έπαιξε καθοριστικό
ρόλο στη γέννηση µεγαλοφυών ανδρών από την αρχαιότητα
ακόµη.

Και τώρα στα µετεωρολογικά.
Πρώτον, σε ό,τι αφορά την ηλιοφάνεια, είναι από τις χώρες

που έχει την περισσότερη ηλιοφάνεια σε όλη βέβαια την Ευ-
ρώπη, µαζί περίπου, θα έλεγα, µε την Ιταλία και την Ισπανία. Σε
όλες τις περιοχές της χώρας, από τη βόρεια και τη δυτική Ελ-
λάδα µέχρι και τη νότια και την ανατολική Ελλάδα, όλες αυτές οι
περιοχές στη διάρκεια όλου του χρόνου έχουν τόσες ώρες ηλιο-
φάνεια που µπορούν να αξιοποιηθούν. Και µάλιστα θα έλεγα ότι
µελλοντικά ίσως από αυτήν την ηλιοφάνεια και ενέργεια που µπο-
ρούµε να βγάλουµε, µπορούµε να δώσουµε ηλεκτρική ενέργεια
προς τα βαλκανικά κράτη, παρά να παίρνουµε εµείς και να χρε-
ωνόµαστε.

∆εύτερον, σε ό,τι αφορά τους ανέµους, η αιολική ενέργεια
είναι γνωστό ότι τουλάχιστον για τα νησιά του Αιγαίου και συ-
γκεκριµένα για τις Σποράδες, τις Κυκλάδες, την Κρήτη, τα ∆ω-
δεκάνησα, τα νησιά του ανατολικού Αιγαίου, δηλαδή Χίο, Σάµο,
Μυτιλήνη, κατά τη διάρκεια του καλοκαιριού και όχι µόνο που
έχουµε τους «ετησίες ανέµους» –εδώ µία παρένθεση, «ετησίες
άνεµοι» πρωτοονοµάστηκαν και έγιναν γνωστοί από τον Αριστο-
τέλη ακόµα στα «Μετεωρολογικά», είναι οι άνεµοι αυτοί που
έχουν µία περιοδικότητα µέσα στο χρόνο και που ξεκινούν από
το Μάιο και φθάνουν µέχρι και τον Οκτώβριο ακόµη πολλές
φορές και χωρίζονται σε πρόδροµους και σε ετησίες, που είναι
οι κύριοι µάλιστα στη διάρκεια του Αυγούστου- αυτή η δύναµη
που υπάρχει είναι δυνατόν στη διάρκεια του καλοκαιριού και ει-
δικά στα τουριστικά νησιά µπορεί κάλλιστα να αξιοποιηθεί, τότε
µάλιστα που η κατανάλωση λόγω του τουρισµού και από Έλλη-
νες και από ξένους, είναι αυξηµένη.

Για τη γεωθερµία και εκεί υπάρχει δυνατότητα, αλλά εκεί δεν
θα ήθελα να αναφερθώ προς το παρόν.

Ακούµε συνεχώς, κύριε Υφυπουργέ, για πράσινη ανάπτυξη
χωρίς να λαµβάνονται συγκεκριµένα µέτρα για την προώθηση
των επενδύσεων στους παραπάνω τοµείς. Ειδικά οι επενδυτές
των φωτοβολταϊκών πάρκων ανησυχούν έντονα καθώς πλήρω-
σαν πολλά χρήµατα για τη δηµιουργία των εταιρειών και τώρα
αντιµετωπίζουν κωλυσιεργίες από τη γραφειοκρατία. Για ποιο
λόγο καθυστερούν οι εγκρίσεις; Σε τέτοια θέµατα νοµίζω ότι δεν
πρέπει να υπάρχουν φρεναρίσµατα. Έπρεπε εκείνα που έκανε η
προηγούµενη κυβέρνηση να συνεχιστούν και ίσως να βελτιωθούν
σε κάποια σηµεία.

Για ποιο λόγο καταργείται η περιβαλλοντική µελέτη; Μελέτες
που χρειάζονται σε µικρότερα έργα, είναι δυνατόν για τέτοια µε-
γάλα έργα να µην υπάρχουν; Όχι. Όχι, οπωσδήποτε. Και µάλι-
στα θα πρότεινα αυτές οι αδειοδοτήσεις να γίνονται από τα
τεχνικά επιµελητήρια για να αποφεύγεται και η γραφειοκρατία.

Επίσης νοµίζω ότι θα έπρεπε να περάσουµε το µήνυµα και στη
βάση, έτσι ώστε ο πιο απλός άνθρωπος να καταλάβει ότι χρεια-
ζόµαστε την ανανεώσιµη ενέργεια, να µπορέσουµε σε αυτήν τη
χώρα να την εκµεταλλευθούµε για να µην υπάρχουν τοπικές αντι-
δράσεις.

Τέλος, κύριε Υπουργέ, κλείνοντας θέλω να µας πείτε ποιες
είναι οι προθέσεις της Κυβέρνησης για την ενεργοποίηση του
αναπτυξιακού νόµου.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε, κύριε

Καντερέ.
Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης για είκοσι λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
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γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆η-
µοκρατίας, θέλω να σας ευχαριστήσω για την κατάθεση της επε-
ρώτησης, γιατί πιστεύω ότι θα µας δοθεί η δυνατότητα να
συζητήσουµε στα σοβαρά για το µέλλον της πράσινης ανάπτυ-
ξης και ιδιαίτερα των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας στον τόπο
µας.

Οφείλω, όµως, να σηµειώσω ξεκινώντας ότι θέλει λίγη προ-
σοχή να µιλά κανείς υπερβολικά όταν µόλις πριν επτά µήνες κυ-
βερνούσε αυτόν τον τόπο. Ποτέ δεν είναι λάθος να έχει κανείς
βαθιά µέσα του το αίσθηµα της αυτοκριτικής, πολύ περισσότερο
όταν το 2004 η νέα Κυβέρνηση που ανέλαβε, ανέλαβε µια χώρα
µε τα χαρακτηριστικά του πλοηγού στη Νοτιοανατολική Ευρώπη
και όταν το 2009 παρέδωσε την κυβέρνηση, παρέδωσε µία χώρα
µε χαρακτηριστικά του ουραγού.

Έρχοµαι στο καθ’ εαυτό θέµα της επερώτησης.
Η πρώτη ερώτηση του κειµένου είναι τι εννοεί η Κυβέρνηση µε

τον όρο πράσινη ανάπτυξη. Κύριοι συνάδελφοι, τα Χριστούγεννα
σας έκανα ένα προσωπικό δώρο. Είναι το δικό µου το βιβλίο για
την πράσινη ανάπτυξη στις εκδόσεις Λιβάνη. Θα ήταν µεγάλη
µου τιµή να το διαβάσετε και κυρίως µε βάση αυτά που γράφο-
νται σ’ αυτό το βιβλίο να µας αξιολογήσετε και κριτικά να αποτι-
µήσετε τις µέχρι τώρα δράσεις µας. Και είµαι βέβαιος ότι θα
δείτε ότι τα περισσότερα από αυτά έχουν αρχίσει ήδη να δρο-
µολογούνται.

Για να καταγραφούν στα Πρακτικά της Βουλής θα ήθελα να
διαβάσω ορισµένα ζητήµατα για το πώς εµείς αντιλαµβανόµα-
στε την έννοια της πράσινης ανάπτυξης. Η πράσινη ανάπτυξη ξε-
περνά κατά πολύ το ζήτηµα της οικολογίας και της απλής
προστασίας του φυσικού περιβάλλοντος, δηµιουργεί έναν άλλο
τρόπο ζωής, έναν άλλο ανθρώπινο πολιτισµό, µε ένα άλλο µο-
ντέλο ανάπτυξης, σε µια άλλη πιο ανθρώπινη κοινωνία, µε ποιο-
τικά προϊόντα και υπηρεσίες. Η πράσινη ανάπτυξη απαιτεί
ισόρροπη περιφερειακή ανάπτυξη, µείωση των κοινωνικών ανι-
σοτήτων, δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας, τοµές και επανα-
στάσεις στον πυρήνα των λειτουργιών του κράτους, αλλαγές στο
φορολογικό σύστηµα, τους αναπτυξιακούς νόµους, τα προ-
γράµµατα δηµοσίων επενδύσεων, αλλαγές στον Ποινικό Κώδικα
της χώρας, αλλαγές στη λειτουργία των δηµοσίων υπηρεσιών,
αλλαγές και ανατροπές στην ατοµική συµπεριφορά του καθενός
µας.

Και ασφαλώς πράσινη ανάπτυξη δεν είναι µόνο οι ανανεώσιµες
πηγές ενέργειας, δεν είναι µόνο η κατασκευή βιολογικών καθα-
ρισµών, δεν είναι µόνο τα εργοστάσια ανακύκλωσης απορριµ-
µάτων, δεν είναι µόνο τα βιολογικά αγροτικά προϊόντα ή ο
αγροτουρισµός. Πράσινη ανάπτυξη είναι επιπλέον η υποστήριξη
δηµοσίων υποδοµών που στηρίζουν τα µέσα µαζικής µεταφοράς.
Πράσινη ανάπτυξη είναι η προώθηση της εταιρικής, κοινωνικής
και περιβαλλοντικής ευθύνης. Πράσινη ανάπτυξη είναι η κατα-
σκευή και βελτίωση υφιστάµενων κτηρίων, έτσι ώστε να έχουν
βιοκλιµατικό σχεδιασµό και ταυτόχρονα ισχυρή ενεργειακή θω-
ράκιση. Πράσινη ανάπτυξη είναι η δηµιουργία ενός βιώσιµου
εθνικού χωροταξικού πλαισίου, που στοχεύει στην αποκεντρω-
µένη περιφερειακή ανάπτυξη και την ενίσχυση της χωρικής συ-
νοχής. Πράσινη ανάπτυξη είναι η διαµόρφωση ενός σύγχρονου
µοντέλου βιώσιµης αστικής κινητικότητας που στηρίζεται στα
µέσα µαζικής µεταφοράς και δεν αντιµετωπίζει την κυκλοφο-
ριακή συµφόρηση των πόλεων βάζοντας αστικά διόδια. Πράσινη
ανάπτυξη είναι η καθιέρωση βιώσιµης πολιτικής για την κατα-
νάλωση του νερού, πολύ περισσότερο που ζούµε σε µία χώρα
που είναι η δεύτερη πιο σπάταλη χώρα στην κατανάλωση νερού
σε παγκόσµιο επίπεδο. Και, βεβαίως, πράσινη ανάπτυξη σηµαίνει
σε µια ιστορική συγκυρία πλήρους και απόλυτης αλαζονείας της
παγκοσµιοποίησης ξανακοίταγµα της κοινωνίας και της ανθρω-
πότητας.

Έρχοµαι τώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα ερωτήµατα
που τέθηκαν είτε από το γραπτό κείµενο της επερώτησης είτε
από τις τοποθετήσεις σας. Ρωτάτε πόσα χρήµατα έχει δεσµεύσει
η Κυβέρνηση για δράσεις πράσινης ανάπτυξης. Σας απαντώ µε
έναν αριθµό: πεντέµισι δισεκατοµµύρια ευρώ, το µεγαλύτερο
κονδύλι που έχει δεσµευθεί ποτέ στην ιστορία του ελληνικού
κράτους για δράσεις αναπτυξιακές σε µια σωστή κατεύθυνση.

Σηµειώνω ότι στους πρώτους δυόµισι µήνες του 2010 από το
ΕΣΠΑ στο πλαίσιο του επιχειρησιακού προγράµµατος «Περιβάλ-
λον και αειφόρος ανάπτυξη» εντάχθηκαν δώδεκα έργα συνολι-
κού προϋπολογισµού 126.000.000 ευρώ. Ξέρετε πόσα έργα
εντάχθηκαν από το 2007 µέχρι το 2009 στο ίδιο πρόγραµµα;
Εντάχθηκαν µόνο εννέα έργα συνολικού προϋπολογισµού µόλις
97.000.000 ευρώ. Σε δυόµισι µήνες εντάξαµε έργα µεγαλύτερου
προϋπολογισµού από όσα είχαν ενταχθεί σε διάρκεια τριών ετών.

Και επιπλέον οφείλω να σηµειώσω ότι οι δράσεις που πρόκει-
ται να χρηµατοδοτηθούν από αυτά τα 5,5 εκατοµµύρια περιλαµ-
βάνουν ιδιαίτερα για τον τοµέα της ενέργειας τα ακόλουθα:
Πρώτον, προώθηση των ανανεώσιµων πηγών µε παράλληλες
ενέργειες εξοικονόµησης ενέργειας στα δηµόσια κτήρια ξεκινώ-
ντας από τα νοσοκοµεία και τα σχολεία της χώρας µας. ∆εύτε-
ρον, δηµιουργία πράσινων στεγών στα δηµόσια κτήρια για
εξοικονόµηση ενέργειας και βελτίωσης της ατµόσφαιρας. Τρί-
τον, δηµιουργία µονάδων αφαλάτωσης µε ανανεώσιµες πηγές
ενέργειας κυρίως στα νησιά µας που αντιµετωπίζουν έντονο πρό-
βληµα πόσιµου νερού. Τέταρτον, πράσινες επενδύσεις στις ήδη
υφιστάµενες βιοµηχανικές περιοχές και ταυτόχρονα δηµιουργία
νέων πράσινων βιοµηχανικών περιοχών σε συνεργασία µε το
Υπουργείο Οικονοµίας και τη ΒΙΠΕ ΕΤΒΑ. Πέµπτον, εξασφάλιση
ενεργειακής επάρκειας της χώρας τόσο σε ηλεκτρική ενέργεια
όσο και σε φυσικό αέριο µε τη δηµιουργία σηµαντικών επενδύ-
σεων για ανάπτυξη δικτύου. Και πιστεύω ότι θα µου δοθεί η δυ-
νατότητα στη δευτερολογία µου να σας καταθέσω και τις
πρωτοβουλίες που έχει πάρει η ελληνική Κυβέρνηση. Και, έκτον,
εξοικονόµηση ενέργειας στα σπίτια, στις κατοικίες, ένα τερά-
στιας σηµασίας πρόγραµµα ύψους δηµοσίων επενδύσεων
200.000.000 ευρώ που αναµένουµε να κινητοποιήσει στο χώρο
της οικοδοµής πάνω από 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ και να δηµι-
ουργήσει από δεκαπέντε έως είκοσι χιλιάδες νέες θέσεις εργα-
σίας.

Έρχοµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στα χαρακτηριστικά
του νοµοσχεδίου. Και εδώ οφείλω να σηµειώσω ότι από την
προηγούµενη κυβέρνηση είχε υπάρξει σοβαρή διεργασία την
οποία εµείς αξιοποιήσαµε. Στηριχθήκαµε στα θετικά και βελτιώ-
σαµε ακόµη περισσότερο το θεσµικό πλαίσιο, το οποίο δεν πα-
ραλάβαµε βεβαίως επισήµως αλλά εν τοιαύτη περιπτώσει το
βρήκαµε. Και είναι γνωστό ότι τα εµπόδια στην ανάπτυξη των
ανανεώσιµων πηγών ενέργειας είναι κυρίως η αδειοδοτική δια-
δικασία που παραµένει χρονοβόρα, πολυδαίδαλη και κυρίως
προσφέρει περιθώρια για αυθαιρεσίες στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Οφείλω, όµως, να σηµειώσω ότι η ετήσια εγκατεστηµένη ισχύς
των ανανεώσιµων πηγών από το 2006 µέχρι το 2009 δεν ξεπέ-
ρασε ποτέ τα 150 MW. Θα καταθέσω για τα Πρακτικά της Βου-
λής έναν κατάλογο που δείχνει για παράδειγµα πόσες µονάδες,
ποιας δυναµικότητας φωτοβολταϊκές εγκαταστάθηκαν στην Ελ-
λάδα και σε κάποιες χώρες το 2008. Ισπανία: εγκατάσταση 2670
MW. Ιταλία: 157 MW. Πορτογαλία: 50 MW. Ελλάδα: 9 MW. Όταν,
λοιπόν, αυτή είναι η προϊστορία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
νοµίζω ότι τεκµηριώνεται ο ισχυρισµός µου να είµαστε λίγο προ-
σεκτικοί όταν κάνουµε κριτική σε µία κυβέρνηση µόλις επτά
µηνών.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα κατάλογο, ο οποίος βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σκοπός, λοιπόν, του σχεδίου νόµου που θα κατατεθεί τις επό-
µενες µέρες στη Βουλή είναι να εξορθολογήσουµε και τελικά να
επιταχύνουµε την αδειοδοτική διαδικασία. Σε σηµαντικό µέρος
οι βελτιώσεις αυτές επιτυγχάνονται µέσα από την προώθηση δια-
φανών διαδικασιών και τη µείωση των ασαφειών. Στόχος µας από
το απογοητευτικό των 150 MW το χρόνο µόνο να φθάσουµε σε
τουλάχιστον 500 έως 1000 MW το χρόνο που είναι απαραίτητα
για να πετύχουµε το στόχο µας, το 20% ανανεώσιµες πηγές
ενέργειας µέχρι το 2020. Ο στόχος αυτός αντιστοιχεί στην εγκα-
τάσταση τουλάχιστον 8000 έως 10.000 νέων MW ανανεώσιµων
πηγών µέχρι το 2020.

Και θα καταθέσω επίσης για τα Πρακτικά της Βουλής τις συ-
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ντµήσεις στη αδειοδοτική διαδικασία που προβλέπονται µε βάση
το δικό µας νοµοσχέδιο οι οποίες ξεπερνούν τα τριάµισι χρόνια.
Είναι τριάµισι έως τέσσερα χρόνια συντοµότερη αδειοδοτική δια-
δικασία.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σηµείωσα κατά τη διάρκεια των τοποθετήσεών σας, κύριοι συ-
νάδελφοι, το εξής. Μας κάνετε κριτική ότι υπάρχουν λιµνάζουσες
επενδύσεις από το 2007. ναι, υπάρχουν. Υπήρχαν και το 2007 και
το 2008 και το 2009. Και γι’ αυτά είναι υπεύθυνη η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας που λιµνάζουν αυτές οι επενδύσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Έρχοµαι στην ερώτηση για το πόσο τιµολογείται η παραγωγή
ενέργειας από τα φωτοβολταϊκά. Θα σας διαβάσω επακριβώς τη
συµβολή της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας όταν έγινε η δια-
βούλευση. Περιλαµβάνονται στη σελίδα 30 της άποψης της ΡΑΕ.
«Οι τιµές των φωτοβολταϊκών στην περιοχή 400 έως 500 ευρώ
ανά MW θεσπίστηκαν όταν το κόστος εγκατάστασής τους ήταν
6.000 έως 7.000 ευρώ το ΚW και σε συνδυασµό µε τις επιδοτή-
σεις ήταν από τότε ιδιαίτερα γενναιόδωρες προκαλώντας ένα
κύµα αιτήσεων παραγωγής. Σήµερα το κόστος έχει πέσει για µε-
γάλες εγκαταστάσεις κάτω από 2.500 ευρώ ανά KW χωρίς αντί-
στοιχη πτώση της τιµής απορρόφησης της ενέργειας».

Επιπλέον, πρέπει να σας πω ότι αυτήν την περίοδο πολλές ευ-
ρωπαϊκές χώρες αποφάσισαν τη µείωση της τιµολόγησης στα
φωτοβολταϊκά. Καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής τον κα-
τάλογο ανά χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τον οποίο τιµο-
λογείται η φωτοβολταϊκή ενέργεια σε αυτές τις χώρες.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά τον προαναφερθέντα κατάλογο, ο οποίος βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θα σας διαβάσω από αυτόν τον κατάλογο τις ελάχιστες και
µέγιστες τιµές στην Ελλάδα και σε ορισµένες χαρακτηριστικές
χώρες. Και να δούµε τι επιπλέον πρέπει να κάνει η χώρα µας και
αν πρέπει να κάνει κάτι. Ελάχιστες τιµές στα φωτοβολταϊκά, Ελ-
λάδα 400, Γερµανία 290. Σας θυµίζω ότι η Γερµανία έχει 20% έως
30% λιγότερη ηλιοφάνεια από την Ελλάδα. Σε αυτή τη χώρα της
λιγότερης ηλιοφάνειας η ελάχιστη τιµή είναι 290. Υπενθυµίζω
στην Ελλάδα είναι 400. Ιταλία 360, Πορτογαλία 310, Ισπανία 320.
Πάω στις µέγιστες τιµές που δίνει η κάθε χώρα. Γνωρίζετε πολύ
καλά ότι στην Ελλάδα στις µικρές οικιακές καταναλώσεις έχουµε
550 ευρώ. Στις µεγαλύτερες εγκαταστάσεις θα έχουµε 500. ∆ια-
βάζω τις µέγιστες τιµές των χωρών που προανέφερα. Ελλάδα
500, Γερµανία 550. Το 550 της Γερµανίας είναι επίσης για τα σπί-
τια όπως και στην Ελλάδα. Ιταλία 440, Πορτογαλία 450, Ισπανία
340. Περιµένω στη δευτερολογία των συναδέλφων να δούµε τι
επιπλέον πρέπει να κάνουµε για να προσελκύσουµε περισσότε-
ρες επενδύσεις στη χώρα µας.

Έρχοµαι στο ερώτηµα για καθυστέρηση στην υπογραφή συµ-
βάσεων αγοραπωλησίας µε τη ∆ΕΗ και τον ∆ΕΣΜΗΕ. Πρέπει να
σας πω ότι ο ∆ΕΣΜΗΕ υπέγραψε το τελευταίο τρίµηνο εξακό-
σιες πενήντα συµβάσεις µε επενδυτές. Σε όλη τη διάρκεια του
2009 είχε υπογράψει εξακόσιες συµβάσεις.

Καταθέτω για τα Πρακτικά της Βουλής το αντίστοιχο επίσηµο
έγγραφο του φορέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άρα, δεν µπορεί να κατηγορείται µία Κυβέρνηση η οποία µέσα
σε ένα τρίµηνο προώθησε περισσότερες υπογραφές συµβάσεων
απ’ ό,τι σε µια χρονιά η προηγούµενη Κυβέρνηση. Όµως υπάρ-
χει ένα πρόβληµα που έχει τεθεί από την ίδια τη ∆ΕΗ. Εδώ θέλω
να είµαι σαφής. Ναι, ορισµένοι δοκίµασαν να κάνουν by pass τη

νοµοθεσία. Αυτό δεν θα το επιτρέψουµε. Η ∆ΕΗ πρόσφατα ανα-
κοίνωσε ότι υπάρχουν νέες ρυθµίσεις για τη διαχείριση αιτηµά-
των σύνθεσης φωτοβολταϊκών εγκαταστάσεων µικρής ισχύος.
Ξέρετε πολύ καλά τι γινόταν. Σπάζαµε τις επενδύσεις σε µικρά ει-
κοσάρια και εµφανίστηκαν σε περιοχές της χώρας εβδοµήντα αι-
τήσεις επί είκοσι.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΑ∆ΗΣ: Και εκατόν πενήντα. Συγκε-
κριµένος επιχειρηµατίας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εκατόν πενήντα! Εγώ ξέρω για
εβδοµήντα. Άρα, υπάρχουν αιτήσεις οι οποίες σε γειτονικά αγρο-
τεµάχια µιλούσαν για εβδοµήντα ή εκατόν πενήντα αιτήσεις επί
είκοσι 1,5 ή 2 MW. Αυτή η ιστορία δεν µπορεί να συνεχιστεί.
Όποιος νοµίζει, ότι µπορεί να την ανεχθεί ένα ευνοµούµενο κρά-
τος, είναι γελασµένος.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Είναι οι εξαιρέσεις, δεν είναι ο
κανόνας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εµείς εκεί που έχουν καταγρα-
φεί εµφανείς απόπειρες κατάτµησης ισχύος µεγάλης κλίµακας,
παίρνουµε µέτρα ώστε να σταµατήσει αυτή η ιστορία. Παίρνουµε
µέτρα και σε περιοχές που έχουµε προσεγγίσει ή έχουµε υπερ-
βεί τα όρια αντοχής του συστήµατος.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Πολύ καλά κάνετε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): ∆ιαβάζω περιοχές. Έδεσσα,
Σέρρες, Γιάννενα, Πάτρα, Μεσόγεια. Εκεί απαιτείται µια σώφρων
πολιτική που να δίνει τη δυνατότητα στον επενδυτή να καταθέτει
την αίτησή του όταν είναι νόµιµος αλλά και τη δυνατότητα στο
σύστηµα να δέχεται νόµιµα τις αιτήσεις.

Έγινε µια αναφορά στον όρο λόµπι των αιολικών, το οποίο
προωθεί υπερβολικές τιµές. Φαντάζοµαι ότι ξέρετε ότι οι µεγα-
λοεπενδυτές είναι λοµπίστες και των αιολικών και των φωτοβολ-
ταϊκών. ∆εν έχουν καµµία διαφορά οι µεγαλοεπενδυτές. Όπου
βρουν χρήµατα, επενδύουν. Αυτό που έχει σηµασία είναι η τιµο-
λόγηση της αιολικής ενέργειας. Γίνεται σωστά; Γίνεται νόµιµα ή
µήπως γίνεται εκτός των ορίων; Με βάση το άρθρο 13 του
ν.3468/2006 –δικός σας νόµος- η τιµή της ηλεκτρικής ενέργειας
που παράγεται από αιολική ενέργεια, µικρά υδροηλεκτρικά, βιο-
µάζα, συµπαραγωγή και γεωθερµία προσδιορίζονται µε υπουρ-
γική απόφαση. Ξεκίνησε από 73 ευρώ τη µεγαβατώρα. Σύµφωνα
µε το συγκεκριµένο εδάφιο του άρθρου που σας διάβασα, κάθε
χρόνο ο τότε Υπουργός Ανάπτυξης υποχρεούται να αναπρο-
σαρµόζει τις τιµές της αιολικής των µικρών υδροηλεκτρικών
κ.λπ., µε βάση µία λογική. Να ακολουθεί αυτή η αύξηση τη µε-
σοσταθµική αύξηση των τιµολογίων της ∆ΕΗ. Σας διαβάζω τι έχει
γίνει µέχρι σήµερα. Με υπουργική απόφαση του 2007 ορίστηκε
ως τιµή τα 75,8 ευρώ ανά MW. Με υπουργική απόφαση του 2008
ορίστηκε ως τιµή τα 80,14 ευρώ ανά MW. Και µε υπουργική από-
φαση του 2009 ορίστηκε ως τιµή 87,85 ευρώ ανά MW. Την τε-
λευταία τριετία, για να συνοψίσουµε, αυξήθηκαν οι τιµές στα
αιολικά, στη βιοµάζα, στα µικρά υδροηλεκτρικά κατά 14,8 ευρώ
ανά MW, δηλαδή ετησίως αυξήθηκαν κατά 6,8%. Τα τιµολόγια
της ∆ΕΗ την ίδια τριετία αυξήθηκαν κατά 6,9%.

Άρα εγώ αναρωτιέµαι ποια είναι αυτή η ειδική µεταχείριση που
γίνεται στα αιολικά.

Τέλος, υπάρχει ένα ερώτηµα για το ότι η ΡΑΕ καθυστερεί τις
τροποποιητικές εγκρίσεις. Σας διαβάζω από το απαντητικό έγ-
γραφο της ΡΑΕ επί του συγκεκριµένου ερωτήµατος που θέσατε.
«Ενώ κατά το χρονικό διάστηµα Ιανουάριος 2009 - Ιούλιος 2009
υποβλήθηκαν στη ΡΑΕ εκατόν ογδόντα εννέα αιτήµατα τροπο-
ποίησης αποφάσεων εξαίρεσης κατά τους αντίστοιχους επτάµισι
µήνες, Αύγουστος 2009 – Μάρτιος 2010, υπήρξε τριπλασιασµός
των αιτηµάτων τροποποίησης και υποβλήθηκαν επιπλέον πεντα-
κόσια εξήντα τρία αιτήµατα. Από αυτά τα πεντακόσια εξήντα τρία
αιτήµατα, παρά τον τριπλασιασµό τους, η ΡΑΕ έχει ήδη προω-
θήσει τα πεντακόσια δεκαοκτώ». Έχει νόηµα να ρωτάει κανείς
γιατί καθυστερεί η ΡΑΕ;

Τελειώνοντας, κύριε συνάδελφε, νοµίζω ότι πρέπει σε τέτοιου
είδους σοβαρά θέµατα, να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους.
Είµαστε υποχρεωµένοι να συνθέτουµε και να εναρµονίσουµε
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πολλά και ενδεχοµένως, ανταγωνιστικά µεταξύ τους. Θέλουµε
µια νέα αναπτυξιακή δυναµική, θέλουµε ένα καθαρότερο περι-
βάλλον και πάνω από όλα θέλουµε επάρκεια ηλεκτρικού ρεύµα-
τος στη χώρα µας και αυτό το ηλεκτρικό ρεύµα ο καταναλωτής
να το πληρώνει σε λογική τιµή.

Κατά συνέπεια, οι απλουστεύσεις και οι µονοµερείς προσεγ-
γίσεις που ακολουθούνται πολλές φορές, είναι ο λάθος δρόµος
για να πορευθεί κανείς µε επιτυχία σε αυτή την πολύπλοκη και
πολυσύνθετη πραγµατικότητα.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη διάρκεια των µηνών
που προηγήθηκαν, αλλά και στη διάρκεια των εποµένων εβδο-
µάδων που θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο στη Βουλή, είµαστε ανοι-
κτοί σε βελτιώσεις, είµαστε ανοικτοί σε διορθώσεις. Πάντα,
όµως, έχουµε στο νου µας ότι ταυτόχρονα, πρέπει να ικανοποι-
ήσουµε και τις επενδύσεις σε ανανεώσιµες πηγές ενέργειας,
αλλά και την ανάγκη αυτός που πληρώνει αυτές τις επενδύσεις
-και αυτός που τις πληρώνει είναι ο ελληνικός λαός- να τις πλη-
ρώνει µε τέτοιο τίµηµα που να είναι ανεκτό από τον ίδιο τον ελ-
ληνικό λαό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό, τον κ. Γιάννη Μανιάτη.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλετικός Επρόσωπος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.

Ορίστε, κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, οµολογώ ότι δεν φωτιστήκαµε ιδιαίτερα από τις απαντή-
σεις του αξιότιµου κυρίου Υπουργού, δοθέντος ότι κανένα
ιδιαίτερο νέο δεν προσήλθε εδώ προς ενηµέρωσή µας, της ελ-
ληνικής Βουλής, και εποµένως, και των πολιτών.

Η Κυβέρνηση συνεχίζει να κωπηλατεί περίεργα µέσα σε ένα
τοπίο προσδοκώµενης πράσινης ανάπτυξης, χωρίς επενδυτικό
νόµο. ∆ηλαδή, αυτό το πράγµα το οποίο αντιµετωπίζουµε είναι,
εξαιρετικά, οξύµωρο. Επένδυση και µάλιστα στην πράσινη κα-
τεύθυνση, προφανώς, επιδοτούµενη από την Ευρωπαϊκή Ένωση,
γιατί έτσι είναι όλο το µοντέλο της ανάπτυξης και στην Ευρώπη.
Και όλη η πράσινη ανάπτυξη που έχει προκύψει στην υπόλοιπη
Ευρώπη και ασφαλώς και στην Ελλάδα, πρέπει να έχει µια κινη-
τροδότηση επενδυτική και επιδοµατική µέσα στο πλαίσιο ενός
καλά δοµηµένου διοργανωµένου σχεδίου.

Πώς µπορεί να µιλάµε, λοιπόν, τώρα, για πράσινη ανάπτυξη
όταν από τη χώρα απουσιάζει ο επενδυτικός νόµος τον οποίο
σταµάτησε η Κυβέρνηση ενεργητικά, τον οποίο η Κυβέρνηση
ανακοινώνει από µήνα σε µήνα, τον οποίο η Κυβέρνηση δεν έχει,
ουσιαστικά, θεσπίσει και για τον οποίο δεν ξέρουµε και τι κον-
δύλια θα διατεθούν. Πολύ απλά.

Άρα, λοιπόν, µιλούµε θεωρητικά. Και η θεωρητική συζήτηση
για ένα τόσο σοβαρό ζήτηµα είναι από επικίνδυνη έως ουσια-
στικά απογοητευτική για τον µέσο πολίτη, για τον µικρό επεν-
δυτή, ο οποίος είναι αυτή την ώρα παγιδευµένος µέσα στις
προσωπικές του µικρές, επενδυτικές φιλοδοξίες τις οποίες είχε,
τις οποίες έχει ακριβοπληρώσει και τις οποίες βλέπει να φυλ-
λορροούν και η µοναδική του διέξοδος αν θα συνεχίσει αυτή η
απόλυτη απραξία της Κυβέρνησης στον επενδυτικό νόµο είναι
να πουλήσει την επένδυση του σε κάποιο µεγαλοκαρχαρία, που
θα έρθει να την αγοράσει. ∆εν έχει άλλη επιλογή.

Αυτό θέλετε να υπηρετήσετε; Εάν δεν θέλετε να το υπηρετή-
σετε, κάντε κάτι για να µας πείσετε περί αυτού. Αλλά αυτή τη
στιγµή δεν κάνετε απολύτως, τίποτα συνολικά ως Κυβέρνηση,
ως Υπουργείο. Εσείς προσωπικά µπορεί να έχετε την καλύτερη
διάθεση, αλλά προφανώς πρέπει να πείσετε την κ. Κατσέλη, πρέ-
πει να πείσετε το οικονοµικό επιτελείο. ∆ηλαδή, πρέπει να κά-
νετε συνδικαλισµό ενδοκυβερνητικό, για να πετύχετε αυτό το
οποίο ο αξιότιµος Πρωθυπουργός, έβαλε τόσο ψηλά στην ατζέ-
ντα του προεκλογικού προγράµµατος του ΠΑΣΟΚ. Έλπιζαν όλοι
οι Έλληνες ότι κάτι, ενδεχοµένως, θα τρέξει πιο γρήγορα.

Εµείς, µπορεί να µην το τρέξαµε τόσο γρήγορα όσο θα θέλαµε
να το τρέξουµε. Μπορεί να το τρέξαµε λιγότερο γρήγορα από
όσο ήθελαν οι πολίτες. Εσείς, το τρέχετε µόνο στα λόγια, διότι
στην πράξη δεν µας αποδείξατε κάτι το οποίο να µας πείθει ότι

αυτό θα συµβεί.
Γιατί η χώρα βρίσκεται σε αυτήν τη δυσχερή οικονοµική κατά-

σταση; Πρώτον γιατί έχει µειωµένη ανταγωνιστικότητα και εσείς
στις επενδύσεις τη µειώνετε την ανταγωνιστικότητα διότι κατε-
βάζετε τις τιµές, αφού έγιναν οι µελέτες, αφού έγιναν οι αγορές
και οι παραγγελίες, αφού έκλεισαν τα συµβόλαια, όπου ο κάθε
µικροεπενδυτής το έκανε µε βάση τα νούµερα και τους αριθµούς
που του είχε δώσει η πολιτεία. Ο µικροεπενδυτής δεν είναι νεο-
δηµοκρατής ή ΠΑΣΟΚ ή αριστερός. Είναι ανώνυµος, ακοµµάτι-
στος επενδυτής. Πήγε και πήρε, ενδεχοµένως, δάνειο,
χρεώθηκε, έκανε µελέτες, κατέθεσε, προγραµµάτισε, συνεφώ-
νησε, το πλήρωσε, ενδεχοµένως, µε βάση κάποιους αριθµούς.

Πώς έρχεστε εσείς και τα αλλάζετε; Γιατί του το κάνετε αυτό;
Ποιος σας έχει δώσει το δικαίωµα ως υπεύθυνη πολιτεία και µά-
λιστα, γονατίζοντας στο βωµό της συνέχειας πια της διακυβέρ-
νησης και της πολιτείας, να το κάνετε αυτό; ∆εν τσακίζετε την
ανταγωνιστικότητα της µικρής του επιχείρησης; ∆εν τον στέλ-
νετε να αγοραστεί όπως, όπως; Αυτό κάνετε.

∆εύτερον, γιατί η χώρα έχει αυτή τη δύσκολη οικονοµική κα-
τάσταση; Προφανώς, διότι έχει αυξηµένη γραφειοκρατία. Τι κά-
νατε λοιπόν για να µειώσετε τη γραφειοκρατία στην πράσινη
επένδυση; Απολύτως τίποτα. Θεωρητικολογείτε ως ατέρµονοι
κοχλίες. Πείτε µου, λοιπόν, τι αλλάξατε στη γραφειοκρατική δια-
δικασία για την αδειοδότηση των επενδύσεων αυτών; Ό,τι προ-
έκυψε από αυτά -εγώ δεν αµφιβάλω για τα νούµερα που δώσατε,
δηλαδή τα νέα αιτήµατα, τα νέα επενδυτικά σχήµατα- είναι µέσα
από µια ίδια διαδικασία.

Τρίτον. Τι άλλο είναι αυτό το οποίο κρατάει χαµηλά το πέταγµα
της χώρας γενικότερα στον ιδιωτικό τοµέα; Η αυξηµένη δια-
φθορά. Τι κάνατε για να µειώσετε, αν υπήρχαν ψήγµατα δια-
φθοράς και σε αυτό το κοµµάτι των επενδύσεων και στην
πράσινη ανάπτυξη; Απολύτως τίποτα δεν κάνατε; ∆εν κάνατε τί-
ποτα.

Άρα, πώς θα προχωρήσει η πράσινη ανάπτυξη; Επειδή το
θέλει η Κυβέρνησή σας; Έτσι δηλαδή; Τρελάθηκαν οι πολίτες,
ξαφνικά και άρχισαν να επενδύουν χρήµατα που δεν έχουν εν
µέσω κρίσης, παρακαλώ, εν µέσω αυξηµένων επιτοκίων δανειο-
δότησης, εν µέσω της απόλυτης ανασφάλειας, εν µέσω αλλαγής
των αποφάσεων της πολιτείας, εν µέσω µιας ∆ΕΗ η οποία δεν
µπορεί να ανταποκριθεί στο έργο. Εν µέσω µιας ∆ΕΗ που ενώ η
Κυβέρνηση µιλάει για πράσινη ανάπτυξη, µιλάει για µεταπώληση
των απαρχαιωµένων λιγνιτικών εργοστασίων σε ιδιώτες. Το βλέ-
πουµε στις εφηµερίδες. ∆ιαψεύστε το. Αν δεν το διαψεύσετε
τότε σηµαίνει ότι η πράσινη ανάπτυξη δεν υφίσταται. ∆ιότι εδώ
πάµε σε ένα διαφορετικό µοντέλο για το οποίο έχουµε πολλές
και ουσιαστικές ερωτήσεις.

Μας είπατε για 5,5 δισεκατοµµύρια ότι έχουν δεσµευθεί για να
προωθηθεί η πράσινη ανάπτυξη. Και όταν ετέθη το ερώτηµα από
τους αξιότιµους συναδέλφους της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
γι’ αυτό το θεωρητικό και πρακτικό υπόβαθρο και ουσιαστικό
αντικείµενο της πράσινης ανάπτυξης, µας φέρατε το δικό σας
πόνηµα, αξιέπαινο και προφανώς, το προεκλογικό πρόγραµµα
του ΠΑΣΟΚ και µας µιλήσατε για δηµόσιες επενδύσεις, για το
κυκλοφοριακό, για τη φορολογική συνείδηση -προσπάθησα να
συγκρατήσω ότι περισσότερο- για τα νέα πρότυπα. Μάλιστα. Να
τα πάρουµε ένα-ένα, σταχυολογώντας.

∆ηµόσιες επενδύσεις. Μα, τις µειώσατε στον προϋπολογισµό,
θεαµατικά µάλιστα. Και αφού τις µειώσατε στον προϋπολογισµό
ήρθατε στο Σχέδιο Σταθερότητας και Ανάπτυξης και τις µειώ-
σατε κι άλλο. Πάει λοιπόν το ένα κρατούµενο.

Φορολογικό σύστηµα. Αν περισσεύανε λίγα χρήµατα από τους
Έλληνες πολίτες, δεν λέω κρίση, και εµείς συµφωνήσαµε, αλλά
στέγνωσε η αγορά, τελείως. Άρα, έφυγε και ένας, ακόµα, παρά-
γων. ∆εν θα έλεγα, τωρα, ότι το φορολογικό είναι ιδιαίτερα προ-
ωθητικό του ανταγωνισµού και του επενδυτικού κλίµατος, αλλά
εν πάση περιπτώσει, εσείς, το κάνατε απολύτως ισοπεδωτικό. Τα
πρότυπα που είναι; Στη θεωρητικολογία; Στην ουσία είναι οι επεν-
δύσεις.

Και µάλιστα όταν µιλάµε για φωτοβολταϊκά, µιλάµε για επεν-
δύσεις. Και εδώ έρχεται σε απόλυτη αντιπαράθεση µε την θεω-
ρία σας ότι εµείς δεν κάναµε τίποτα, δεν προχωρήσαµε τίποτα.
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Αν το είχαµε κάνει αυτό δεν θα παραγόντουσαν τα πάνελ στην
Ελλάδα, ούτε τα κυκλώµατα. Όλη η επένδυση ενός φωτοβολ-
ταϊκού µεσαίου µεγέθους, µπορεί να παραχθεί στην Ελλάδα, που
σηµαίνει θέσεις εργασίας, που σηµαίνει κίνηση της αγοράς, που
σηµαίνει τροφοδοσία ενός ολόκληρου µηχανισµού παραγωγής
και εγκατάστασης, το οποίο έρχεται να δώσει θέσεις εργασίας.
Πολύτιµη ιστορία σε αυτή τη φάση στην οποία βρισκόµαστε, σε
αντίθεση µε άλλα επίσης εξαιρετικής απόδοσης ΑΠΕ, όπως είναι
τα αιολικά πάρκα, που ξέρουµε ότι και η τεχνολογία και οι εγκα-
ταστάσεις είναι, εν πολλοίς, εισαγόµενα. Τι κάνετε για να το φέ-
ρετε σε µια ισορροπία; Απολύτως τίποτα σε ό,τι αφορά τα
φωτοβολταϊκά. Για τα άλλα µαθαίνουµε καλά κρατούν. Εµείς δεν
λέµε ότι η αιολική ενέργεια είναι για πέταµα στην Ελλάδα αλλά
δεν καταλαβαίνουµε γιατί φρενάρετε τα φωτοβολταϊκά. Και κυ-
ρίως, επαναλαµβάνω για πολλοστή φορά, γιατί τα στέλνετε
στους µεγάλους; Γιατί εκεί θα πάνε να πουληθούν.

Κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχει αµφιβολία ότι η πράσινη ανά-
πτυξη είναι ένα παγκόσµιο αναπτυξιακό κίνηµα και κίνηµα προ-
τύπου ζωής. Και είναι µήνυµα και για τις επόµενες γενιές. Και
ασφαλώς η χώρα µας, ενώ έχει µεγαλύτερες δυνατότητες είναι
πιο πίσω από απόδοση σε αυτόν τον τοµέα. Περιµέναµε, λοιπόν,
έναν οργασµό δουλειάς.

Περιµέναµε ένα εξαιρετικό σπρώξιµο της αγοράς. Ίσως ήταν
ο µόνος τοµέας τον οποίον οι πολίτες πίστευαν, ότι κάτι ουσια-
στικό και κορυφαίο θα γίνει. Αν ρωτήσετε τους πολίτες έξω, κατ’
αρχάς τι είναι η πράσινη ανάπτυξη, την οποία η Κυβέρνηση θέλει,
δεν θα πάρετε και πολλές απαντήσεις. Αλλά και αν πάρετε απα-
ντήσεις, δεν θα πάρετε ουσία. Κοντολογίς, θέλω να σας πω ότι
οι προθέσεις δεν φτάνουν για την πραγµατική πολιτική, χρειάζο-
νται έργα. Και χρειάζονται απολύτως ουσιαστικά έργα.

Το πλαίσιο για τους ηµιυπαίθριους χώρους, το είχαµε εξαγ-
γείλει, το είχαµε βάλει µε τους αριθµούς, κάποιοι άνθρωποι είχαν
ψηφίσει, κάποια είχαν πληρώσει, το πήρατε πίσω, το ξαναφέρατε
µε τον ίδιο εισπρακτικό χαρακτήρα για τον οποίο µας κατηγο-
ρούσατε, όπως έχετε κάνει και µε άλλα έργα.

Το σχέδιο το οποίο µας λέτε για τη µόνωση και για τα κτήρια
και για την ενεργειακή αποκατάσταση ή βελτίωση των κτηρίων,
µέσα από ποιον επενδυτικό νόµο; Με τι επιδοτήσεις, µε τι επιτό-
κια, µε τι οικονοµική ασφάλεια θα το κάνουν οι πολίτες; Έτσι πι-
στεύετε ότι θα κρατήσετε την οικοδοµή σε ένα ανεκτό ή
στοιχειώδες επίπεδο; Όταν γνωρίζετε πολύ καλά ότι όλη σας η
άλλη πολιτική στον τοµέα της οικοδοµής είναι απολύτως ισοπε-
δωτική, ότι εκατοντάδες επαγγέλµατα εξαρτώµενα άµεσα ή έµ-
µεσα από την οικοδοµική δραστηριότητα στη χώρα βρίσκονται
όχι στο κόκκινο, αλλά σε απόλυτη απελπισία; Και εσείς µας λέτε
τώρα γι’ αυτό το κοµµάτι;

Και τέλος, µας είπατε για περιοχές πράσινης βιοµηχανικής
ανάπτυξης. Πού θα είναι αυτές; Με τι πλαίσιο; Με τι προοπτική;
Με τι –κυρίως- χρηµατοδότηση; Για τι είδους επενδύσεις; Επαί-
ρεστε, µάλλον, για τα 125.000.000, για τις πρώτες επενδύσεις
µέσα από το ΕΣΠΑ, που φέρατε στους δυο µήνες. Σας συγχαί-
ρουµε, αλλά προφανώς αυτά είναι µελετηµένα από την προη-
γούµενη κυβέρνηση µε τα περιβαλλοντικά, µε τις οικονοµικές
αξιολογήσεις. Είναι έτοιµα χαρτιά υπογεγραµµένα, για να πάνε
για διαγωνισµούς.

Συγχαρητήρια που το προχωρήσατε αυτό, αλλά µην επαίρε-
στε και τόσο. ∆εν κάνατε και τίποτα δα. Πήρατε το χαρτί από το
ένα γραφείο, το πήγατε στο άλλο και βάλατε µια υπογραφή.
Καλά κάνατε, αλλά δεν είναι τώρα να κάνουµε τέτοια κουβέντα
γι’ αυτά τα ζητήµατα. Προχωρήστε στα επόµενα στα δικά σας,
αλλά στην πράξη, όχι στη θεωρία.

Πείστε, δηλαδή, τους πολίτες ότι έχετε σχέδιο πράσινης ανά-
πτυξης για το µεσαίο οικογενειάρχη, για αυτόν που µπορεί να
του περισσεύουν πέντε, δέκα, είκοσι ή τριάντα χιλιάδες ευρώ και
να έχει και ένα κτήµα να βάλει εγγυοδοσία να πάρει ένα δάνειο,
να κάνει µια δουλειά το παιδί του στο φάσµα της ανεργίας που
έρχεται. Πείστε τους πολίτες που έχουν πληρώσει σχέδια µε συ-
γκεκριµένες οικονοµοτεχνικές µελέτες, ότι δεν έχετε κακή πρό-
θεση, ότι δεν µειώσατε τα τιµολόγια -τα οποία µας λέτε ότι ήταν
αυξηµένα, µα αν δεν ήταν αυξηµένα δεν θα προχωρούσαν τα
σχέδια- και ότι πρέπει τώρα να ψάξουν να βρουν τρόπο αν επι-

βιώνουν αυτές οι επιχειρήσεις.
Και τέλος, πείστε και εµάς εδώ -το πολιτικό σύστηµα της

χώρας, τα κόµµατα, τους Βουλευτές, τους συναδέλφους που
διαχειριζόµαστε και εµείς µε υπευθυνότητα από τη δικιά µας
πλευρά αυτή την κρίση- ότι εκτός από λόγια υπάρχει σχέδιο και
ότι τα χρήµατα τα οποία έχετε δεσµεύσει δεν είναι χρήµατα του
ΕΣΠΑ και δεν είναι χρήµατα του πράσινου ταµείου, το οποίο θα
προκύψει από νέα φορολογία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, συνεχίστε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ.
∆ιότι εδώ βλέπουµε ότι η Κυβέρνηση µη µπορώντας να αντλή-

σει χρήµατα και βεβαίως µη µπορώντας να υλοποιήσει τις υπο-
σχέσεις για την αύξηση των δηµοσίων επενδύσεων, για την
προώθηση κάποιων επενδυτικών σχεδίων, βάζει διάφορους φό-
ρους -εκτός από την αναµόρφωση του φορολογικού συστήµα-
τος- τους οποίους ονοµάζει πράσινο ταµείο. Και αυτοί βρίσκονται
από την τσέπη των Ελλήνων. Πείστε µας, λοιπόν, ότι αυτά τα 5,5
δισεκατοµµύρια δεν βρίσκονται εκεί και δεν είναι και από το
ΕΣΠΑ.

Για να καταλάβουµε πείτε µας αυτά τα 5,5 δισεκατοµµύρια,
που µας είπατε ότι δεσµευτήκανε, αν τα έχετε ή αν θα τα ει-
σπράξετε για να τα επιστρέψετε µε κάποιον τρόπο στους πολί-
τες. Γιατί έτσι όπως το είπατε, νόµιζα ότι έχετε ένα συρτάρι µε
5,5 δισεκατοµµύρια. Ή νόµιζα ότι ανακαλύψατε κάποιο κλειδί,
κάποιον αριθµό, κάποιο συρτάρι του προϋπολογισµού στο οποίο
τα έχετε µέσα.

Όσο και αν ψάξαµε, όµως, εµείς αυτά τα 5,5 δισεκατοµµύρια
που λέτε ότι δεσµεύσατε για την πράσινη ανάπτυξη, δεν τα βρή-
καµε. Παρακαλώ, λοιπόν, βοηθήστε µας να τα ανακαλύψουµε.

Μην είναι σαν και εκείνα τα προεκλογικά ευρώ «τα λεφτά
υπάρχουν» του Γιώργου Παπανδρέου, που αποκαλύφθηκε, εκ
των υστέρων, ότι ήταν τα λεφτά των Ελλήνων και µάλιστα των
νόµιµων και των εντίµων πελατών του φορολογικού συστήµατος.
Μην µας πείτε και εσείς ότι τα 5,5 δισεκατοµµύρια, είναι αυτά
που θα εισπράξετε από νέους φόρους για την πράσινη ανάπτυξη,
γιατί τότε η πράσινη ανάπτυξη δεν θα είναι επενδυτική, προω-
θητική δράση, αλλά θα είναι µάλλον ένα ακόµη βαρίδι στην οι-
κονοµία χωρίς ανταπόδοση για τους πολίτες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρκόπουλο.
Το λόγο έχει, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ,

κ. Χρήστος Παπουτσής.
Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µια

είναι η αλήθεια, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, όχι µόνο δεν προώθησε
τις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, αλλά ουσιαστικά τις εγκλώ-
βισε στην καθυστέρηση, στην αναποτελεσµατικότητα και κυρίως
στην έλλειψη ισχυρής πολιτικής βούλησης. Όπως επίσης τις
εγκλώβισε και στην έλλειψη σχεδιασµού.

∆εν µπορώ να εξηγήσω διαφορετικά πώς είναι δυνατόν ότι επί
έξι χρόνια, όπου υποτίθεται ότι η Νέα ∆ηµοκρατία προετοίµαζε
την ελληνική κοινωνία για το µεγάλο έργο των ανανεώσιµων
πηγών και τα φωτοβολταϊκά, κάνοντας µάλιστα ουσιαστικά την
Ελλάδα ένα Ελ Τοράντο για διάφορους τυχοδιώκτες, οι οποίοι
αξιοποίησαν –περί αυτού επρόκειτο- την προοπτική των φωτο-
βολταϊκών και των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας έγινε πάρτι
εκατοµµυρίων. Και έγινε πάρτι εκατοµµυρίων, όχι στις επενδύ-
σεις, αλλά στις µελέτες, στις µικροεπενδύσεις και κυρίως των
ανθρώπων, οι οποίοι δεν γνώριζαν και δεν είχαν γνώση της πραγ-
µατικής διάστασης αυτού του µεγάλου σχεδίου.

Ποια ήταν η ευθύνη της Νέας ∆ηµοκρατίας; Ότι ουδέποτε
προετοίµασε µε υπεύθυνο τρόπο την ελληνική κοινωνία, ουδέ-
ποτε. Ουδέποτε προετοίµασε και επεξήγησε στον ελληνικό λαό
ποιες είναι οι δυνατότητες τις οποίες θα είχαν, εάν µε τον οποι-
οδήποτε ορθολογικό τρόπο προσέγγιζαν αυτή τη νέα µεγάλη
επένδυση. Και το κυριότερο όλων ήταν ότι όλα αυτά έγιναν στον
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αέρα, µε παντελή έλλειψη µακροχρόνιου και βραχυχρόνιου ενερ-
γειακού σχεδιασµού. Ούτε µακροχρόνιος υπήρχε ούτε βραχυ-
χρόνιος.

Στην πραγµατικότητα η Νέα ∆ηµοκρατία δεν είχε καµµία
σχέση µε την έννοια του νέου ενεργειακού ισοζυγίου, το οποίο
χρειαζόταν η χώρα. Αυτό, δηλαδή, που έχει ανάγκη κάθε σύγ-
χρονη κοινωνία, κάθε σύγχρονη οικονοµία. Το ενεργειακό ισοζύ-
γιο αυτό που είναι το ζητούµενο, αυτό που είναι ο οδηγός για τη
νέα Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και του Γιώργου Παπανδρέου, είναι
ακριβώς αυτό το οποίο ήταν άγνωστη έννοια την περίοδο της
Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆εν υπήρξε ποτέ στην ουσία σχεδιασµός
ενεργειακού ισοζυγίου.

Υπήρχε ισοζύγιο διευθετήσεων και εσωτερικών, παρασκηνια-
κών διαβουλεύσεων, ανάµεσα σε φίλια συµφέροντα, τα οποία
είχαν καταστήσει όλες τις δηµόσιες επιχειρήσεις και όλους τους
δηµόσιους τοµείς στο χώρο της ενέργειας, ως πεδίο ανταγωνι-
σµού. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Αυτό, όµως, φυσικά δεν ήταν ούτε µακροχρόνιος ούτε βραχυ-
χρόνιος ενεργειακός σχεδιασµός. Ήταν απλώς προγραµµατι-
σµός διευκόλυνσης των φίλων σας. Αυτό έζησε ο ελληνικός
λαός. Και αυτό εσείς το βαφτίσατε ως επιχείρηση ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινή διαπίστωση ότι ο
κλάδος των φωτοβολταϊκών, αποτελεί µια από τις ταχύτερα ανα-
πτυσσόµενες βιοµηχανικές δραστηριότητες σε παγκόσµιο επί-
πεδο. Και είναι απολύτως λογικό να αναρωτιέται κανείς, για ποιο
λόγο µια ηλιόλουστη χώρα σαν την Ελλάδα, µια χώρα µε εξαι-
ρετικό µεσογειακό κλίµα, έχει µείνει τόσο πίσω σε αυτό τον
τοµέα, ενώ θα µπορούσε να εκµεταλλευτεί αναπτυξιακά τους φυ-
σικούς πόρους που τόσο απλόχερα διαθέτει.

Και πρέπει να διευκρινίσω ότι η Ελλάδα δεν έχει µείνει πίσω
επιστηµονικά. Η έρευνα και τα εκπαιδευτικά προγράµµατα των
πανεπιστηµίων της χώρας µας, έστω και µετ’ εµποδίων, έχουν
προοδεύσει. Και µάλιστα θα έλεγα ότι το µόνο που δεν µας λεί-
πει σε αυτή τη χώρα, είναι το επιστηµονικό δυναµικό που θα µπο-
ρούσε να στηρίξει την ανάπτυξη των ΑΠΕ.

Ιδιαίτερα στα φωτοβολταϊκά θα µπορούσε κάλλιστα να ανα-
πτύξει και την έρευνα και την τεχνολογία και ακόµα και να κάνει
και εξαγωγή τεχνογνωσίας στην ευρύτερη περιοχή, όπου εάν
ανατρέξει κανείς στην περιοχή της αφρικανικής ηπείρου, σε όλες
τις χώρες της Βορείου Αφρικής, υπάρχουν πολύ µεγάλα σχέδια
επιδοτούµενα από την παγκόσµια τράπεζα, αλλά και από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, κυρίως στον τοµέα των φωτοβολταϊκών και των
ανανεώσιµων πηγών ενέργειας.

Εκείνο, όµως, το οποίο λείπει και έλειψε κατά κόρον αυτήν την
περίοδο, τη δυναµική περίοδο για την ανάπτυξη των ΑΠΕ -των
ανανεώσιµων πηγών ενέργειας- την περίοδο δηλαδή της Νέας
∆ηµοκρατίας, ήταν η πολιτική βούληση. Και αυτό το γεγονός,
αυτό το έλλειµµα της πολιτικής βούλησης ήταν αυτό που οδή-
γησε σε τέλµα τη διαδικασία της πράσινης ανάπτυξης, σε µια πε-
ρίοδο -ακριβώς µετά το 2004- όπου η χώρα µας βρισκόταν στον
αυτόµατο πιλότο της ανάπτυξης, µε την υπεραξία των Ολυµπια-
κών Αγώνων και κυρίως µε τους ρυθµούς ανάπτυξης της χώρας
κοντά στο 5%.

Τότε, δηλαδή, που θα µπορούσες κάλλιστα να χρηµατοδοτή-
σεις την πράσινη ανάπτυξη, ένα είδος ανάπτυξης που εκ των
πραγµάτων χρειάζεται περισσότερα κονδύλια, δεδοµένου ότι
είναι ακριβή ανάπτυξη, αλλά είναι εξαιρετικά χρήσιµη, επωφε-
λής, ελπιδοφόρα για το µέλλον της ανθρωπότητας και κυρίως,
για τις επόµενες γενιές.

Σχετικά µ’ αυτό, όµως, το θέµα η Νέα ∆ηµοκρατία δεν λέει τί-
ποτα. Το αντίθετο, µάλιστα. Κατέθεσε την επερώτηση, την οποία
συζητούµε σήµερα και για την οποία µε πολύ εµπεριστατωµένο
τρόπο απήντησε ο Υπουργός, ο κ. Μανιάτης, µε πολύ λεπτοµέ-
ρεια και πολύ συγκεκριµένους σχεδιασµούς.

Όµως, εγώ θέλω να σταθώ µόνο σε ένα σηµείο. Αναρωτιέµαι
γιατί καταθέσατε µία επερώτηση, όπου χρησιµοποιείτε ως το βα-
σικό επιχείρηµα τις καθυστερήσεις –λέει- τις οποίες έχει η Κυ-
βέρνηση. Βασικότερο όλων εξ αυτών, όπως αναφέρθηκε από τις
παρεµβάσεις όλων των συναδέλφων, η γραφειοκρατία, όπου µά-
λιστα χρησιµοποιείτε στην επερώτησή σας και το επιχείρηµα ότι

τρία χρόνια καθυστερούν οι αιτήσεις, οι οποίες έχουν κατατεθεί.
Μα, τα τρία χρόνια αυτά που καθυστερούν, ήταν κυβέρνηση το
ΠΑΣΟΚ; Εσείς δεν ήσασταν κυβέρνηση.

Αναρωτιέµαι, λοιπόν, επερώτηση στον εαυτό σας καταθέσατε,
κύριοι συνάδελφοι; ∆ιότι περί αυτού πρόκειται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εδώ, σε ένα σηµείο µόνο θέλω να σταθώ και να ολοκληρώσω,
κύριε Πρόεδρε, την παρέµβασή µου.

Οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, τα φωτοβολταϊκά, η αιολική
ενέργεια, όλες οι µορφές των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας,
αποτελούν πολιτική επιλογή της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Πολι-
τική επιλογή για τη διαµόρφωση του ενεργειακού ισοζυγίου της
χώρας, ένα ενεργειακό ισοζύγιο, το οποίο δεν πρόκειται να επι-
τρέψουµε να συνθλιβεί ανάµεσα στον ανταγωνισµό του πετρε-
λαϊκού τοµέα και του τοµέα του φυσικού αερίου, αυτό, δηλαδή,
που κάνατε εσείς. Κι αυτή είναι η ειδοποιός διαφορά της πολιτι-
κής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ µε την πολιτική της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Η δικιά µας πολιτική βασίζεται στη διαφοροποίηση
των πηγών εφοδιασµού της ενέργειας, στους κανόνες του υγι-
ούς ανταγωνισµού στην αγορά, στη βασική και µόνιµη παράµε-
τρο, την προστασία του περιβάλλοντος.

Με βάση αυτό το πλαίσιο, διαµορφώνει η Κυβέρνηση τον ενερ-
γειακό σχεδιασµό και στον ενεργειακό σχεδιασµό, σε συνδυασµό
µε τον αναπτυξιακό νόµο, ο οποίος έρχεται, περιλαµβάνονται και
τα κίνητρα για την περαιτέρω προώθηση των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας σε όλους τους τοµείς.

Αυτή, όµως, είναι και η διαφορά µας. Πολιτευόµαστε σήµερα,
ασκούµε την πολιτική εξουσία µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέ-
ρον σήµερα και σχεδιάζουµε το µέλλον µε ευθύνη απέναντι στις
επόµενες γενιές.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπουτσή.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Ιω-
άννης Ζιώγας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προφανώς και δεν θα σας ακο-

λουθήσουµε -απευθυνόµενος στους Βουλευτές της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και του ΠΑΣΟΚ- στην προσπάθειά σας, στην
αντιπαράθεση σας αυτή τη δηµόσια, στο ποιος ενδιαφέρεται,
ποιος συµπονά περισσότερο τους καηµένους µεγαλοεπιχειρη-
µατίες, µεγαλοεπενδυτές στα φωτοβολταϊκά.

Η Κυβέρνηση, προτάσσοντας τα ιδεολογήµατα της πράσινης
ανάπτυξης και της δήθεν προστασίας του περιβάλλοντος,
έσπευσε και αυτή, όπως και οι προηγούµενες κυβερνήσεις, να
ανταποκριθεί άµεσα στην ανάγκη του µεγάλου κεφαλαίου να
«τζογάρει» τα υπερκέρδη που έχουν συσσωρευθεί σε νέους κερ-
δοφόρους ορίζοντες, όπως αυτός της ηλεκτρικής ενέργειας και
ειδικά σ’ αυτή τη φάση στις ΑΠΕ, οι οποίες παρέχουν εγγυηµένη
απορρόφηση µε τις υπέρογκες τιµές. Και βέβαια, το Υπουργείο
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής δίνει την υπό-
σχεση στους ενδιαφερόµενους ότι οι τιµές της ηλεκτρικής ενέρ-
γειας που παράγεται από φωτοβολταϊκά θα επανεξεταστούν στο
πλαίσιο συνολικής αναθεώρησης του θεσµικού πλαισίου για τις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, µετά την πρόσφατη απόφαση
που αναθεώρησε προς τα πάνω τις τιµές όλων των άλλων µορ-
φών ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, όπως τα αιολικά, τα υδροη-
λεκτρικά, γεωθερµία κ.λπ..

Άµεση προτεραιότητα, λοιπόν, της Κυβέρνησης είναι η προ-
ώθηση των αιολικών έργων, καθώς πρόκειται για µια πιο ώριµη
αγορά µε πολλές εκδοθείσες άδειες και πολλές αιτήσεις. Το κυ-
ριότερο έχει να κάνει, βεβαίως, µε τις πολυεθνικές, ενεργειακές
εταιρείες που έχουν ήδη µπει δυναµικά στην ελληνική αγορά
των ΑΠΕ, ενώ έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον για νέες επενδύσεις
εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ.

Απαντώντας θετικά στα µηνύµατα των ενεργειακών κολοσσών
για απρόσκοπτα και µεγαλύτερα κέρδη, η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ προώθησε το νοµοσχέδιο για τις ΑΠΕ, το οποίο προβλέ-
πει ριζική συρρίκνωση του χρόνου αδειοδότησης. Παράλληλα,
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επεξεργάζεται αλλαγές στο χωροταξικό πλαίσιο των ΑΠΕ, προ-
κειµένου να µπορούν αυτές οι εταιρείες να τοποθετήσουν τις
εγκαταστάσεις τους όπου θέλουν και χωρίς να εµποδίζονται από
το όποιο νοµικό πλαίσιο που βάζει έστω και ελάχιστους φραγ-
µούς και όρια. Να υπενθυµίσω ότι ακόµη και στα εθνικά πάρκα
επιτρέπεται µε το νοµοσχέδιο η εγκατάσταση και η λειτουργία
τους.

Μέσω της υποτιθέµενης πολιτικής της πράσινης ανάπτυξης,
στο σχέδιο νόµου «Επιτάχυνση της ανάπτυξης των ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας για την αντιµετώπιση της κλιµατικής αλλαγής»
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, προβλέπεται ότι θα µπορούν να εγκαθίστανται και σε γη
υψηλής παραγωγικότητας σταθµοί ανανεώσιµων πηγών ενέρ-
γειας, δηλαδή βασικά φωτοβολταϊκά και ανεµογεννήτριες, ανοί-
γοντας, έτσι, νέους δρόµους για την περαιτέρω συρρίκνωση της
αγροτικής µας παραγωγής.

Οι πολιτικές δυνάµεις του ευρωµονόδροµου καλούν πλέον
τους αγρότες ουσιαστικά να σταµατήσουν να καλλιεργούν και
να «φυτέψουν» φωτοβολταϊκά και ανεµογεννήτριες στο όνοµα
της δήθεν πράσινης ανάπτυξης. Όµως, αυτό δεν είναι βέβαια
αγροτική ανάπτυξη, ούτε και πράσινη ανάπτυξη. Η αντιαγροτική
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και η αποδέσµευση των επι-
δοτήσεων οδηγεί στην εγκατάλειψη των αγροτικών καλλιερ-
γειών, ενώ ο έλεγχος υγείας της νέας ΚΑΠ και η επόµενη
αναθεώρηση θα εντείνουν αυτό το κακό.

Πρωτεργάτης στο να επιτραπεί η εγκατάσταση φωτοβολταϊ-
κών και ανεµογεννητριών ήταν και η πρασινογάλαζη διοίκηση
της ΠΑΣΕΓΕΣ, η οποία µάλιστα, ζητάει ένα µεγαλύτερο ποσό
από το 50% της επιδότησης που κόβεται στον καπνό από το 2010
και να πάει αυτό το ποσό για φωτοβολταϊκά και ανεµογεννήτριες.

Το θέµα είναι ότι αντί να στηριχθεί η µικροµεσαία αγροτιά και
η ανάπτυξη της αγροτικής παραγωγής, γίνεται ακριβώς το αντί-
θετο. Φαίνεται πώς και την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ δεν την εν-
διαφέρει η ανάπτυξη της παραγωγής αγροτικών προϊόντων που
να αφήνουν βιώσιµο εισόδηµα στους αγρότες και να είναι ποιο-
τικά και φθηνά, δεν την ενδιαφέρει η επάρκεια και η αυτάρκεια
της χώρας σε αγροτικά προϊόντα σε µια εποχή όπου το έλλειµµα
στο αγροτικό εµπορικό ισοζύγιο έχει φθάσει, ως γνωστόν, σε
αστρονοµικά ύψη.

Οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας αποτελούν σηµαντική παρά-
µετρο στο ενεργειακό µίγµα κάθε χώρας και πολύ περισσότερο
αυτό ισχύει κατ’ αρχάς, τουλάχιστον για τη δική µας, καθώς δια-
θέτει υψηλή ηλιοφάνεια, σηµαντικό αιολικό και υδατικό δυναµικό,
γεωθερµικά αποθέµατα, κυτταρινούχα απόβλητα -που θα µπο-
ρούσαν υπό όρους να αξιοποιηθούν για την παραγωγή των βιο-
καυσίµων της δεύτερης γενιάς- αλλά, επίσης, απόβλητα
αγροτικής κύρια γεωργικής, πτηνοκτηνοτροφικής δραστηριότη-
τας για παραγωγή βιοαερίου.

Ζήτηµα, εποµένως, δεν τίθεται ως προς την ύπαρξη ανανεώ-
σιµου ενεργειακού δυναµικού, αλλά για τις προϋποθέσεις αξιο-
ποίησης του, ξεκινώντας από τη γενική αντίληψή µας ότι και οι
ανανεώσιµοι φυσικοί πόροι θα πρέπει να αξιοποιούνται µε βα-
σικό κριτήριο τη συνδυασµένη ικανοποίηση των σύγχρονων λαϊ-
κών αναγκών, στην οποία η διατήρηση και ανάπτυξη του φυσικού
περιβάλλοντος παίζουν καθοριστικό ρόλο και διατυπώνουµε τις
παρακάτω θέσεις.

Ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, είµαστε ριζικά αντίθετοι µε
την παράδοση των ΑΠΕ στο κεφάλαιο για τους παρακάτω λό-
γους:

Στρατηγικής σηµασίας τοµείς της χώρας, όπως ο τοµέας της
ενέργειας, πρέπει να βρίσκονται υπό τον αποκλειστικό έλεγχο
και τη διαχείριση του δηµοσίου. Ειδικότερα για τις ΑΠΕ, η ιδιω-
τικοποίησή τους έδωσε µία ισχυρή ώθηση, σύµφωνα πάντα µε
την πολιτική βούληση και στο πλαίσιο σχεδιασµού των δυνάµεων
του δικοµµατισµού Νέας ∆ηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ- στη διείσ-
δυση του µεγάλου κεφαλαίου γενικότερα στον τοµέα της ηλε-
κτρικής παραγωγής. Η χωροθέτηση, κατασκευή και σύνδεση µε
το δίκτυο διανοµής των µονάδων παραγωγής ηλεκτρικής ενέρ-
γειας από ανανεώσιµες πηγές γίνεται µε µοναδικό κριτήριο τη
µεγιστοποίηση των κερδών. ∆ίνουµε ιδιαίτερο βάρος στην προ-
στασία του λαϊκού εισοδήµατος. Παίρνουµε σοβαρά υπ’ όψιν την

ανάγκη για την εξασφάλιση της ενεργειακής επάρκειας της
χώρας, στενά δεµένης µε την ασφάλεια του ενεργειακού εφο-
διασµού, καθώς και τη λειτουργική αξιοπιστία συνολικά του
όλου συστήµατος.

Θεωρούµε όµως απαραίτητο να τονίσουµε, ότι κανένας ορθο-
λογικός φιλολαϊκός σχεδιασµός -όπως παραπάνω- για µια ισορ-
ροπηµένη αξιοποίηση των διαφόρων πηγών ενέργειας, µαζί και
των ΑΠΕ, δεν µπορεί να διαµορφωθεί, πολύ περισσότερο να υλο-
ποιηθεί υπό συνθήκες ελεύθερης αγοράς ενδοϊµπεριαλιστικών
αντιθέσεων και ανταγωνιστικότητας των διεθνικών µονοπωλίων.

Αντίθετα, απαιτείται η εφαρµογή ενός κεντρικού σχεδιασµού,
στο πλαίσιο του οποίου θα ισορροπούν, το καθένα µε το δικό
του ειδικό βάρος, τα κριτήρια που προαναφέρθηκαν.

∆ηλαδή, λαϊκό εισόδηµα, σταθερή ενεργειακή επάρκεια, φυ-
σικό περιβάλλον και πολιτιστική κληρονοµιά, τοπική ανάπτυξη.
Ένας σχεδιασµός που πρέπει να στηρίζεται σε γερές βάσεις
όπως, η κρατική ιδιοκτησία µε εργατικό έλεγχο των βασικών
µέσων παραγωγής και των τοµέων της οικονοµίας, µεταξύ των
οποίων και αυτός της ενέργειας. Η κρατική ιδιοκτησία στη γη, ο
ολοκληρωµένος χωροταξικός σχεδιασµός µε αυστηρό καθορι-
σµό των χρήσεων γης και στόχο την ικανοποίηση των λαϊκών
αναγκών και τέλος η διαχείριση των φυσικών πόρων µας, ως πα-
ρούσας και µελλοντικής περιουσίας της εργατικής τάξης και
όλων των άλλων λαϊκών στρωµάτων.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ζιώγα.
Στο σηµείο αυτό, θέλω να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η ∆ιαρκής

Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την έκθεσή της
στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτηρίων, υπερβάσεις δόµησης
και αλλαγές χρήσης, µητροπολιτικές αναπλάσεις και άλλες δια-
τάξεις»

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεχθήκατε πυρά από τη Νέα ∆ηµοκρατία, διότι

ασκούνται πάνω σας πιέσεις από το λόµπυ των αιολικών πάρκων
-έτσι ακούστηκε- τις οποίες φαίνεται ότι κάνετε αποδεκτές. Εγώ
άκουσα τη δική σας επιχειρηµατολογία, θέλω να την κάνω δεκτή,
πιστεύω ότι η επιχειρηµατολογία σας είναι σωστή. Ακούστε όµως
µια παρατήρηση εύλογη, προκειµένου να διορθώσουµε την κα-
τάσταση.

Υπάρχει µια επιτροπή, εθνικού σχεδιασµού δράσης για τις
ΑΠΕ. ∆εν συµµετέχει ο ΣΕΦ, δηλαδή ο Σύνδεσµος Εταιρειών Φω-
τοβολταϊκών. Άρα, λοιπόν, θεωρούµε ότι, εάν εκπροσωπηθούν
οι εταιρείες αυτές θα δείτε ότι θα κοπάσει η κατηγορία αυτή.
∆ιότι άλλο πράγµα είναι να νιώθω συµµέτοχος σε κάτι και άλλο
πράγµα είναι να αποκλείοµαι από κάτι και έτσι δηµιουργείται µια
υπόνοια πιέσεων τέτοιου είδους, από άλλους επενδυτές ΑΠΕ.
Άρα, λοιπόν, θα ήθελα να το δείτε αυτό το θέµα, είναι πάρα πολύ
απλό. Θεσµοθετήστε το και θα δείτε ότι θα κοπάσει ο όλος θό-
ρυβος.

Έρχοµαι τώρα στο έτερο ζήτηµα, τις συνδέσεις. Εγώ θα σας
µιλήσω, όχι αντιπολιτευτικά, κύριε Υφυπουργέ. Την πραγµατικό-
τητα θα σας µεταφέρω, που τη βιώνω και στην περιοχή µου.

Υπάρχουν διάσπαρτα, σε διάφορες περιοχές της χώρας, µι-
κροεπενδυτές οι οποίοι, πράγµατι, κάνουν αιτήσεις σύνδεσης µε
το σύστηµα και δεν συνδέονται από τη ∆ΕΗ. ∆ηλαδή έχουν τε-
λειώσει οι επενδύσεις τους, είναι έτοιµες να λειτουργήσουν και
δεν συνδέονται. Εγώ πάλι άκουσα τη δική σας επιχειρηµατολο-
γία και επίσης την ασπάζοµαι, για να δείξω το καλοπροαίρετο
της διάθεσης που έχω απέναντί σας και απέναντι του Υπουρ-
γείου, γιατί θεωρώ ότι, πράγµατι, καταβάλλει µια προσπάθεια
στον τοµέα αυτό, παρόλη την κριτική που ακούει.

Αλλά, πείτε µου τώρα. Εσείς αναπτύξατε τη Χ επιχειρηµατο-
λογία. Ξέρετε τι λέει η ∆ΕΗ στους ανθρώπους αυτούς; ∆ιάφορα
είναι τα επιχειρήµατα. Πρώτον, µπορεί να µην απαντήσει καθό-
λου. ∆εν απαντάει γιατί. Και αυτοί οι άνθρωποι, αυτοί οι µικροε-
πενδυτές, που έχουν επενδύσει χιλιάδες ευρώ, περιµένουν. ∆εν
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απαντάει καθόλου. ∆εύτερον, µπορεί να τους λέει -και είµαι γνώ-
στης τέτοιας περίπτωσης- «υποµονή θα συνδεθείτε µετά από ένα
δύο χρόνια». Και το τρίτο εξοργιστικό που τους λέει, η τρίτη πε-
ρίπτωση απάντησης είναι ότι «ξέρετε έχετε δίκιο, αλλά δεν
έχουµε τις συσκευές µέτρησης», δηλαδή τις συσκευές που µε-
τράνε την εισροή ενέργειας στο σύστηµα. Και µάλιστα εκπρό-
σωποι της ∆ΕΗ λένε: «κοιτάξτε να δείτε, είναι η κληρονοµιά
Αθανασόπουλου».

Εγώ να το δεχτώ πάλι αυτό, για την κληρονοµιά Αθανασόπου-
λου. Αλλά, εδώ και τρία χρόνια γνώριζε η ∆ΕΗ ότι θα έπρεπε να
υπάρχουν οι µετρητές αυτοί. Η νέα διοίκηση, η «πράσινη» διοί-
κηση –δεν εννοώ κοµµατικά, εννοώ τον κ. Ζερβό που θέλει να
προχωρήσει στην «πράσινη» ενέργεια, γι’ αυτό λέω, η «πράσινη»
διοίκηση της ∆ΕΗ- είναι δυνατόν να µην επιλύει το θέµα αυτό,
των µετρητών εάν υφίσταται τέτοιο ζήτηµα;

Τι θέλω να πω, κύριε Υφυπουργέ; Θέλω να πω ότι εσείς ανα-
πτύσσετε µια επιχειρηµατολογία στη Βουλή, η ∆ΕΗ όµως, λέει
αυτά τα επιχειρήµατα που σας είπα.

Άρα, λοιπόν, είναι εύλογες οι αιτιάσεις που ακούγονται και από
τη µείζονα Αντιπολίτευση και από εµάς, αλλά, κυρίως, από τους
ανθρώπους αυτούς, οι οποίοι στο µυαλό τους -οι µικροεπενδυτές
αυτοί που υφίστανται, νοµίζω κατανοητά, οικονοµικά προβλή-
µατα, διότι θα πρέπει να προχωρήσουν σε µια απόσβεση του κε-
φαλαίου που έκαναν για την επένδυσή τους- έχουν µια υπόνοια.

Ποια είναι η υπόνοια αυτή; Ότι, κατά τόπους –δεν λέω γενική
πολιτική- υπάρχει µια συµφωνία της ∆ΕΗ, µε µεγαλοεπενδυτές
προκειµένου να διατηρηθεί η χωρητικότητα του συστήµατος,
ούτως ώστε όταν ολοκληρωθούν οι επενδύσεις των µεγαλοε-
πενδυτών να µείνουν εντελώς απέξω οι µικροί, τα µικρά ψάρια.

Εγώ δεν αποδέχοµαι αυτήν την κατηγορία, αλλά κάτι πρέπει να
κάνετε για να βγάλετε και εσείς από το µυαλό των ανθρώπων
αυτών, των µικροεπενδυτών, αυτού του είδους τις αντιλήψεις.
∆εν είναι δυνατόν να φτάνει στο σηµείο η ∆ΕΗ να λέει «δεν έχω
µετρητές, συσκευές µετρητών». Έλεος.

Επίσης, έρχοµαι σε ένα άλλο σηµείο, για να φύγω από το ζή-
τηµα των συνδέσεων. Εν τη ρύµη του λόγου του, ο κ. Μαρκό-
πουλος είπε κάτι που µε χαροποίησε γιατί καταδεικνύει και την
ιδεολογική διαφορά που έχουµε στον τοµέα αυτόν που θα ανα-
φέρω τώρα µε την Νέα ∆ηµοκρατία, ως Λαϊκός Ορθόδοξος Συ-
ναγερµός.

Λέει ο κ. Μαρκόπουλος: «Στο φορολογικό νοµοσχέδιο, στη φο-
ρολογία γενικά δεν µπορούν να υπάρξουν µέτρα που να δίνουν
µια ώθηση στην ανάπτυξη». Λάθος, εµείς θεωρούµε το αντίθετο.
Εµείς θεωρούµε ότι ο µείζον επενδυτικός νόµος σ’ ένα κράτος,
δεν είναι ο επενδυτικός νόµος ο συµβατικός, ο γνωστός, είναι ο
φορολογικός νόµος, είναι το φορολογικό σύστηµα της χώρας
και εκεί υπάρχει η εξής πρόβλεψη, κύριε Υφυπουργέ, ότι υπάρ-
χει η επιστροφή φόρου 10% για εγκατάσταση, τέτοια επιλέξιµη
δαπάνη εγκατάστασης φωτοβολταϊκών κ.λπ., ανανεώσιµων
πηγών ενέργειας, µέχρι ένα πλαφόν των 600 ευρώ. Στο φορολο-
γικό το προηγούµενο της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν 20% η επι-
στροφή φόρου µε ένα πλαφόν 700 ευρώ.

Εµείς λοιπόν, µεµφόµεθα την Κυβέρνηση γιατί δεν κάνατε τολ-
µηρά βήµατα στο φορολογικό, προκειµένου να στηρίξετε την
«πράσινη» πολιτική, την «πράσινη» οικονοµία, που εσείς ευαγγε-
λίζεστε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα µου δώσετε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Άρα, λοιπόν, εµείς λέµε το εξής. Θα πρέπει αυτό το 10% να

γίνει 20% και χωρίς πλαφόν. Θα δείτε ότι εκατοµµύρια Έλληνες
συµπολίτες θα έχουν ένα µεγάλο κίνητρο να προσχωρήσουν και
να αποδεχθούν τη λεγόµενη λογική εξοικονόµησης ενέργειας
κατ’ οίκον. Και εδώ χωρίς επιβάρυνση στον κρατικό προϋπολο-
γισµό. Γιατί χωρίς επιβάρυνση στον κρατικό προϋπολογισµό;
∆ιότι η πολιτική αυτή που εισηγούµεθα, θα επιβραβεύει δραστη-
ριότητες που διαφορετικά, δεν θα έµπαιναν στο σύστηµα. Άρα,
λοιπόν, γιατί δεν προχωράτε µε γενναία βήµατα προς την κα-

τεύθυνση αυτή;
Συνεπώς όσον αφορά το ζήτηµα των ανανεώσιµων πηγών

ενέργειας, εµείς θεωρούµε ότι το φορολογικό σύστηµα της
χώρας θα έπρεπε να είναι περισσότερο τολµηρό.

Και επιτρέψτε µου να πω και κάτι άλλο. Όσον αφορά το µε-
γάλο ζήτηµα της τιµολόγησης, άκουσα τη Νέα ∆ηµοκρατία που
λέει ότι: Κοιτάξτε να δείτε, ο νόµος Σιούφα έδινε 450 ευρώ τη
MWh, επί Φώλια και επί Χατζηδάκη πέσαµε στα 407, 400 ευρώ
µας είπατε ότι είναι σήµερα. Και διαµαρτύρονται οι κύριοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Εγώ τότε θα έρθω και θα πω, 600 ευρώ. Εξα-
κόσια ευρώ να είναι η τιµή.

Τι θέλω να πω; Θέλω να πω, κύριε Υφυπουργέ, το εξής και να
το ακούσουν και οι κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας. Οι παραγωγοί
θα πρέπει και να αποπληρώνονται. Κάποιος θα πρέπει να τους
πληρώνει τους ανθρώπους αυτούς, τουτέστιν πρέπει να τους
πληρώνει η ∆.Ε.Η., ο ∆ΕΣΜΗΕ, µάλλον για να είµαι ακριβέστε-
ρος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µ’ αυτό το σχόλιο.
Τι σηµαίνει αυτό; Για να καταλάβει ο κόσµος, όποιος µας

ακούει. Σηµαίνει ότι θα πρέπει το τέλος των ΑΠΕ να αυξηθεί.
Υπάρχει εισήγηση από τον ∆ΕΣΜΗΕ που το τέλος που τώρα είναι
0,3 ευρώ ανά MWh να φτάσει στα 2,15 ευρώ ανά MWh. ∆ηλαδή,
να κληθούν τα εκατοµµύρια των Ελλήνων να πληρώσουν υπέρο-
γκο τέλος ανανεώσιµων πηγών ενέργειας.

Απ’ ό,τι µαθαίνω η κ. Μπιρµπίλη δεν το δέχθηκε αυτό, γιατί
υπάρχει µία δέσµευση της Κυβέρνησης να παγώσουν τα τιµολό-
για ηλεκτρικής ενέργειας, αλλά στο µέλλον κάποιος θα πρέπει
να αποπληρώσει τους παραγωγούς.

Θέλω να πω, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, ότι αυτό είναι ένα ζή-
τηµα ακανθώδες, το οποίο θα πρέπει να σταθµιστεί µε βάση δύο
παράγοντες. Το κόστος εγκατάστασης και το κόστος αποπλη-
ρωµής. Εκεί πρέπει να βασιστεί η οικονοµική µελέτη που θα
δώσει το αποτέλεσµα σε σχέση µε την τιµολόγηση.

Με την ευκαιρία αυτή, επαναφέρω και τελειώνω -ευχαριστώ
πάρα πολύ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε- την πρόταση του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού να ξεκινήσει επιτέλους ένας διά-
λογος, ανάπτυξη επιχειρηµάτων χωρίς ταµπού, προκειµένου να
δούµε εάν υπάρχει προοπτική πυρηνικής ενέργειας στη χώρα.
Και εάν, ναι, πώς προχωράµε, εάν, όχι, πάλι σεβαστό. Αλλά τα
θέµατα αυτά να µην είναι θέµατα ταµπού. Να ξεκινήσει ένας διά-
λογος, να δούµε τις αρνητικές επιπτώσεις που βεβαίως και υπάρ-
χουν, να δούµε τις θετικές επιπτώσεις, να κάνουµε το ισοζύγιο
και να προχωρήσουµε.

Ευχαριστώ πάρα πολύ και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
Παρακαλείται η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς η κ. Ηρώ ∆ιώτη, να έρθει στο
Βήµα.

ΗΡΩ ∆ΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριοι συνάδελφοι, µας εκπλήσσει η επερώτηση

της Νέας ∆ηµοκρατίας, τη στιγµή που για το θέµα αυτό θα συ-
ζητήσουµε όταν έρθει το νοµοσχέδιο -και µάλιστα είπε και ο κύ-
ριος Υπουργός πολύ σύντοµα- και θα καταθέσει κάθε Κοινοβου-
λευτική Οµάδα και τις προτάσεις και τις τροπολογίες της.

Είναι γεγονός, βέβαια, πως βρισκόµαστε στο σκοτάδι -λίγο µας
διαφωτίσατε, κύριε Υφυπουργέ- σε σχέση µε την τελική µορφή
που θα καταθέσει το Υπουργείο και όντως υπήρξε πολύ λίγος
χρόνος διαβούλευσης. Κατακλυζόµαστε, βέβαια, από διάφορα
δηµοσιεύµατα και ανακοινώσεις, σχετικά µε τα σχέδια της Κυ-
βέρνησης για τις ΑΠΕ και από απόψεις εταιρειών που µία επι-
κροτούν και µια καταδικάζουν τις προθέσεις της Κυβέρνησης,
σχετικά µε την τιµολόγηση στις περισσότερες των περιπτώσεων.

Ο Σύνδεσµος Εταιριών Φωτοβολταϊκών, που αναφερθήκατε,
κύριε Ροντούλη, θεωρεί απαράδεκτες και καταστροφικές για την
αγορά τις ρυθµίσεις που προβλέπει η τελική εκδοχή του νοµο-
σχεδίου για τις ΑΠΕ και πάνω σε αυτήν την άποψη στηρίζεται και
η επερώτηση που κατέθεσαν και οι Βουλευτές της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.
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Εµείς, ως Αριστερά, προχωράµε τη συζήτηση και τις διαβου-
λεύσεις, σχετικά µε τις ΑΠΕ όχι µε τα κριτήρια της αγοράς, αλλά
µε τα δικά µας κριτήρια, ανεξάρτητα µε το τι ζητάνε οι εταιρείες
ή τι λέει η Κυβέρνηση, µε την έννοια ότι το ζήτηµα της ενέργειας
είναι πολύ ευρύ, σηµαντικό και επηρεάζει και περιβαλλοντικά και
οικονοµικά τους πολίτες. Σε κάθε λεπτοµέρεια θα το συζητή-
σουµε εξάλλου όταν κατατεθεί. Και ως πρώτο ζήτηµα το θέτει η
επερώτηση και δεν καταλαβαίνω γιατί εκ των προτέρων να συ-
ζητάµε τόσο αποσπασµατικά και να δηµιουργούµε εντυπώσεις.

Επιπλέον, δεν θα µπούµε στην παρούσα φάση σε αντιπαρά-
θεση ανάµεσα στα αιολικά πάρκα και στα φωτοβολταϊκά πάρκα
µε την οπτική των εταιρειών, αλλά θα δούµε το θέµα συνολικά
πώς συµφέρει τον τόπο και τους πολίτες.

Κύριοι συνάδελφοι, το είχαµε πει και στην πρώτη µας συζή-
τηση, επιδιώκουµε ένα µοντέλο που θα διαχειρίζεται ορθότερα
τους φυσικούς πόρους, που θα βάζει την κοινωνία συµµέτοχο
στη λύση, που θα βαθαίνει τους θεσµούς της δηµοκρατίας και
τους ελέγχους στη λήψη των αναπτυξιακών αποφάσεων.

Έχουµε ήδη κάνει την κριτική µας, ότι το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο που είχε φέρει σε πρώτη φάση το Υπουργείο δεν κοιτά-
ζει, κύριε Υφυπουργέ, προς αυτήν την κατεύθυνση. ∆εν
αµφισβητεί τον πυρήνα του σηµερινού ενεργειακού τοπίου, αλλά
συνεχίζει να αφήνει τον ενεργειακό τοµέα στα χέρια των ιδιω-
τών, του κέρδους και της κατασπατάλησης πόρων.

Ως προς αυτό που ρωτάτε, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης, περί «πράσινης» ανάπτυξης, νοµίζω πως δεν χρειαζόταν
αυτή η ερώτηση, γιατί το ξέρουµε πολύ καλά ότι είναι µία συνο-
λική πολιτική, όχι µόνο στην Ελλάδα -παρά τις απαντήσεις που
δώσατε, κύριε Υπουργέ- που προσπαθεί να εξορθολογήσει κά-
ποιες δραστηριότητες οικονοµικές µε εργαλειακή χρήση της τε-
χνολογίας, στο πλαίσιο µίας περιβαλλοντικής οικονοµίας, χωρίς
να θίγει, βέβαια, τον πυρήνα της νεοφιλελεύθερης οικονοµίας.
Business as usual, δηλαδή σε φόντο πράσινο, που όµως δεν θίγει
την κερδοφορία, άρα θέτει σε δεύτερη µοίρα τις ανάγκες των
κατοίκων του πλανήτη και της οικολογικής ισορροπίας.

∆ιότι, για παράδειγµα, οι ανανεώσιµες πηγές ενέργειας µπορεί
να είναι η λύση εάν σχεδιαστούν µ’ ένα συγκεκριµένο τρόπο,
µπορεί όµως να είναι απλώς και ένας άλλος τοµέας της κερδο-
φορίας και σχεδόν τίποτε άλλο, αν σχεδιαστούν µ’ έναν άλλο
τρόπο. Αν ρυθµιστής είναι η αγορά, δηλαδή, αν υπάρξει υπερ-
συγκέντρωση χωρίς σχεδιασµό, αν χωροθετηθούµε όπου βο-
λεύει τις εταιρείες, αν καταλήξουν σαν µεγάλες βιοµηχανικές
µονάδες που τελικά οι υποδοµές που θα χρειάζονται θα επιβα-
ρύνουν και θα καταστρέφουν περιοχές και θα σπαταλάνε περισ-
σότερη ενέργεια, τότε καταλαβαίνετε ότι δεν πρόκειται να
πιάσουµε κανένα στόχο προς όφελος του περιβάλλοντος και
προς όφελος του πλανήτη.

Ως προς αυτά µε πολύ ενδιαφέρον παρακολουθούµε και τον
προβληµατισµό περιβαλλοντικών οργανώσεων, όπως για παρά-
δειγµα του WWF που τονίζει ότι οι ΑΠΕ δεν θα πρέπει να θεω-
ρούνται µόνο ως επενδύσεις µε οικονοµικό αντικείµενο, αλλά ως
µέσα για την αντιµετώπιση της µεγαλύτερης περιβαλλοντικής
απειλής, δηλαδή της κλιµατικής αλλαγής.

Κύριε Υπουργέ, ζούµε σε µία από τις πιο πλούσιες σε βιοποι-
κιλότητα χώρες, άρα αν θέλουµε να είµαστε σοβαροί, θα πρέπει
να λάβουµε υπ’ όψιν µας πάρα πολλούς παράγοντες στην ανά-
πτυξη των ΑΠΕ και στη χωροθέτησή τους για να µην καταστρέ-
φουµε ό,τι πιο πολύτιµο διαθέτουµε, στο όνοµα µάλιστα του
περιβάλλοντος, στο οποίο στο κάτω-κάτω ανήκει στον ελληνικό
λαό και στις επόµενες γενιές και όχι στην Κυβέρνηση, ούτε στις
εταιρείες.

Πρέπει να δούµε σοβαρά ζητήµατα, όπως οι ενεργειακές µας
ανάγκες και πώς σχεδιάζουµε µε βάση αυτές, όπως γιατί γιγα-
ντισµός και υπερπαραγωγή και τεράστια δίκτυα µεταφοράς, γιατί
υπερκέρδη γύρω από την υπόθεση των ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας. Και ρωτώ: Είναι η ενέργεια κοινωνικό αγαθό ή είναι
εµπόρευµα; Το περιβάλλον κατατάσσεται στις άµεσες επιλογές
για κερδοφορία;

Θα σας διηγηθώ µία πολύ µικρή ιστορία. Σε άλλες χώρες κα-
θόλου λιγότερο καπιταλιστικές, απ’ ό,τι εδώ, καµµιά φορά συµ-
βαίνουν πράγµατα που εδώ φαντάζουν σενάρια επιστηµονικής

φαντασίας ή αστεία, παρ’ ό,τι κάποιοι υπερηφανεύονται και εδώ
µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα- ότι δώσαµε πολιτισµό στον υπόλοιπο
κόσµο. Τρία, λοιπόν, µικροσκοπικά βατραχάκια, σύµφωνα µε
πολλά δηµοσιεύµατα των τελευταίων ηµερών, κατάφεραν να
σταµατήσουν τη σχεδιαζόµενη κατασκευή ενός από τους µεγα-
λύτερους ιπποδρόµους της Βικτώριας έξω από τη Μελβούρνη.
Τα σχέδια για το νέο ιππόδροµο, οι ενέργειες του οποίου είχαν
υπολογιστεί σε 40.000.000 δολάρια, είχαν βγει και όλα ήταν
έτοιµα για να αρχίσουν τα έργα µέχρι που η αρµόδια υπηρεσία
του Υπουργείου Προστασίας του Περιβάλλοντος στη σχετική
επιτόπια οικολογική εξέταση του συγκεκριµένου χώρου, ανακά-
λυψε ότι τον χρησιµοποιούν και τρία µικροσκοπικά βατραχάκια,
το είδος των οποίων έχει χαρακτηριστεί ως είδος προς εξαφά-
νιση.

Αυτό, λοιπόν, είχε ως αποτέλεσµα να µην µπορεί να εκδοθεί η
σχετική άδεια κατασκευής του ιπποδρόµου που είχε υποβάλει η
τοπική λέσχη ιπποδροµιών. Μάλιστα, η εταιρεία ανέλαβε να µε-
τατοπίσει το χώρο για τα βατραχάκια, τον υδροβιότοπο και να
πληρώσει από τη τσέπη της 100.000 δολάρια.

Εδώ, βέβαια, όχι τρία µικρά βατραχάκια δεν µας σταµατούν,
αλλά ούτε τα δάση, ούτε το τοπίο, ούτε η πολιτιστική µας κλη-
ρονοµιά, ούτε τα πουλιά, ούτε οι κάτοικοι. Τίποτα απολύτως δεν
έχει σηµασία µπροστά, όχι στις ανανεώσιµες πηγές ενέργειας,
στην κλιµατική αλλαγή, αλλά µπροστά στα κέρδη, αν θέλουµε να
είµαστε ειλικρινείς τελικά.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής. Εµείς στο ΣΥΡΙΖΑ
έχουµε δηλώσει και έχουµε ξαναπεί πολλές φορές πως οι ΑΠΕ
είναι κρίσιµος για εµάς τοµέας και θα παλέψουµε για να γίνει
στροφή στον ενεργειακό σχεδιασµό. Έχουµε ήδη προτείνει και
θα συνεχίσουµε να προτείνουµε διαµετρικά αντίθετη κατεύθυνση
µε κέντρο την ανάσχεση της κλιµατικής αλλαγής, την προστασία
του περιβάλλοντος, την κάλυψη των κοινωνικών αναγκών και την
αποκατάσταση της οικολογικής ισορροπίας. ∆εν γίνεται να συ-
ζητάµε για ανανεώσιµες πηγές ενέργειας χωρίς σχεδιασµό για
την εξοικονόµηση της ενέργειας, για την αύξηση της ενεργεια-
κής απόδοσης, για την αντιστροφή του ενεργειακού ισοζυγίου
υπέρ των ΑΠΕ, µε καθαρή µείωση της παραγωγής από ορυκτά
καύσιµα και άρα, απτά αποτελέσµατα στη µείωση των εκποµπών
των αεριών του θερµοκηπίου. Θα επανέλθουµε πολύ συγκεκρι-
µένα, όταν θα γίνει η συζήτηση στην επιτροπή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Ηρώ ∆ιώτη.
Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών. Έχουµε το βα-

σικό οµιλητή από πλευράς επερωτώντων συναδέλφων για δευ-
τερολογία τον κ. Ελευθέριο Αυγενάκη, ο οποίος καλείται να λάβει
το λόγο.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε µείνει στις προεκλογικές εξαγγελίες,
στο προεκλογικό σας φυλλάδιο. Να σας θυµίσω ότι έχουν περά-
σει επτά µήνες από τότε που αναλάβετε την Κυβέρνηση και πε-
ριµέναµε σήµερα, όχι εξαγγελίες, αλλά πρωτοβουλίες,
αποφάσεις, δεσµεύσεις. Περιµένουµε να δούµε έργο.

Κύριε Υπουργέ, µας προσβάλλετε. Μας αντιµετωπίζετε, είτε
ως αγράµµατους, είτε ως αδιάβαστους. Παράλληλα, βέβαια,
προσβάλλετε και τους εκατοντάδες χιλιάδες συµπολίτες µας που
πίστεψαν ή πιστεύουν κάποιοι ελάχιστοι ακόµη ότι έχετε σχέδιο
για την «πράσινη» ανάπτυξη.

Επιτρέψτε µου να σας πω ότι ήταν επιεικώς απαράδεκτη η πα-
ρουσία σας σήµερα στη Βουλή. Πώς είναι δυνατόν ένας σοβα-
ρός άνθρωπος, γιατί είστε αξιοπρεπής, σοβαρός πολιτικός, να
αναλαµβάνετε έναν άχαρο ρόλο της ανάγνωσης του προεκλογι-
κού σας φυλλαδίου.

Πώς είναι δυνατόν να µιλάτε επί είκοσι λεπτά και στην πραγ-
µατικότητα να µην έχετε να πείτε κάτι; Τι κρατάµε σήµερα, από
αυτά που είπατε; Τίποτα! ∆εν έχει µείνει τίποτα. Γενικολογίες,
εξαγγελίες και καλές, αλλά πράσινες –κατά τ’ άλλα- προθέσεις.

∆εν είναι καθόλου τυχαία, κύριοι συνάδελφοι, η βαθµολόγηση
που έχει κάνει ο κ. Πάγκαλος στο Υπουργείο σας. Επί της ου-
σίας, επί του πρακτέου δεν έχετε να πείτε κάτι, αυτό απεδείχθη
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επί είκοσι λεπτά που προσπαθούσατε απλώς να γεµίσετε το
χρόνο µας.

∆εν µας απαντήσατε σχεδόν σε κανένα από τα ερωτήµατα που
σας έθεσα, παρ’ ότι τα αναφέρατε και µε γενικότητες πάντοτε
γεµίσατε το χρόνο σας. Μας παρουσιάσατε τη νοµοθετική πρω-
τοβουλία που θα φέρετε στη Βουλή, ως πανάκεια, ως µια θαυ-
µατουργή συνταγή, που θα φέρει λύση στα υπάρχοντα
προβλήµατα, θα υποστηρίξει την άµεση και αλµατώδη ανάπτυξη
των επενδύσεων για την εγχώρια παραγωγή ενέργειας από ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας.

Στην πρωτολογία µου, σας ανέδειξα συγκεκριµένα τρωτά ση-
µεία του σχεδίου νόµου, που προτίθεστε να φέρετε προς ψή-
φιση, τα οποία δεν σχολιάσατε, επιµελώς αποφύγατε. Μείνατε
να κάνετε µόνο κριτική και διαπιστώσεις. Μήπως µπερδευτήκατε;
∆εν είστε αξιωµατική αντιπολίτευση, είστε Υπουργός. Και δεν
είστε δηµοσιογράφος, ώστε να επιµένετε µόνο απλώς στις δια-
πιστώσεις και σε στοιχεία που φυσικά δεν έχουν καµµία βάση,
όπως αυτά που µας καταθέσατε από τον πίνακα µε τις τιµές της
αγοράς της ανανεώσιµης πηγής ενέργειας της Γερµανίας και
άλλων ευρωπαϊκών χωρών. Γιατί εκεί, πολλά χρόνια πριν έχει ξε-
κινήσει η διαδικασία εγκατάστασης και παραγωγής ενέργειας
από ανανεώσιµες πηγές ενέργειας. ∆εν είναι όπως εδώ.

Και φυσικά, οι αποζηµιώσεις αλλά και οι αποσβέσεις έχουν
γίνει από οκτώ και δέκα φορές, ενώ εµείς τώρα ξεκινάµε.

Κλείνω -και δεν θα πάρω άλλο χρόνο, κύριε Πρόεδρε- λέγο-
ντας ότι δεν έχει νόηµα να επιµένουµε σε κάτι, την ώρα που δεν
έχετε προετοιµάσει κάτι. Άρα, είναι αυτονόητο, ότι δεν έχουµε
τίποτα να πάρουµε, τίποτα να κερδίσουµε, τίποτα να κρατήσουµε
από τη σηµερινή, δυστυχώς, επερώτηση που έκανε το κόµµα και
οι συνάδελφοι Βουλευτές, επιθυµώντας να διευκρινίσουµε, να
αποσαφηνίσουµε ή κάτι να κερδίσουµε µέσα από αυτήν τη συ-
ζήτηση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Αυγενάκη.

Στο σηµείο αυτό, έχουν ολοκληρωθεί οι πρωτολογίες και οι
δευτερολογίες.

Είναι επιβεβληµένη η σύντοµη παρέµβαση, η συµπερασµατική,
η καταληκτική του κυρίου Υπουργού.

Θα ήθελα να τον παρακαλέσω, να λάβει υπ’ όψιν του στην κα-
ταληκτική παρέµβασή του, πως όλο αυτό το φιλόδοξο σχέδιο της
ενέργεια µε τις ανανεώσιµες πηγές, µε τα φωτοβολταϊκά, επη-
ρεάζεται από την οικονοµική κρίση.

Παρακολούθησα τη συζήτηση και την παρέµβαση σας µε προ-
σοχή και την ανάπτυξη των επιχειρηµάτων από τους συναδέλ-
φους επερωτώντες ή από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώ-
πους και µε συγχωρείτε για τη «βάρβαρη» αξιολόγηση, αλλά
είδα ότι µιλούσατε στο κενό, υπό την έννοια ότι δεν προσαρµό-
σατε όλον τον προβληµατισµό στην οικονοµική κρίση, που είναι
µεγάλη κατευθυντήρια δύναµη σκέψεως και πολιτικής.

Σας ευχαριστώ και µε συγχωρείτε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ για
την παρατήρηση.

Θα ξεκινήσω από το δικό σας σχόλιο.
Ακριβώς επειδή περνάµε κρίση, ακριβώς τώρα είναι ανάγκη να

υλοποιήσουµε το όραµα µας για την «πράσινη» ανάπτυξη. Θέλω
να είµαι απολύτως σαφής.

Ζούµε σε µια εποχή, όπου, όπως ακριβώς υπονοήσατε, δεν γί-
νονται επενδύσεις, χάνονται θέσεις εργασίας, υποβαθµίζεται το
περιβάλλον, υπάρχει µια πλήρης απαισιοδοξία στην κοινωνία.
Αυτό, λοιπόν, που έχει µεγάλη σηµασία σε τέτοιες εποχές πολ-
λαπλής, πολύπλευρης, σύνθετης, χρηµατοοικονοµικής, ηθικής,
πολιτικής, επενδυτικής, περιβαλλοντικής κρίσης είναι να δώσεις
στην κοινωνία και την οικονοµία σου τη στόχευση του πού πρέ-
πει να πάει.

Για εµάς, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, η στόχευση είναι ξεκάθαρη:
Αποκλειστικά και µόνο, «πράσινη» ανάπτυξη, που σηµαίνει επεν-
δύσεις σε «πράσινες» δράσεις, «πράσινη» επιχειρηµατικότητα,

δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας και χρησιµοποίηση των πλου-
τοπαραγωγικών πόρων του τόπου µας, σε µια λογική αειφόρου
διαχείρισης και όχι καταλήστευσης, όχι κατασπατάλησης.

Απαντώ, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, στο ερώτηµα σας και λέω, ότι
ακριβώς γι’ αυτό, αυτό το νοµοσχέδιο που προτιθέµεθα να κα-
ταθέσουµε σε αυτήν τη χρονική συγκυρία, δίνει ακριβώς την απά-
ντηση του πώς εµείς αντιλαµβανόµαστε το άλλο αναπτυξιακό
µοντέλο της χώρας µας.

Πρέπει να σας πω, παίρνοντας αφορµή από το δικό σας ερώ-
τηµα, ότι δεν είναι τυχαίο ότι έκανα αναφορά, πως στο Πρό-
γραµµα Εξοικονόµησης Ενέργειας στα σπίτια, το οποίο θα
ξεκινήσουµε τέλη Ιουνίου, αρχές Ιουλίου, προσδοκούµε να δη-
µιουργηθούν δεκαπέντε µε είκοσι χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας.

Κύριε Πρόεδρε, αυτό δεν είναι ένα εφεύρηµα ή ένας σχεδια-
σµός της ελληνικής Κυβέρνησης. Πρέπει να σας πω, ότι σε τέ-
τοιου είδους προσεγγίσεις, έχουν προχωρήσει όλες οι σοβαρές
ευρωπαϊκές χώρες.

Ελπίζω, λοιπόν, να σας έπεισα ότι όχι µόνο δεν έγινε εν κενώ
η τοποθέτηση µου, αλλά απεναντίας, ακριβώς επειδή περνάµε
αυτήν την κρίση, η µοναδική διέξοδος της χώρας είναι το να
στραφούµε στο µοντέλο της «πράσινης» ανάπτυξης.

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, πολύ συνοπτικά να κάνω
κάποια σχόλια, αναφορικά µε τις τοποθετήσεις που ακούστηκαν.

Πρώτα απ’ όλα, οφείλω να σηµειώσω ότι ήταν εξαιρετικά χρή-
σιµη η επισήµανση του συναδέλφου, Κοινοβουλευτικού Εκπρο-
σώπου του ΠΑΣΟΚ του κ. Χρήστου Παπουτσή, που έβαλε τη
διάσταση της παρέµβασης του ελληνικού ανθρώπινου, επιστη-
µονικού δυναµικού στην παραγωγή τεχνογνωσίας, τη µεταφορά
τεχνολογίας και την κατασκευή εδώ, στον τόπο µας, µονάδων
και πάνελς φωτοβολταϊκών. Και έτσι είναι.

Θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο επίσης, µε την αναφορά του Κοι-
νοβουλευτικού Εκπροσώπου της Νέας ∆ηµοκρατίας του κ. Μαρ-
κόπουλου, ο οποίος έθεσε το ερώτηµα, αν υπάρχουν αυτά τα 5,5
δισεκατοµµύρια ευρώ που προανέφερα.

Πρέπει να σας πω, κύριες και κύριοι συνάδελφοι, ότι είναι 5,5
δισεκατοµµύρια ευρώ του ΕΣΠΑ, απολύτως περιγεγραµµένα,
απολύτως καταγεγραµµένα και µε πλήρη χρονικό προγραµµατι-
σµό δοµηµένα, έτσι ώστε να ξεκινήσουµε από τον Ιούνιο –σε ελά-
χιστους µήνες- την εκταµίευση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να καταλήξουν το
2013.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ναι, έτσι ξεκινάµε. Ξεκινάµε από
τώρα.

Επιπλέον, οφείλω να σηµειώσω ότι ήταν πολύ χρήσιµο αυτό
που είπε ο κ. Ροντούλης.

Ναι, κύριε Ροντούλη, εκτός από τις επενδυτικές ή άλλες δρά-
σεις, ΕΣΠΑ, αναπτυξιακός νόµος κ.τ.λ., για πρώτη φορά, η δική
µας Κυβέρνηση –και αυτό είναι µια έµµεση απάντηση και στο
δικό σας ερώτηµα, κύριε Πρόεδρε- στο φορολογικό νοµοσχέδιο,
σε αυτήν την κρίσιµη χρονική συγκυρία, όπου έχουµε όλες αυτές
τις δυσκολίες, κάνει µια υπέρβαση.

Για την εξοικονόµηση ενέργειας, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, µέχρι και πέρυσι, δικαιολογούσε το φορολογικό σύστηµα
του τόπου µας από 150 έως 250 ευρώ µείωση φόρου. Με το νο-
µοσχέδιο που καταθέτει η δική µας Κυβέρνηση, η µείωση φόρου
σχεδόν τριπλασιάζεται, γίνεται 600 ευρώ. Θα µου πείτε πως είναι
λίγα. Ναι, είναι. Όµως, και µόνο ο τριπλασιασµός σε εποχή χρη-
µατοοικονοµικής κρίσης, νοµίζω, κύριε συνάδελφε, δείχνει την
πολιτική µας επιλογή, αµέσως µόλις µας το επιτρέψουν οι συν-
θήκες, να πάµε ακόµη πιο γενναία. Είναι πάντως δείγµα, το πού
θέλουµε να πάµε τον τόπο µας.

Επίσης, αναφορικά µε το ερώτηµα του κ. Μαρκόπουλου, για
τον αναπτυξιακό νόµο, θα καταθέσω για τα Πρακτικά της Βου-
λής, το έγγραφο που µας αποσταλεί από τη Γενική Γραµµατεία
Επενδύσεων και Ανάπτυξης του Υπουργείου Οικονοµίας και αφο-
ρούσε τον επενδυτικό νόµο και τις αιτήσεις για τα φωτοβολταϊκά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης καταθέτει για τα
Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
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φίας και Πρακτικών της Βουλής)
Να σας πω µόνο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι αυτήν τη

στιγµή εκκρεµούν τρεις χιλιάδες τριακόσιες πέντε αιτήσεις στην
κεντρική υπηρεσία του Υπουργείου, από αυτές οι δύο χιλιάδες
πεντακόσιες έντεκα αφορούν επενδυτικά σχέδια δηµιουργίας
φωτοβολταϊκών πάρκων, τα οποία κατά προτεραιότητα, το
Υπουργείο Οικονοµίας προσπαθεί να ξεµπλοκάρει.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο αναφο-
ρικά µε την τοποθέτηση κάποιων συναδέλφων, ότι µπορεί αυτή
η Κυβέρνηση να µην έχει σχέδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, µισό λεπτό. Προ
αυτού, ξέρετε, µένει –ας πούµε- απαιτητικά εκκρεµές και ελέχθη
νοµίζω από τον κ. Ροντούλη, ότι δεν υπάρχει χώρος ή σχεδιάζο-
νται έτσι τα πράγµατα, ώστε να µην υπάρξει χώρος για αιτούντα
µικροεπενδυτή.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα σας πω.

Ο κ. Ροντούλης έχει σ’ ένα µέρος δίκιο και σ’ ένα µέρος άδικο.
Το δίκιο του είναι αυτό που είπε, ότι δηλαδή, πραγµατικά σε πολ-
λές περιοχές η ∆ΕΗ δεν έχει µετρητές. Και, δυστυχώς, έχετε
δίκιο. Και, δυστυχώς, είναι µια κατάσταση απαράδεκτη.

Πρέπει να σας πω ότι προσπαθεί η καινούργια διοίκηση της
∆ΕΗ να καλύψει το ταχύτερο δυνατό αυτό το κενό. Εκεί, όµως,
που έχετε άδικο είναι στο ότι δίνονται προτεραιότητες σε µεγα-
λοεπενδυτές. ∆εν είναι έτσι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μένει η υπόνοια, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Πρέπει να σας πω ότι όλα αυτά
γίνονται µε βάση πλήρη και αυστηρή χρονική ιεράρχηση. Για
µένα, όµως, είναι πολύ σηµαντικό αυτό που αναφέρατε το ότι δυ-
στυχώς στους µικροεπενδυτές, για τους οποίους χρειάζεται να
έχουµε µία ιδιαίτερη ευαισθησία, δεν µπορούµε να διαθέσουµε,
κύριε Πρόεδρε, τους µετρητές.

Θέλω να γνωρίζετε πάντως ότι η καινούργια διοίκηση της ∆ΕΗ
ξέρει απολύτως το θέµα. Οι κατευθύνσεις και της πολιτικής ηγε-
σίας της Υπουργού είναι να προχωρήσουµε το ταχύτερο δυνατό
και ελπίζω να το λύσουµε.

Αν µου επιτρέπετε τώρα, κύριε Πρόεδρε, να περάσω και να
κλείσω, στο πλαίσιο πάντα των πρωτοβουλιών της Κυβέρνησης
για την «πράσινη» ανάπτυξη, µε ένα συνοπτικό σχολιασµό και για
κάποιες άλλες δράσεις που είναι αρκετά «πράσινες». Όχι τόσο
«πράσινες» όσο οι ανανεώσιµες πηγές, αλλά είναι αρκετά «πρά-
σινες» σε µία χώρα που είναι, κυρίως, εξαρτηµένη από το πε-
τρέλαιο.

Θα µου επιτρέψετε να κάνω µία σύντοµη αναφορά στις δρά-
σεις µας για τα θέµατα του φυσικού αερίου. Πριν περάσω σε
αυτό να σας πω ότι η Κυβέρνησή µας έχει δεσµευθεί και τις αµέ-
σως επόµενες εβδοµάδες θα το κάνουµε πράξη, θα καταθέ-
σουµε νοµοθετική πρωτοβουλία για τη δηµιουργία στη χώρα µας
φορέα έρευνας και αξιοποίησης υδρογονανθράκων. ∆ηλαδή
φορέα έρευνας και αξιοποίησης πετρελαίου και φυσικού αερίου.
Οφείλω να σηµειώσω ότι από το 2007 µέχρι σήµερα, η χώρα µας
είναι η µοναδική χώρα της Ευρώπης, περιλαµβανοµένης της Αλ-
βανίας, που δεν έχει εθνικό φορέα, ο οποίος πρώτον, να παρα-
κολουθεί τις δράσεις, γεωτρήσεις και άλλες αξιοποιήσεις των
υδρογονανθράκων στη χώρα και δεύτερον, φορέα ο οποίος να
αναθέτει µε διαφανείς δηµόσιες και περιβαλλοντικά ευαίσθητες
διαδικασίες, προκηρύξεις και διαγωνισµούς για την αξιοποίηση
υδρογονανθράκων.

Σε λίγες εβδοµάδες, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, θα υπάρξει η
κατάθεση της αντίστοιχης νοµοθετικής µας πρωτοβουλίας.

Για το χώρο τώρα του φυσικού αερίου, κύριε Πρόεδρε, θεωρώ
–και το λέω µε υπερηφάνεια- ότι κάναµε την πρώτη µεγάλη απε-
λευθέρωση αγοράς στον τόπο µας. Απελευθερώσαµε µέσα σε
πέντε µήνες την αγορά φυσικού αερίου. Ό,τι δεν έγινε επί πέντε
χρόνια το κάναµε µέσα σε πέντε µήνες. Σήµερα πια µπορεί ένας
ενδιαφερόµενος να φέρει αέριο, είτε LNG είτε άλλο αέριο και µε
συγκεκριµένες διαδικασίες, µε τρεις υπουργικές αποφάσεις που
υπογράψαµε πρόσφατα, να υπάρχει όλη η διαδικασία παροχής
φυσικού αερίου στον τόπο µας. Είναι µία µεγάλη µεταρρυθµι-
στική τοµή, η πρώτη µεγάλη απελευθέρωση αγορά στον τόπο

µας. Σε πέντε µήνες καλύψαµε το κενό πέντε ετών. Και τώρα να
σας υπενθυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι στο χώρο του
φυσικού αερίου δουλεύουµε εντατικά και έχουµε ήδη απτά και
συγκεκριµένα αποτελέσµατα αναφορικά και µε τη γεωπολιτική
αναβάθµιση της χώρας. Ελληνο-βουλγαρικός αγωγός IGB. Πριν
λίγες εβδοµάδες, µε την παρουσία της Υπουργού κ. Τίνας Μπιρ-
µπίλη, υπεγράφη στη Θεσσαλονίκη η ελληνο-βουλγαρο-ιταλική
συµφωνία για τη δηµιουργία και την έναρξη υλοποίησης του
αγωγού αυτού, ο οποίος επιπλέον θα αντλήσει 45.000.000 ευρώ
από ευρωπαϊκά κεφάλαια. Θα έχει συνολικό µήκος εκατόν εβδο-
µήντα χιλιόµετρα και θα ενώσει την Κοµοτηνή µε τη Στάρα Ζα-
γόρα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Παρακαλώ, δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε, για να κλείσω.
Αυτός ο αγωγός ενισχύει σηµαντικά το νότιο αγωγό φυσικού

αερίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης και, βεβαίως, θα επιτρέψει στη
χώρα µας να κάνει και εξαγωγές φυσικού αερίου προς τη Βουλ-
γαρία.

∆εύτερον, η Ευρωπαϊκή Ένωση αναγνώρισε τη µεγάλη σηµα-
σία του άλλου αγωγού, του ελληνο-ιταλικού ITGI, ο οποίος διέρ-
χεται υποθαλάσσια την Αδριατική και ενώνει τα ελληνοτουρκικά
σύνορα µε την Ιταλία.

Θυµίζω ότι η εταιρεία «ΠΟΣΕΙ∆ΩΝ» -κοινή εταιρεία, 50%
∆ΕΠΑ, 50% ΕΝΤΙΣΟΝ- πριν λίγες ηµέρες προχώρησε στην προ-
κήρυξη διαγωνισµού προεπιλογής για τους σωλήνες του συγκε-
κριµένου υποθαλάσσιου αγωγού µήκους διακοσίων τριών
χιλιοµέτρων που θα τοποθετηθεί στην Αδριατική σε βάθος έως
χίλια τριακόσια εβδοµήντα µέτρα. Η αξία του διαγωνισµού της
παραγγελίας ανέρχεται στα 172.000.000 ευρώ.

Υπενθυµίζω και σηµειώνω ότι επίσης, πριν λίγες ηµέρες στο
διαγωνισµό της ∆ΕΠΑ για την αναλυτική τεκµηρίωση του συγκε-
κριµένου αγωγού έχουµε τον ανάδοχο, ο οποίος θα κάνει το βα-
σικό σχεδιασµό του συγκεκριµένου τµήµατος.

Επίσης, τις αµέσως επόµενες εβδοµάδες έχουµε δηλώσει την
ετοιµότητά µας να συγκροτήσουµε την κοινή ελληνο-ρωσική
εταιρεία για τον αγωγό φυσικού αερίου, SOUTH STREAM, ο
οποίος θα φέρει ρώσικο αέριο, θα διασχίσει υποθαλάσσια τη
Μαύρη Θάλασσα και θα προσαιγιαλωθεί στη Βουλγαρία από
όπου θα κατέβει στα ελληνο-βουλγαρικά σύνορα για να περάσει
απέναντι στην Ιταλία.

Κατά συνέπεια, κύριε Πρόεδρε, θεωρώ, τουλάχιστον, άδικο να
κατηγορηθεί αυτή η Κυβέρνηση ότι τους τελευταίους εφτά µήνες
δεν έχει τρέξει όλες τις δράσεις που αναφέρονται σε θέµατα
«πράσινης» ενέργειας.

Τελειώνοντας, θέλω να διαβεβαιώσω όλους τους συναδέλ-
φους ότι εµείς σε κάθε περίπτωση ως υπεύθυνη Κυβέρνηση θα
συνεχίσουµε µε αυτοπεποίθηση και σοβαρή προετοιµασία να
απαντάµε έµπρακτα στις µεγάλες προκλήσεις των καιρών.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, διερ-

µηνεύοντας τα αισθήµατα των επερωτώντων και όλων των πα-
ρεµβαινόντων στη συζήτηση µπορώ να σας πω ότι το κεντρικό
θέµα δεν ήταν η επίκριση της Κυβερνήσεως και υµών προσω-
πικά, ώστε να είναι και άδικη η επίκριση, αλλά περισσότερο είναι
η πρόκληση ενός ενδιαφέροντος για επίσπευση, για διαφάνεια
και ορθότητα στη λήψη των αποφάσεων. Και αυτό το περιεχό-
µενο το συνοδεύω εγώ µε τις ευχές µας για επιτυχία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθ-
µόν 24/20/25-2-2010 επερώτησης Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας, προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις ανανεώσιµες πηγές ενέρ-
γειας και τα φωτοβολταϊκά συστήµατα.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 20 Απριλίου 2010 και ώρα 18.00’,
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µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία: i) Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Αποκατάσταση της φορολογικής
δικαιοσύνης, αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής και άλλες
διατάξεις» και ii) µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και

του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας στην Οδηγία 2006/123
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου σχετικά µε
τις υπηρεσίες στην εσωτερική αγορά και άλλες διατάξεις», σύµ-
φωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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